
Κονδύλια μέχρι 
€500,000 εξασφαλίζει η 
ΕΤΑΠ Πάφου με τη συμ-
μετοχή της σε νέο Ευ-
ρωπαϊκό πρόγραμμα, με 
στόχο έχει την ενίσχυση 
της ανταγωνιστικότητας 

μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων στον τουριστικό 
τομέα…

Σελ. 14

Υποφέρουν τα ξενοδο-
χεία από έλλειψη προ-
σωπικού… 
Χρονοβόρες οι διαδι-
κασία για κάλυψη των 
αναγκών με προσωπικό 
από τρίτες χώρες. Τι ζη-

τούν οι ξενοδόχοι…
Σελ. 14

Αναβρασμός από τις 
καταστροφές που έκανε 
το χαλάζι σε φυτείες και 
καλλιέργειες. Στα κάρ-
βουνα οι αμπελουργοί 
μετά τη δήλωση ΣΟΔΑΠ 
ότι δεν θα παραλάβει 
σταφύλια φέτος… 

Σελ. 07
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Της Πάφου
Αδεσμευτος

Ν. Χατζηγεωργίου

Τοπικοί φορείς, κυβερνητικές και κρατικές υ-
πηρεσίες, να μην περιμένουν τον Μάιο ή τον 
Ιούνιο για να στελεχώσουν τις παραλίες μας…

Σελ. 05

Κ. Ιωάννου

Οριστικά στις 28 Μαΐου οι εκλογές για αναπλή-
ρωση προέδρων και κοινοτικών συμβουλίων σε 
Κρήτου Τέρρα και Νέο Χωριό Πάφου…

Σελ. 02

Α. Βαφεάδης

Τα έργα που έγιναν στο Αρχαιολογικό Πάρκο της 
Πάφου επιτρέπουν την προστασία  των αρχαιο-
τήτων και τις κάνουν πιο προσιτές στο κοινό...

Σελ. 04

www.cosmosnews.com.cy

Το ΕΒΕ Πάφου, αφού μελέτησε τις ενστάσεις 
της Υπηρεσίας Περιβάλλοντος και τα προ-
βλήματα που δημιουργούσε η προηγούμε-
νη όδευση σχεδίασε με την βοήθεια ειδικού 
μελετητή νέα όδευση, που παρακάμπτει την 
περιοχή Νατούρα.
Σύμφωνα με τη νέα όδευση, ο δρόμος θα 
κατευθύνεται από το σημείο που έχει στα-
ματήσει προς τη θάλασσα και θα διασχίζει 
τον ποταμό Έζουσας στο στενότερο του ση-
μείο, αποφεύγοντας ταυτόχρονα την περιο-
χή Νατούρα και τα περάσματα πουλιών...

Σελ. 05

Δρόμος αεροδρομίου

Φως στο τούνελ
Προτείνεται λύση που ξεπερνά τα προβλήματα – Μελέτη δείχνει ότι η περιοχή 
Νατούρα επηρεάζεται περισσότερο από την υπάρχουσα όδευση…

ΓΕΩΡΓΙΑ

ΤΟΥΡΙΣΜΟΣ

ΕΤΑΠ ΠΑΦΟΥ

Σελ. 1

Γυναίκες Κρεοπώλισσες

Αστέρω Πάσιου και Μαίρη 
Ασπρή, μιλούν στον Αδέ-
σμευτο, για τις δυσκολίες 
αλλά και την αγάπη που 
τρέφουν για το μέχρι πρό-
τινος ανδροκρατούμενο ε-
πάγγελμα του κρεοπώλη…

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Υποψηφιότητα έκπληξη
Πολλά είναι τα ονόματα που ακούγονται ότι θα διεκδικήσουν 
τη δημαρχία της Πάφου στις επόμενες Δημοτικές Εκλογές.
Ονόματα κυρίως πολιτικών προσώπων κυρίως Δημοτικών συμ-
βούλων τα οποία αναφέρουμε σε άλλες στήλες. Η διαρροή των 
ονομάτων αυτών οφείλεται είτε σε ψιθύρους, είτε σε φιλολο-
γικό ενδιαφέρον που μπορεί να έχει εκφραστεί σε ανύποπτο 
χρόνο, είτε ακόμα και σε διαρροή από τους ίδιους τους ενδια-
φερόμενους.
Σύμφωνα πάντως με απόλυτα αξιόπιστες πληροφορίες του 
Αδέσμευτου, σοβαρό ενδιαφέρον για τη δημαρχία της Πάφου 
υφίσταται και από πασίγνωστο Παφίτη επιχειρηματία. 
Ο Παφίτης επιχειρηματίας μάλιστα, σκοπεύει σύντομα να ει-
σέλθει δυναμικά στη μάχη της διεκδίκησης αρχίζοντας τον προ-
εκλογικό του αγώνα. Υπομονή 

Αστέρω Πάσιου και Μαίρη Ασπρή, 

 Οργιάζει η πορνεία στην Πάφο
Πώς ψαρεύουν πελάτες μέσω διαδυκτίου και πώς και πού 
κλέίνονται τα ραντεβού.

ΑΠΟΚΑΛΥΠΤΙΚΟ

Πώς προσεγγίζουν τους υποψήφιους πελάτες και πώς ξεγελούν τις διωκτικές αρχές, κα-
θώς και ποιοι κίνδυνοι ελλοχεύουν από την παράνομη και χωρίς κανένα έλεγχο πορνεία 
που ανθεί και προσφέρει υπηρεσίες και μέσω διαδικτύου, ακόμα και μέσω γνωστών ι-
στοσελίδων που προσφέρουν άλλες υπηρεσίες...
Ρωτήσαμε μάθαμε και αποκαλύπτουμε πώς δρουν τα κυκλώματα πορνείας στην πόλη 
μας. Προσωπικές μαρτυρίες ατόμων που προσεγγίστηκαν από άγνωστες γυναίκες μέσω 
διαδικτύου…          

Σελ. 06

Κλείνει πάλι ο θάλαμος ασθενών στην Πόλη
Μετατίθεται και πάλι η παράδοση της Μονάδας Αιμοκάθαρσης του γενικού 
Νοσοκομείου Πάφου και συνεχίζεται η ταλαιπωρία τω ασθενών…

Ούτε τον Ιούνιο θα λειτουργήσει τελικά  η νέα μονά-
δα αιμοκάθαρσης στο Νοσοκομείο Πάφου. Με βάση 
ενημέρωση από τον εργολάβο, το έργο αναμένεται να 
παραδοθεί τον Αύγουστο. Υπενθυμίζεται ότι το χρονο-
διάγραμμα προέβλεπε την παράδοση του κτηρίου τον 
Οκτώβριο του 2022. Αργότερα δόθηκαν διαβεβαιώ-
σεις ότι θα παραδίδονταν τον Απρίλιο και στην συνέ-
χεια υποσχέθηκαν ότι θα ολοκληρώνονταν τον Ιούνιο. 
Η τελευταία ενημέρωση που δόθηκε στη διεύθυνση 
του νοσηλευτηρίου, τοποθετεί την παράδοση της τον 
Αύγουστο…

Σελ. 03
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Γιώργος Σαξατέ

Πολύς λόγος γίνεται τελευταία για πρόσφυγες οι οποί-
οι αγανακτισμένοι, από την πορεία των προσπαθειών 

για εξεύρεση λύσης στο Κυπριακό, πωλούν τις περιουσίες 
τους στα κατεχόμενα είτε προσφεύγοντας στην λεγόμενη 
«επιτροπή ακίνητης περιουσίας», είτε ακόμα πουλώντας 
την απευθείας σε Τουρκοκύπριους επιχειρηματίες όπως 
συνέβη πρόσφατα με τρία τουλάχιστον ξενοδοχεία στην 
κατεχόμενη Αμμόχωστο.
Η αλήθεια είναι ότι πρόκειται για μια πολύ άσχημη εξέλιξη, 
για την πλευρά μας η οποία μπορεί να δυσκολέψει πολύ 
την θέση μας σε εδαφικό και περιουσιακό και εκεί στοχεύ-
ει η Τουρκική πλευρά, ενώ η κυβέρνηση ευχόμαστε να ξε-
περάσει την εμφανή  αμηχανία που προκάλεσε το γεγονός 
αυτό και αν διερευνήσει την όλη υπόθεση.
Από την πλευρά τους τα κόμματα έχουν εκφράσει την ανη-
συχία τους, με κάποια μάλιστα από αυτά να μιλούν για 
πράξη προδοσίας, από πλευράς του ιδιοκτήτη των ξενο-
δοχείων, χωρίς να ασχολούνται καθόλου με τις δικές τους 
ευθύνες… Ένα ερώτημα όμως που παραμένει αναπάντητο 
και θα έπρεπε να απασχολήσει, είναι τι εμείς πρέπει να κά-
νουμε για να έχουν κίνητρο οι πρόσφυγες να μην πωλούν 
τις περιουσίες τους;
Πενήντα σχεδόν χρόνια μετά, δεν έχουμε κάνει απολύτως 
τίποτα και βασιζόμαστε μόνο στον πατριωτισμό των προ-
σφύγων μας. Και όλα αυτά παρά το γεγονός ότι έγιναν σκέ-
ψεις και κατατέθηκαν ακόμα και προτάσεις κατά καιρούς, 
για δημιουργία Ταμείου Αλληλεγγύης που θα αφορά απο-
ζημιώσεις κατεχόμενων περιουσιών και θα επιλαμβάνεται, 
ώστε το κράτος να αγοράζει τις περιουσίες προσφύγων 
που έχουν πρόβλημα για να μην περνούν αυτές στα χέ-
ρια των κατακτητών. Είναι λοιπόν απορίας άξιο, πώς τόσα 
χρόνια δεν έχουμε προχωρήσει προς αυτή την κατεύθυνση 
και κάποιοι μάλιστα, χαρακτηρίζουν προδότες, αδιακρίτως 
όσους πωλούν τις περιουσίες τους μη έχοντας άλλη διέξο-
δο στα προβλήματα τους.
Σε αντίθεση με εμάς η Τουρκία, κάνει ότι μπορεί από πλευ-
ράς της ώστε αν αλλάξει τα δεδομένα καθώς  πέραν του 
80% των κατεχομένων περιουσιών είναι Ελληνοκυπριακής 
ιδιοκτησίας.
Ας μην βιαζόμαστε λοιπόν να χαρακτηρίζουμε προδότες 
όσους πρόσφυγες, μη έχοντας άλλη διέξοδο στα οικονομι-
κά τους προβλήματα καταφεύγουν είτε στην λεγόμενη επι-
τροπή αποζημιώσεων, είτε πωλούν τις περιουσίες τους στα 
κατεχόμενα και ας κοιτάξουμε τι εμείς μπορούμε να πρά-
ξουμε για να τους βοηθήσουμε.
Μιλάμε για ανθρώπους οι οποίοι μέσα σε μια νύκτα έχα-
σαν όλη τους την περιουσία και αναγκάστηκαν να αρχίσουν 
ξανά από την αρχή, βασιζόμενοι στα ψίχουλα που διατί-
θενται μέσω των διαφόρων σχεδίων για βοηθήματα στους 
πρόσφυγες, ενώ εξακολουθούν αν πληρώνουν φόρους και 
να έχουν όλες τις υποχρεώσεις που έχουν και αυτοί που 
δεν έχασαν τις περιουσίες τους και σε πολλές περιπτώσεις 
μάλιστα επωφελήθηκαν είτε μας αρέσει είτε όχι, από την 
κατάσταση. 

Είναι προδοσία;

Παραπολιτικά
Σχόλια, σφήνες Σάτιρα και 
μικρές ειδήσεις, από την 
επικαιρότητα δοσμένα με 
χιούμορ και καυστική κρι-
τική από τους συντάκτες 
του Αδέσμευτου...

ΣΕΛΙΔΕΣ 8,10&11

Αθλητικά
Η Πάφος fc φιλοξενεί 
τον ΑΠΟΕΛ στο Στέλιος 
Κυριακίδης και θέλει τη 
νίκη για να παραμείνει 
ζωντανή για έξοδο στην 
Ευρώπη. 

ΣΕΛΙΔΑ 23

Πολιτισμός
Ιστορίες και θέματα που 
αναδεικνύουν την ιστορία, 
την παράδοση και τον πο-
λιτισμό της επαρχίας μας 
και όλη η πολιτιστική κίνη-
ση της Πάφου… 

ΣΕΛΙΔΑ 15

Επικαιρότητα
Η διαχείριση των αποβλήτων 
στην Κύπρο πάσχει για χρόνια 
και είχε καταστεί πεδίο εκκόλα-
ψης σκανδάλων και διαφθοράς. 
Καταγγελίες Βουλευτών και 
αντιδράσεις

ΣΕΛΙΔΑ 4

Επικαιρότητα
Καταστροφική η χαλαζόπτω-
ση. Μεγάλες ζημιές σε αμπέ-
λια και οπωροφόρα στην 
Πάφο. Ανάστατοι και οι αμπε-
λουγοί λόγω της προειδοποί-
ησης των οινοποιείων ότι δεν 

θα παραλάβουν φέτος σταφύλια… 
                                                      ΣΕΛΙΔΑ  7

Αυτοκίνητο
Όλα τα νέα για τους φίλους 
του μηχανοκίνητου αθλητι-
σμού από τον συνεργάτη μας 
Γιώργο Παντελίδη…

ΣΕΛΙΔΑ 22

Αγγελίες
Αγγελίες εργασίας και ανακοι-
νώσεις που μπορεί να σας εν-
διαφέρουν σε ένα δισέλιδο...

   
ΣΕΛΙΔΕΣ 20-21

ΣΑΝ
     ΣΗΜΕΡΑ...

1889-Οι «Καραβανάδες» (η συντηρητική παράταξη 
της Κρήτης) με ψήφισμά τους ζητούν την Ένωση της 
Κρήτης με την Ελλάδα (Επανάσταση του 1889).

2007-Ο Παναθηναϊκός κατακτά το 4ο του Final Four, 
νικώντας στον τελικό την ΤΣΣΚΑ Μόσχας με 93-91 στο 
κλειστό του ΟΑΚΑ. Ο Δημήτρης Διαμαντίδης ανακη-
ρύσσεται MVP της διοργάνωσης και ο Φραγκίσκος Αλ-
βέρτης κατακτά το 4ο Κύπελλο Πρωταθλητριών με τον 
ΠΑΟ και φτάνει τους 19 τίτλους (μαζί με τα 8 Πρωτα-
θλήματα Ελλάδος, 6 Κύπελλα και 1 Διηπειρωτικό).

2010-Με 172 ψήφους υπέρ και 121 κατά, υπερψηφί-
ζεται επί της αρχής του το νομοσχέδιο για τα έκτακτα 
οικονομικά μέτρα στην Ελλάδα. Ο Αντώνης Σαμαράς 

διαγράφει από τη Νέα Δημοκρατία την Ντόρα Μπακο-
γιάννη, επειδή υπερψήφισε το νομοσχέδιο. Στο ΠΑΣΟΚ, 
ο Γιώργος Παπανδρέου θέτει εκτός Κοινοβουλευτικής 
Ομάδας του κόμματος τους βουλευτές Σοφία Σακορά-
φα, Γιάννη Δημαρά και Βασίλη Οικονόμου, οι οποίοι 
δήλωσαν «παρών» στην ονομαστική ψηφοφορία.

2012-Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, Αλέξης Τσίπρας
Πανωλεθρία του δικομματισμού, μεγάλη άνοδο του 
ΣΥΡΙΖΑ στα αστικά κέντρα και είσοδος της ακροδεξι-
άς Χρυσής Αυγής στη Βουλή είναι τα κύρια χαρακτη-
ριστικά των εκλογών, που σηματοδοτούν τη ριζική 
ανατροπή του πολιτικού σκηνικού και το «τέλος της με-
ταπολίτευσης» για την πλειονότητα των πολιτικών σχο-
λιαστών.
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ΑΡΧΙΣΥΝΤΑΚΤΗΣ: Γιώρ γος Σα ξα τέ
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“Η διαφήμιση 
είναι τυπωμένες 

πωλήσεις”

Daniel Starch
Διαφημιστής

ΜΑΪΟΥ
ΣΑΒΒΑΤΟ06

ΔΙΑΝΥΚΤΕΡΕΥΟΝΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ ΠΑΦΟΥ

Εφημερ εύ ον τες Οδ ον τίατρ οι 
Οι Εφημερεύοντες Οδοντίατροι Πάφου για το Σαββατοκύριακο είναι:

ΣΑΒΒΑΤΟ 06/05/2023-ΟΝΟΥΦΡΙΟΥ ΜΑΡΙΑ  ΤΗΛ 99201953

ΚΥΡΙΑΚΗ 07/05/2023-ΠΑΛΛΑΡΗΣ ΓΙΑΣΟΥΜΗΣ  ΤΗΛ 99424873

Χρήσιμα Τηλέφωνα

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26806060
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΠΑΦΟΥ  26803100
ΠΡΩΤΕΣΒΟΗΘΕΙΕΣ  26803145
ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚΗΠΑΦΟΥ  26806272
ΥΔΑΤΟΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 26943045/99603622
ΑΗΚΠΑΦΟΣ  26206000
ΑΗΚΒΛΑΒΕΣ  1800
ΑΤΗΚΒΛΑΒΕΣ  80000197
ΑΡΧΗΓΕΙΟΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 22808080
ΑΝΑΦΟΡΑΔΑΣΙΚΩΝΠΥΡΚΑΓΙΩΝ 26422641
ΕΚΤΑΚΤΗΑΝΑΓΚΗ  12-199
ΔΗΜΟΣΠΑΦΟΥ  26822270
ΔΗΜΟΣΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ  26962324

ΔΗΜΟΣΠΟΛΕΩΣ  26321321
ΔΗΜΟΣΠΕΓΕΙΑΣ  26621244
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26811580
ΓΡΑΜΜΗΤΟΥΠΟΛΙΤΗ  1460
ΒΙΑΣΤΗΝΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 1440
ΚΕΝΤΡΟΔΗΛΗΤΗΡΙΑΣΕΩΝ 1401
ΣΥΝΔ.ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΩΝ&ΦΙΛΩΝ 26819268
ΑΜΕΣΗΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗΝΑΡΚΩΤΙΚΑ 1410
ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΠΑΦΟΥ  26306385
ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΔΙΟΙΚΗΣΗ  26801101
ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΑΚΥΠΡΟΥ  77778833
ΠΟΛΙΤΙΚΗΑΜΥΝΑ  26818470
ΓΡΑΦΕΙΟΕΥΗΜΕΡΙΑΣ  26821602

Στήνουν κάλπες σε Νέο Χωριό και Κρήτου Τέρρα 
Η απόφαση για την διεξαγωγή των εκλογών λήφθηκε από 
τον Υπουργό Εσωτερικών Κωσταντίνου Ιωάννου.

Σήμερα, Τετάρτη 29 Απριλίου, είναι των Αγίων Ι-
άσωνος και Σωσίπατρου των Αποστόλων και της 
Αγίας Κερκύρης. 

Σ τις 18 Μαΐου 2023, υποβάλλονται υποψηφι-
ότητες για τα κοινοτικά συμβούλια Κρήτου 

Τέρρα και Νέου Χωριού μετά την παραίτηση 
τους και στις 28 Μαΐου θα γίνουν οι εκλογές, για 
την ανάδειξη νέων κοινοταρχών και μελών των 
δύο Κοινοτικών Συμβουλίων. 
Η απόφαση για την διεξαγωγή των εκλογών λή-
φθηκε από τον Υπουργό Εσωτερικών Κωσταντί-
νου Ιωάννου. 
Τα μέλη των κοινοτικών συμβουλίων των δύο 
χωριών, είχαν παραιτηθεί διαμαρτυρόμενοι, 
γιατί δεν δημιουργήθηκε ένα σύμπλεγμα για τα 
χωριά του Ακάμα. 
Λόγω της ιδιαιτερότητας του Ακάμα και λόγω 
του Τοπικού Σχεδίου του Ακάμα οι κοινότητες 
του Νέου Χωρίου και της Κρήτου Τέρρα επιθυ-
μούσαν όπως υπάρξει μια ξεχωριστή οντότητα 
για τον Ακάμα. Σε δηλώσεις η Έπαρχος Πάφου 

Μαίρη Λάμπρου,  ανέφερε πως μετά την πα-
ραίτηση των μελών των κοινοτικών συμβουλίων 
Κρήτου Τέρρα και Νέου Χωρίου έγινε συνάντη-
ση του Υπουργού Εσωτερικών με τον κοινοτάρχη 
της Κρήτου Τέρρα. 
Ο Υπουργός Εσωτερικών, είπε η κ. Λάμπρου, 
τους εξήγησε ότι δεν μπορεί να γίνει διαφο-
ροποίηση τώρα, λόγω και της αναμενόμενης 
μεταρρύθμισης της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και 
τους εξήγησε πως σε περίπτωση που υπάρξει 
οποιοδήποτε πρόβλημα μπορούν να δουν στο 
μέλλον πιθανή μικρή αναπροσαρμογή, χωρίς 
ωστόσο να υπάρχει περιθώριο για οποιαδήποτε 
αλλαγή τώρα γιατί θα ανοίξει ο “ασκός του Αιό-
λου”  δεδομένου ότι υπάρχουν κάποιες αντιδρά-
σεις και από άλλες περιοχές. 
Σύμφωνα με την Έπαρχο Πάφου, στην Κρήτου 
Τέρρα έχει παραμείνει ένα μέλος, το οποίο δεν 
υπέβαλε παραίτηση ωστόσο στο Νέο Χωρίο 
υπέβαλαν παραίτηση όλα τα μέλη του κοινοτι-
κού συμβουλίου. Υπήρχαν επιλαχόντες στο Νέο 
Χωρίο, αλλά δεν αποδέχτηκαν διορισμό, οπότε 
σε συνεννόηση με το Υπουργείο Εσωτερικών 
θα προχωρήσουν, όπως είπε η κ. Λάμπρου, σε 
εκλογές την 28η Μαΐου του 2023. 
Επιπρόσθετα η κ. Λάμπρου, είπε πως προσπά-
θησε να μεταπείσει τους παραιτηθέντες γιατί με 
την παραίτηση τους, εξήγησε, υπήρξαν προβλή-
ματα και στην εξυπηρέτηση των κατοίκων. 
Εξάλλου, συνέχισε, θα μετέχουν στο σύμπλεγμα 
του Δήμου ως αντιδήμαρχοι. Δυστυχώς ωστόσο 
δεν εισακούστηκε, κατέληξε.

6/5/23 ΣΑββΑτο  Φιλιππίδου - Γεωργιάδου Κωνσταντία Ευαγόρα Παλληκαρί-

δη 93 Έναντι καταστήματος ρούχων ΝΟΥΜΕΡΟ Πάφος 26949259 26222670

7/5/23 ΚυριΑΚή Περικέντη Λεία Αποστόλου Παύλου 44 Β Εναντι περίπτερου 

ZIPEX Πάφος 26944070 26933248

8/5/23 ΔΕυτΕρΑ  Επαμεινώνδα Ελένη Αμπελοκήπων 12 Πάφος 26953800

9/5/23 τριτή Μακαρίου Γεώργιος Νεαπόλεως 20 Τέρμα δρόμου εκκλησίας Α-

ποστόλου Παύλου Πάφος 26936989 26938949

10/5/23 τΕτΑρτή Βαρναβίδου Σταυρούλλα Νικολάου Νικολαϊδη 62 

100m από το Λύκειο Κύκκου προς τα Δικαστήρια Πάφος 26943424 26949727

10/5/23 τΕτΑρτή  Ηρακλέους Χαράλαμπος Ελλάδος 74 200μ πιο κάτω από 

Σκλαβενίτη, απέναντι από την φρουταρία Κήπος της Εδέμ. 26942343 99107608

11/5/23 ΠΕμΠτή Ηλιάδης Ηλίας Ανεξαρτησίας 11 & Επτανήσου 1 

Δίπλα από Τεχνική Σχολή Πάφος 26941100 26944544

12/5/23 ΠΑρΑΣΚΕυή Ταλιώτου Μαρία Αλεξάνδρου Παπάγου 57 Round about 

Τεχνικής Σχολής προς RIO CINEMA Πάφος 26910276 26932950
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Ανοιγοκλείνει ο θάλαμος 
ασθενών στην Πόλη…
Νέα καθυστέρηση στη Μονάδα Αιμοκάθαρσης.  
Μετατίθεται για Αύγουστο η παράδοση της. 
Συνεχίζεται η ταλαιπωρία των ασθενών… 

Σ το μεταξύ, έκλεισε και πάλι ο θάλαμος 
ασθενών στο Νοσοκομείο της Πόλης Χρυ-
σοχούς.

 Αυτή τη φορά ο θάλαμος έκλεισε διότι η μονα-
δική γιατρός, πήρε άδεια για μια εβδομάδα. 
Κάτοικοι και παράγοντες της περιοχής, καταγ-
γέλλουν, ότι παρά τις επανειλημμένες διαβε-
βαιώσεις και υποσχέσεις, το Νοσοκομείο παρα-
μένει υποστελεχωμένο ή αποσπώνται οι γιατροί 
που προσλαμβάνονται για την Πόλη Χρυσοχούς 
για να καλύψουν ανάγκες στα Νοσοκομεία της 
Πάφου ή της Λεμεσού. 
Υπενθυμίζεται ότι για τρία χρόνια, ο θάλαμος 
ασθενών παρέμεινε κλειστός και άνοιξε λίγο 
πριν τις Προεδρικές εκλογές με την υπόσχεση 
ότι θα στελεχώνονταν με το απαραίτητο ιατρικό 
και νοσηλευτικό προσωπικό κάτι που όχι μόνο 
δεν έγινε μέχρι τώρα, αλλά για άλλη μια φορά 
έκλεισε.
Στο μεταξύ, όπως πληροφορηθήκαμε κυριολε-
κτικά την τελευταία στιγμή ο θάλαμος από σή-
μερα ανοίγει καθώς η γιατρός επέστρεψε από 

την άδειά της.

Μονάδα Αιμοκάθαρσης
Ούτε τον Ιούνιο θα λειτουργήσει τελικά  η νέα 
μονάδα αιμοκάθαρσης στο Νοσοκομείο Πά-
φου. Με βάση ενημέρωση από τον εργολά-
βο, το έργο αναμένεται να παραδοθεί τον Αύ-
γουστο. Υπενθυμίζεται ότι το χρονοδιάγραμμα 
προέβλεπε την παράδοση του κτηρίου τον 
Οκτώβριο του 2022. Αργότερα δόθηκαν διαβε-
βαιώσεις ότι θα παραδίδονταν τον Απρίλιο και 
στην συνέχεια υποσχέθηκαν ότι θα ολοκληρώ-
νονταν τον Ιούνιο. 
Η τελευταία ενημέρωση που δόθηκε στη διεύ-
θυνση του νοσηλευτηρίου, τοποθετεί την παρά-
δοση της τον Αύγουστο. 
Το έργο ξεκίνησε τον Ιούλιο του 2021 και η απο-
περάτωσή του είχε προγραμματιστεί για τον 
Οκτώβριο του 2022 µε κόστος που είχε προϋ-
πολογιστεί στο ποσό των 4.737.000 πλέον ΦΠΑ. 
Μάλιστα, κατά την τελετή θεμελίωσης είχαν δο-
θεί διαβεβαιώσεις ότι το έργο θα παραδιδόταν 

και νωρίτερα. 
Τον Δεκέμβριο δόθηκε παράταση στον εργο-
λάβο μέχρι τον Μάιο του 2023. Οι πρόσθετες 
καθυστερήσεις εμποδίζουν την υλοποίηση και 
άλλων σχεδιασμών στο Γενικό Νοσοκομείου 
Πάφου, όπως για παράδειγμα την αναδιαμόρ-
φωση του ΤΑΕΠ, το οποίο σήμερα στεγάζεται δί-
πλα από τη μονάδα αιμοκάθαρσης. 
Η νέα Μονάδα Αιμοκάθαρσης, γίνεται βάσει ευ-
ρωπαϊκών προδιαγραφών και έχει τη δυνατότη-
τα να αναπτύσσει μέχρι και 25 σταθμούς αιμο-
κάθαρσης. 
Το νέο κτίριο θα διαθέτει ξεχωριστή Μονά-
δα Αιμοκάθαρσης για τους οροθετικούς ασθε-
νείς (φορείς Ηπατίτιδας Β), το λεγόμενο yellow 
unit, το οποίο σήμερα δεν διαθέτει το κρατικό 
µας νοσηλευτήριο και ασθενείς από την Πάφο 
αναγκάζονται να μεταβαίνουν τρεις φορές την 
εβδομάδα στη Λευκωσία για να υποβληθούν σε 
αιμοκάθαρση. Επιπρόσθετα, θα υπάρχει πρό-
νοια για μονάδα, η οποία θα εξυπηρετεί λοιμώ-
δη νοσήματα όπως π.χ. Covid – 19. Στο κτίριο 

προβλέπεται να στεγαστούν τα εξωτερικά νε-
φρολογικά ιατρεία, θα υπάρχει μονάδα βραχεί-
ας νοσηλείας, θάλαμος για μικρές επεμβάσεις 
και περιτοναϊκή κάθαρση, που αποτελεί ένα 
άλλο είδος θεραπείας αποκατάστασης της νε-
φρικής λειτουργίας. 
Το κτίριο είναι σχεδιασμένο για εύκολη πρόσβα-
ση ατόμων µε αναπηρίες και θα είναι ανεξάρ-
τητο µεν, αλλά θα συνδέεται µε το υφιστάμενο 
µέσω διαδρόμου µε το Παιδιατρικό Τμήμα του 
Νοσοκομείου. 
Αποτελείται από ισόγειο και δύο ορόφους, µε 
συνολικό εμβαδό 2.100 τετραγωνικά μέτρα πε-
ρίπου. Στον υπόλοιπο χώρο και συγκεκριμένα 
στον 3ο όροφο, σκοπεύουν να μεταφέρουν άλ-
λες υπηρεσίες φροντίδας, όμως προς το παρόν 
δεν λήφθηκαν οριστικές αποφάσεις.. Οι ασθε-
νείς που υποβάλλονται σε αιμοκάθαρση στο Γε-
νικό Νοσοκομείο Πάφου υπερβαίνουν τους 60, 
ενώ ένας σημαντικός αριθμός εξυπηρετείται και 
από μονάδες αιμοκάθαρσης ιδιωτικών νοσοκο-
μείων που συνεργάζονται µε το ΓεΣΥ.
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  Ριπές
Η πολιτική χυδαιότητα 
των ΧΥΤΑ 

Μ ε αφορμή την πρόσφατη συζήτηση 
στην κοινοβουλευτική Επιτροπή Πε-
ριβάλλοντος για τον ΧΥΤΑ Πάφου, 

βγήκε πάλι στην επιφάνεια 
η δυσοσμία στων σκανδάλων 
με τις μίζες που κυριάρχησαν 
σχετικά με την διαχείριση 
των αποβλήτων. Για όσους 
έχουν κοντή μνήμη, υπενθυ-
μίζουμε ότι φυλακίστηκαν 
τοπικοί άρχοντες και κρατικοί 
λειτουργοί. 
Το πεδίο της διαχείρισης των 
αποβλήτων αποτέλεσε για 
περισσότερο από μια δεκα-

ετία εκκολαπτήριο σκανδάλων και διαφθοράς. 
Δεν θα περίμενε κανείς ότι με την επικρατούσα 
κατάσταση τα ΧΥΤΑ ή τα ΧΥΤΑ και τα ΟΕΔΑ θα 
ήταν πρότυπα λειτουργίας.
Το γεγονός ότι σήμερα η κατάσταση περιγράφε-
ται από όλους ως χαώδης είναι ενδεικτική. Ειδικά 
για τον ΧΥΤΑ Πάφου για τον οποίο έγινε και συζή-
τηση στην κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλο-
ντος δεν μπορούν να επιρρίπτονται ευθύνες στο 
σημερινό συμβούλιο διαχείρισης, όταν το ίδιο το 
Υπουργείο Εσωτερικών ενέκρινε πρόσφατα την 
δημιουργία του νέου κυττάρου που σημαίνει για 
άλλη μια 5ετία ότι τα απόβλητα θα θάβονται. 
Η Υπηρεσία Περιβάλλοντος, επίσης δεν μπορεί 
να δηλώνει πως θα επιβάλλει πρόστιμα για την 
μην καύση του αερίου που παράγεται διότι δεν 
υπήρξε μέριμνα από την αρχή για την εγκατάστα-
ση του σχετικού συστήματος όπως προβλέπονται 
για την λειτουργία ΧΥΤΑ.  
Σε ότι αφορά την καταγγελία για τον δρόμο, ας 
ψάξουν να βρουν που χάθηκε το κονδύλι που 
προορίζονταν για την κατασκευή του.  Ασφαλώς 
έχει και το Συμβούλιο Διαχείρισης του ΧΥΤΑ τις 
ευθύνες του, διότι δεν διασφάλισε τις συνθήκες 
λειτουργία του χώρου με βάση τις σχετικές οδη-
γίες, τις πρόνοιες και τους κανονισμούς.  Χαρα-
κτηριστικές ήταν οι αναφορές που έγιναν στην 
Βουλή από εκπρόσωπο του Τμήματος Πολεοδο-
μίας, το οποίο σημείωσε ότι το 2004 έχει απο-
σταλεί μια επιστολή με ενέργειες που θα έπρεπε 
να γίνουν στον ΧΥΤΑ ώστε να εξασφαλιστεί έγκρι-
ση από την Πολεοδομική Αρχή. Οι ενέργειες δεν 
έγιναν ποτέ. Το 2021 το Τμήμα Περιβάλλοντος 
ενημέρωσε το συμβούλιο ότι οι άδειες βιομη-
χανικών εκπομπών είχαν λήξει από το 2018. Εν 
τέλει το 2021 υποβλήθηκε νέα ειδοποίηση στην 
Πολεοδομική Αρχή που αφορούσε στην κατα-
σκευή του τρίτου κυττάρου. 
Επειδή από το 2004 δεν έχει εξασφαλιστεί έγκρι-
ση, η Αρχή εξέτασε το σύνολο της ανάπτυξης. Η 
άδεια δόθηκε τον Οκτώβριο του 2022. «Για 17 
χρόνια λειτουργούσε χωρίς πολεοδομική άδεια». 
Από την πλευρά του Τμήματος Περιβάλλοντος, 
αναφέρθηκε ότι έχουν δρομολογηθεί δράσεις 
για την ξεχωριστή συλλογή οργανικών αποβλή-
των, ανανεώσιμων αποβλήτων και για την εκτρο-
πή αποβλήτων σε άλλες μονάδες εκτός Πάφου. 
«Εκτιμούμε ότι σε τρία με πέντε χρόνια θα είμα-
στε σε θέση ο ΧΥΤΑ να περιοριστεί σε χώρο στον 
οποίο θα μεταφορτώνονται τα απόβλητα της Πά-
φου για να τυγχάνουν καλύτερης διαχείρισης σε 
άλλο σημείο». 
Για να γίνει όμως αυτό θα πρέπει να γίνουν τε-
ράστιες επενδύσεις σε μέσα και την δημιουργία 
ενός μηχανισμού διαλογής και συλλογής των 
αποβλήτων. Αν προχωρήσει αυτή η διαδικασία 
εκτιμάται ότι η φορολογία για τα σκύβαλα κάθε 
νοικοκυριού θα πρέπει να διπλασιαστεί. Η πολι-
τική ανεπάρκεια όλων στο τέλος της ημέρας κο-
στίζει και την νύφη των πληρώνουμε όλοι μας. 

Γράφει
ο Κώστας Νάνος

Αρχισυντάκτης
του “Ράδιο Cosmos”

Τα εγκαίνια των νέων συστη-
μάτων ασφαλείας και της 

αναβαθμισμένης περίφραξης 
του Αρχαιολογικού Χώρου της 
Κάτω Πάφου τέλεσε την Τρίτη ο 
Υπουργός Μεταφορών, Επικοι-
νωνιών και Έργων Αλέξης Βαφε-
άδης. 
Πρόκειται για έργο έναντι δα-
πάνης δυο εκατομμυρίων ευρώ 
στο αρχαιολογικό πάρκο, στο 
οποίο περιλαμβάνονται τα περί-
φημα ψηφιδωτά. Έχει αντικατα-
σταθεί η περίφραξη του χώρου 
ενώ έχουν τοποθετηθεί σύγχρο-
να συστήματα ασφαλείας, ένα-
ντι ανθρωπογενών και φυσι-
κών κινδύνων από κακόβουλες 

ή αθέλητες φθορές. 
Ο Υπουργός Μεταφορών, Επι-
κοινωνιών και Έργων, εξήρε την 
σημασία ανάδειξης και προστα-
σίας των αρχαιοτήτων του τό-
που, σημειώνοντας με ικανοποί-
ηση ότι το τμήμα αρχαιοτήτων 
δίνει μεγάλη έμφαση στο θέμα 
αυτό, τόσο για τους επισκέπτες, 
όσο και για τους ντόπιους και 
ιδιαίτερα για τη νέα γενιά. 
Το έργο αυτό, πρόσθεσε, επι-
τρέπει στο να προστατεύονται 
οι αρχαιότητες του τόπου, αλλά 
ταυτόχρονα να είναι προσιτές 
στο κοινό. Το αρχαιολογικό πάρ-
κο της Κάτω Πάφου, δέχεται 
τους περισσότερους επισκέπτες 

από κάθε άλλο αρχαιολογικό 
χώρο στην Κύπρο. Η εκδήλωση 
στο αρχαιολογικό πάρκο της Πά-
φου αποτέλεσε το αποκορύφω-
μα των εορτασμών του Τμήμα-
τος Αρχαιοτήτων για την διεθνή 
ημέρα μνημείων και χώρων που 

φέτος βρισκόταν κάτω από τη 
θεματική: «Η πολιτιστική κλη-
ρονομιά σε ένα κόσμο που αλ-
λάζει». Η εκδήλωση περιλάμ-
βανε έκθεση φωτογραφίας και 
μουσικό πρόγραμμα από το 
Μουσικό Λύκειο Πάφου.

Λίφτινγκ στο αρχαιολογικό πάρκο στην Κάτω Πάφο 
Έχει αντικατασταθεί η περίφραξη του χώρου ενώ έχουν 
τοποθετηθεί σύγχρονα συστήματα ασφαλείας.

Ω ρολογιακή βόμβα για τη δημόσια υγεία 
και την ασφάλεια των πολιτών, χαρα-
κτήρισαν βουλευτές και αρμόδιοι αξιω-

ματούχοι, τον Χώρο Υγειονομικής Ταφής Απορ-
ριμμάτων (ΧΥΤΑ) Πάφου. Το θέμα εξέτασε την 
Τετάρτη η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλ-
λοντος μετά από εισήγηση του βουλευτή του 
ΔΗΚΟ Χρύσανθου Σαββίδη. Στη συνεδρία τον 
ΧΥΤΑ Πάφου, εκπροσώπησε ο διευθυντής Ευ-
άνθης Δημοσθένους. Η Επιτροπή θα επανεξε-
τάσει το θέμα τον Σεπτέμβριο, δίνοντας χρόνο 
μέχρι τότε για λήψη μέτρων για επίλυση του 
προβλήματος, ενώ θα ζητήσει την ίδια ώρα από 
τον Υπουργό Γεωργίας να παρουσιαστεί  στην 
Επιτροπή για να εξηγήσει τα μέτρα που λήφθη-
καν για να λυθεί το θέμα. 
Η Επίτροπος Περιβάλλοντος Μαρία Παναγιώ-
του που συμμετείχε στη συνεδρίαση, εξέφρα-
σε σε δηλώσεις της μεγάλη απογοήτευση για 
τα όσα ενημερώθηκε ότι συμβαίνουν στον ΧΥΤΑ 
Πάφου, αλλά και στη γειτνιάζουσα περιοχή. 
«Μιλούμε για μια κατάφωρη παραβίαση της 
νομοθεσίας που διέπει τον χώρο διαχείρισης. 
Μαζί με το Τμήμα Περιβάλλοντος έχουμε ήδη 
καθορίσει ότι θα γίνει μετάβαση στην περιοχή 
για να γίνει μια πρώτη αξιολόγηση και από το 
Γραφείο Επιτρόπου Περιβάλλοντος για το πώς 
λειτουργεί εκεί ο χώρος», ανέφερε. Πρόσθεσε, 
ότι το Γραφείο Επιτρόπου Περιβάλλοντος θα 
συμβάλει στην άμεση εξεύρεση λύσεων για την 
ορθή εφαρμογή του τρόπου λειτουργίας του 
συγκεκριμένου χώρου, τον τερματισμό της πα-
ραβίασης της νομοθεσίας, τον τερματισμό της 
μόλυνσης, αλλά και τη συμμόρφωσης του χώ-
ρου με τις υποδείξεις που έχουν κάνει τα αρμό-
δια τμήματα της Κυβέρνησης. 

Θεοπέμπτου 
Η διαχείριση αποβλήτων στην Κύπρο πάσχει και 
αποτέλεσε για χρόνια πεδίο εκκόλαψης σκαν-

δάλων υποστηρίζει ο πρόεδρος της επιτροπής 
και του Κινήματος Οικολόγων Χαράλαμπος Θε-
οπέμπτου. Με αφορμή την συζήτηση στον Κοι-
νοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος για τον 
ΧΥΤΑ Πάφου, ο κ. Θεοπέμπτου τόνισε ότι δεν 
εφαρμόζεται η σχετική νομοθεσία για τον τρό-
πο λειτουργίας του, σημειώνοντας ότι κάτοικοι 
της περιοχής κατάγγειλαν μεταξύ άλλων ότι δι-
αρρέουν υγρά λυμάτων από τον ΧΥΤΑ και μολύ-
νουν παρακείμενο ρέμα με αποτέλεσμα να κα-
ταγράφονται θάνατοι ζώων. Για τα αέρια που 
εκπέμπονται από τα κύτταρα του ΧΥΤΑ, ο κ. Θε-
οπέμπτου ανέφερε ότι η Υπηρεσία Περιβάλλο-
ντος θα επιβάλλει πρόστιμα. Θα έπρεπε όπως 
είπε να γίνεται καύση του μεθανίου που παρά-
γεται.

Εξηγήσεις
Ο διευθυντής του ΧΥΤΑ Ευάνθης Δημοσθένους 
ο οποίος εκπροσώπησε το συμβούλιο στην Κοι-
νοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος, χαρα-
κτήρισε αβάσιμο τον ισχυρισμό ότι διαρρέουν 
λύματα, σημειώνοντας πως κάτω από τα κύττα-
ρα υπάρχουν δεξαμενές και αγωγοί, οι οποίοι 

μεταφέρουν τα υγρά στην μονάδα επεξεργασί-
ας των λυμμάτων. Για τα αέρια που απελευθε-
ρώνονται ανέφερε ότι λόγω του μικρού όγκου 
που παράγεται δεν κρίθηκε αναγκαία η δημι-
ουργία υποδομής για την καύση τους. Ωστόσο 
πρόσθεσε υπάρχουν οι δεξαμενές στις οποίες 
συγκεντρώνεται και απελευθερώνεται το βιοα-
έριο όμως δεν κρίθηκε σκόπιμο να γίνεται καύ-
ση λόγω της μικρής ποσότητας. 

Αντίδραση Φαίδωνα 
Σε παρέμβαση του στο Radiocosmos o Δήμαρ-
χος Πάφου Φαίδωνας Φαίδωνος χαρακτήρισε 
χαώδη την κατάσταση που επικρατεί στην δια-
χείριση των αποβλήτων και υπενθύμισε ότι με 
δικές του καταγγελίες, αποκαλύφθηκε το σκάν-
δαλο με τις μίζες για τις οποίες υπήρξαν κατα-
δίκες και φυλάκιση δημοτικών αρχόντων και 
κρατικών υπαλλήλων. Αποκάλυψε επίσης ότι 
το 2005 που κατασκευάστηκε ο ΧΥΤΑ προβλέ-
πονταν η κατασκευή περιφερειακού δρόμου 
όμως το κονδύλι χάθηκε και ο δρόμος δεν έγινε 
με αποτέλεσμα σήμερα να διέρχεται μέσα από 
τον ελεγχόμενο χώρο.

Επεκτείνουν τον ΧΥΤΑ  Πάφου 
αντί να τον καταργήσουν
Καταγγελίες Βουλευτών και αντιδράσεις. Η διαχείριση των 
αποβλήτων στην Κύπρο πάσχει για χρόνια και είχε καταστεί 
πεδίο εκκόλαψης σκανδάλων και διαφθοράς
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Φως στο τούνελ για 
το δρόμο αεροδρομίου
Αυτό που απομένει είναι να την 
αποδεχτούν και τα αρμόδια 
τμήματα…

Θ ετικές θεωρούνται οι εξελίξεις σχετι-
κά με την αποπεράτωση του δρόμου 
αεροδρομίου – τουριστικής περιοχής, 

μετά την πρόσφατη επίσκεψη στην Πάφο του 
Υπουργού Μεταφορών Επικοινωνιών και Έργων 
Αλέξη Βαφεάδη.
Ο κ. Βαφεάδης, συγκεκριμένα πραγματοποίησε 
επίσκεψη στο Δρόμο Πρόσβασης προς το Αερο-
δρόμιο Πάφου από τον Ποταμό  Έζουσας, στο 
σημείο όπου η όδευση προς το αεροδρόμιο έχει 
διακοπεί για να εκτραπεί μέσω Κολώνης, Αχέ-
λειας και Τίμης. 
Στην παρουσία των τεσσάρων βουλευτών Πά-
φου, του δημαρχεύων Γεροσκήπου Κυριάκου 
Χατζηβασίλη, του πρόεδρου και μελών του ΕΒΕ 
Πάφου, καθώς και υπηρεσιακών των Δημοσίων 
Έργων και της Υπηρεσίας Περιβάλλοντος, ενη-
μερώθηκε για τη νέα όδευση που σχεδιάστηκε 
ώστε να παρακάμπτεται η περιοχή Νατούρα και 
να αρθούν τα όποια περιβαλλοντικά εμπόδια 
και εξέφρασε την αισιοδοξία του ότι ο δρόμος 
τελικά θα ολοκληρωθεί, ενώνοντας το αεροδρό-
μιο με την τουριστική περιοχή της Πάφου.
Συγκεκριμένα το ΕΒΕ Πάφου, αφού μελέτησε τις 

ενστάσεις της Υπηρεσίας Περιβάλλοντος και τα 
προβλήματα που δημιουργούσε η προηγούμε-
νη όδευση σχεδίασε με την βοήθεια ειδικού με-
λετητή νέα όδευση, που παρακάμπτει την περι-
οχή Νατούρα.
Σύμφωνα με τη νέα όδευση, ο δρόμος θα κα-
τευθύνεται από το σημείο που έχει σταματήσει 
προς τη θάλασσα και θα διασχίζει τον ποταμό 
Έζουσας στο στενότερο του σημείο, αποφεύ-
γοντας ταυτόχρονα την περιοχή Νατούρα και τα 
περάσματα πουλιών.
Στη συνέχεια ο δρόμος κατευθύνεται προς το 
αεροδρόμιο σχεδόν παράλληλα με τη θάλασ-
σα και σε κάποια απόσταση, καταλήγοντας στην 
δυτική περίφραξη στο σημείο που καταλήγει ο 
δρόμος που περνά μπροστά από τις παλιές κτη-
ριακές εγκαταστάσεις. 
Με την νέα όδευση που προτείνεται, ο δρόμος 
διασχίζει μια ιδιαίτερα βεβαρυμμένη με μπάζα 
και άλλα σκουπίδια περιοχή, κάτι το οποίο δι-
απίστωσε ιδίοις όμμασι και ο Υπουργός, ενώ 
όπως μας δήλωσε ο πρόεδρος του ΕΒΕ Γιώργος 
Μάης έχουν απαντηθεί, όλα τα ερωτήματα των 
εμπλεκομένων υπηρεσιών Θήρας και Περιβάλ-
λοντος. Τα όποια προβλήματα δημιουργούνται 
με την προτεινόμενη όδευση σύμφωνα με τον κ. 
Μάη είναι αντιμετωπίσιμα με λύσεις που έχουν 
εφαρμοστεί επιτυχώς αλλού.
Πέραν αυτού το Υπουργείο έχει πεισθεί ότι η 
προτεινόμενη όδευση είναι η μοναδική εφαρ-
μόσιμη λύση. 
Σημαντική είναι και η μελέτη που εκπονείται 
από το ΕΒΕ και η οποία θα δείχνει συγκριτικά 
τον επηρεασμό της περιοχής Νατούρα ανάλο-
γα με την όδευση του δρόμου και η οποία κατα-
δεικνύει ότι στην περίπτωση που ακολουθηθεί 
η σημερινή όδευση μέσω των κοινοτήτων Κολώ-
νης, Αχέλειας, Τίμης θα υπάρξει μεγαλύτερος 
επηρεασμός.

Μεγάλο το όφελος
Ο κ. Βαφεάδης πάντως σε δηλώσεις του και ανα-

φερόμενος στα υπό αναφορά έργα, σημείωσε 
ότι πρόκειται για έργα πολλαπλής αξίας, και ο 
ίδιος θεωρεί ότι θα αποδώσουν στο πολλαπλά-
σιο την επένδυση που θα γίνει, αλλά η κυβέρνη-
ση επιθυμεί να γίνουν σωστά. 
Γι’ αυτό και ένας από τους λόγους που επισκέ-
πτομαι σήμερα την Πάφο είπε, είναι για να 
έχω και ο ίδιος αντίληψη για τους χώρους από 
τους οποίους θέλουμε να περάσουν τα τμήμα-
τα αυτά του οδικού δικτύου, ώστε να μπορώ να 
βοηθήσω.
Πρόσθεσε πως ο λόγος της επίσκεψης του στην 
Πάφο είναι για να έχει ιδία αντίληψη για τους 
χώρους που θα πρέπει να διέλθουν αυτά τα 
τμήματα του οδικού δικτύου ώστε να είναι σε 
θέση, όπως είπε, να ξέρει καλύτερα ποιες είναι 
οι προκλήσεις και ποια τα προβλήματα και ακο-
λούθως να βοηθήσει στην υλοποίηση τους.
Ο κ. Βαφεάδης είπε πως τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζει η Πάφος είναι δεδομένα και επι-
θυμούν ως Υπουργείο Μεταφορών να εξεύρουν 
λύσεις αναφερόμενος και στην αναγκαιότητα 
της συνεργασίας με τους τοπικούς φορείς.

Δρόμος Πάφου – Πόλης
Σχετικά για τον δρόμο Πάφου – Πόλης Χρυσο-
χούς, για τον σχεδιασμό από το Στρουμπί μέ-
χρι την Πόλη Χρυσοχούς αλλά και το θέμα της 
όδευσης με τέσσερις λωρίδες, ο κ. Βαφεάδης 
είπε πως δεν υπάρχει τίποτε καινούργιο, σημει-
ώνοντας ωστόσο πως πρόθεση της Κυβέρνησης 
είναι να ολοκληρωθεί το έργο «μια ώρα νωρί-
τερα». Στόχος είναι το έργο να προχωρήσει κα-
νονικά προχωρώντας τις διαδικασίες για την Β’ 
Φάση που θα καταλήξει στην Πόλη Χρυσοχούς.

Δρόμος Πάφου – Κόλπου Κοραλλίων
Αναφορικά με τον παραλιακό δρόμο Κισσόνερ-
γας – Χλώρακας – Λέμπας που θα φτάνει μέχρι 
τον Κόλπο των Κοραλλίων, ο κ. Βαφειάδης είπε 
πως πρόκειται για ένα σημαντικό έργο το οποίο 
θα αναβαθμίσει όχι μόνο την λειτουργία της πό-

λης και την επισκεψιμότητα των χώρων αλλά θα 
μπορέσει να εξυπηρετήσει καλύτερα και την οι-
κονομία της Πάφου. Το έργο θα περιλαμβάνει 4 
λωρίδες κυκλοφορίας μήκους 8 χιλιομέτρων, κε-
ντρική νησίδα, ποδηλατοδρόμους, πλακόστρω-
τα, πεζοδρόμια, λωρίδες και χώρους πρασίνου, 
και παρόδιους χώρους στάθμευσης. Επίσης 7 
ισόπεδους κυκλικούς κόμβους και 8 φωτοελεγ-
χομένες διασταυρώσεις. 
Ο κ. Βαφεάδης ανέφερε πως το κόστος του έρ-
γου υπολογίζεται ότι θα ανέλθει στα 35 εκατ. 
Ευρώ.
Χαρακτήρισε ακόμη όλα τα έργα πολύ σημαντι-
κά θέτοντας και το θέμα της οδικής ασφάλειας 
τονίζοντας ότι ο δρόμος που αφορά την προέ-
κταση Τάφοι των Βασιλέων μέχρι την Κισσόνερ-
γα αποτελεί προτεραιότητα για την Κυβέρνηση 
και αναμένεται να προκηρυχθούν οι προσφο-
ρές για κατασκευαστικά σχέδια εντός του έτους 
2023.

Ικανοποίηση ΕΒΕ
O πρόεδρος του Εμπορικού και Βιομηχανικού 
Επιμελητηρίου Πάφου Γιώργος Μάης τέλος, 
εξέφρασε την ικανοποίηση του για τις εξελίξεις 
και μεταξύ άλλων, ανέφερε πως συζήτησαν με 
τον Υπουργό Μεταφορών τα θέματα τα οποία 
εμπόδιζαν μέχρι στιγμής την εξέλιξη και την 
δρομολόγηση των έργων. Κυρίως αναφέρθηκε 
στα περιβαλλοντικά ζητήματα που σχετίζονται 
με το δρόμο πρόσβασης προς το Αεροδρόμιο 
Πάφου από τον ποταμό της Έζουσας. 
Ωστόσο ο κος Μάης τόνισε ότι στο ΕΒΕ Πάφου 
είναι αισιόδοξοι καθώς θεωρούν ότι βρισκόμα-
στε σε καλό δρόμο, είμαστε στο τελικό στάδιο 
να έχουμε την γνωμοδότηση του Τμήματος Πε-
ριβάλλοντος που θα επιτρέψει την περαιτέρω 
προώθηση του έργου, αναλαμβάνοντας πλέον 
το Υπουργείο Μεταφορών το οποίο εν συνεχεία 
θα προχωρήσει την μελέτη και τον σχεδιασμό 
του έργου για να μπορεί να προσφοροδοτηθεί 
και να υλοποιηθεί.

Οι πράξεις μετρούν 
Τοπικές αρχές και κρατικές υπηρεσίες να αναλάβουν τις ευθύνες τους
Τοπικοί φορείς, κυβερνητικές και 

κρατικές υπηρεσίες, θα πρέπει να 
προσαρμόζουν τις αποφάσεις και τις 
δράσεις τους με τους στόχους που τί-
θενται σχετικά με την τουριστική κί-
νηση και να μην περιμένουν τον Μάιο 
ή τον Ιούνιο να στελεχώσουν τις πα-
ραλίες  με ναυαγοσώστες, ή να ετοι-
μάσουν τις παραλίες για τους ντό-
πιους και ξένους επισκέπτες τονίζει 
στο Radiocosmos ο διευθυντής της 
Εταιρίας Τουριστικής Ανάπτυξης και 
Προβολής (ΕΤΑΠ) Περιφέρειας Πά-
φου Νάσος Χατζηγεωργίου. 
Είναι αδιανόητο όπως είπε, να τίθε-
ται ο στόχος για να καταστεί η Πά-

φος ολόχρονος τουριστικός προορι-
σμός αλλά οι παραλίες να μην είναι 
έτοιμες τουλάχιστον από τον Απρίλιο 
ή να μην καλύπτονται ναυαγοσωστι-
κά μέχρι και τον Νοέμβριο. Ο κ. Χα-
τζηγεωγίου προέβει στις δηλώσεις 
αυτές σχολιάζοντας το πρωτοσέλιδο 
της προηγούμενης έκδοσης του Αδέ-
σμευτου.

Συγκοινωνίες
Αναφερόμενος στα παράπονα του-
ριστών για την συγκοινωνιακή σύν-
δεση του αεροδρομίου με τις τουρι-
στικές περιοχές και τα κόμιστρα που 
καλούνται να πληρώνουν σε ταξί, ο κ. 

Χατζηγεωρίου επέρριψε ευθύνες στο 
Υπουργείο Μεταφορών. 
Για περισσότερα από 10 χρόνια είπε, 
αυτό το θέμα συζητείται με τους αρ-
μόδιους Υπουργούς, χωρίς ωστόσο 
να λαμβάνονται αποφάσεις. 
Το θέμα πρόσθεσε, τέθηκε ήδη και 
στον νέο Υπουργό Μεταφορών κατά 
την επίσκεψη του στην Πάφο. 
Είναι αδιανόητο είπε ο κ. Χατζηγε-
ωργίου, να εκπονούνται σχέδια για 
αναζωογόνηση κοινοτήτων και γενι-
κότερα της υπαίθρου, να ξοδεύονται 
εκατομμύρια για έργα αναπλάσεων 
αλλά να μην εξασφαλίζεται η συγκοι-
νωνιακή τους σύνδεση. 
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Οργιάζει η πορνεία 
στην Πάφο

Πώς «ψαρεύουν» πελάτες
Ο ργιάζει η πορνεία και στην Πάφο, 

καθώς τα τελευταία χρόνια αυξάνο-
νται και πληθύνονται οι παράνομες 

υπηρεσίες που προσφέρονται πλέον στο δι-
αδίκτυο, μετά και το κλείσιμο των περισσο-
τέρων καμπαρέ. 
Γυναίκες, προσφέρουν έρωτα έναντι αμοι-
βής, αφού πρώτα «ψαρέψουν» τους πελάτες 
τους από το facebook κάνοντας σχόλια ή like 
σε φωτογραφίες. Οι συγκεκριμένες γυναίκες 
δρουν βάσει σχεδίου, αλλάζοντας συνεχώς 
όνομα και χώρο διαμονής σε ξενοδοχεία ή 
αλλού και εισπράττουν μόνο μετρητά, ώστε 
να μην μπορούν αν εντοπιστούν. 
Καταγγελίες στην Αστυνομία δεν έχουν γίνει 
μέχρι στιγμής, καθώς εκδιδόμενες και πελά-
τες βολεύονται με την ανωνυμία και την μυ-
στικότητα. 
Πέραν αυτού, κανένας προφανώς δεν θα 
ήθελε μπλεξίματα με την αστυνομία, ενώ 
οι αλλαγές στη νομοθεσία βάσει των οποί-
ων διώκεται όχι μόνο αυτός/η που προσφέ-
ρει τέτοιου είδους υπηρεσίες, αλλά και αυ-
τός που τις δέχεται λειτουργεί πιθανότατα 
αποτρεπτικά για την καταγγελία τέτοιων πε-
ριστατικών.
Σε μια πάντως περίπτωση, άτομο που προ-
σεγγίστηκε από γυναίκα με σκοπό τον αγο-
ραίο έρωτα, προχώρησε σε καταγγελία στην 
εφημερίδα μας. 

Πώς τον προσέγγισαν
Όλα ξεκίνησαν όταν μια καλλιτέχνιδα έκανε 
επίμονα like σε άντρα χρήστη του facebook, 
με την οποία δεν ήταν φίλοι, αλλά μπορούσε 
να δεχθεί like, ή σχόλιο, καθώς είχε δημόσια 
το προφίλ του. 
Ένα βράδυ, λοιπόν, ξεκίνησε η συνομιλία των 
δύο για να κλείσει το ραντεβού. Στην αρχή η 
γυναίκα δεν απαντούσε άμεσα, ενώ αργότε-
ρα με μήνυμα, ενημέρωσε τον άντρα ότι εί-
ναι τώρα διαθέσιμη. 
Η τιμή που ζήτησε για τις ερωτικές υπηρεσί-
ες της ήταν στα 100 ευρώ για μια ώρα, για αν 
πέσει αργότερα στα 50 ευρώ, καθώς ο υπο-
ψήφιος πελάτης διαμαρτυρήθηκε. 
Τελικά, τα βρήκαν στα μισά λεφτά μιας και 
όπως είπε η κοπέλα, ήταν νέος πελάτης και 
δικαιούταν χαμηλή τιμή. Όταν ο πελάτης ρώ-
τησε τι περιλαμβάνεται στην τιμή, η γυναίκα 
τού είπε «τα πάντα».
Στη συνέχεια, η γυναίκα σταμάτησε να του 
μιλά, διότι όπως είπε, είχε έρθει άλλος πελά-
της και δεν μπορούσε να μιλήσει. 
Την επόμενη μέρα, ο πελάτης δέχθηκε μή-
νυμα στο κινητό του στις 9 το βράδυ: «I’m 
available now». Όταν την ρώτησε που θα 
βρεθούν, αυτή απάντησε ότι βρίσκεται σε ξε-
νοδοχείο, το οποίο και κατονόμασε.
Όταν πάντως ο υποψήφιος πελάτης ζήτησε 
φωτογραφίες για να δει εάν όντως επρόκειτο 
για το ίδιο πρόσωπο με το οποίο μιλούσε στο 
facebook, η άγνωστη του γυναίκα αρνήθηκε. 
Ο καταγγέλλων επέμενε, και τελικά έλαβε 
δύο φωτογραφίες επαγγελματικές που δεν 
έμοιαζαν με την ίδια. 
Μετά από αυτό η συζήτηση διακόπηκε, με 
την άγνωστη πάντως να συνεχίζει να του 
στέλνει μηνύματα σχεδόν κάθε βράδυ ότι 
«είναι τώρα διαθέσιμη». 

Ψάξαμε στο διαδίκτυο το συγκεκριμένο πρό-
σωπο, το οποίο διαπιστώσαμε ότι άλλαξε 
δύο φορές όνομα και σήμερα αποκαλείται 
Rosalina, χωρίς βεβαίως κανείς να γνωρίζει 
εάν αυτό είναι το πραγματικό της όνομα. 

Γεμάτο το διαδίκτυο 
Αυτή δεν είναι η μοναδική περίπτωση, κα-
θώς στο διαδίκτυο, ακόμη και σε επώνυμες 
σελίδες που πωλούνται αυτοκίνητα, έπιπλα 
και άλλα, υπάρχουν και διαφημιστικά με γυ-
ναίκες που προσφέρουν υπηρεσίες. 
Μια περίπτωση που εντοπίσαμε σε γνωστή 
ιστοσελίδα, αναφέρει το εξής: «Γεια σας κύ-
ριοι. Το όνομά μου είναι Κα… (αναφέρεται το 
όνομα). Είμαι πολύ διακριτικός και μορφω-
μένος συνοδός που προσφέρω μια πραγμα-
τικά ειδική υπηρεσία σε πραγματικούς κυρί-
ους. 
Αν θέλετε να περάσετε υπέροχα παρέα με 
μια συνοδό υψηλής κλάσης, επικοινωνήστε 
μαζί μου xx» και πιο κάτω δίνει τα χαρακτη-
ριστικά της: Ηλικία: 21-25, Γυναικείο φύλο, 
Ύψος: 160-170 cm, Βάρος: 61-70 kg, Υπηρεσί-
ες: BDSM, Μόνο συντροφικότητα, Υπηρεσίες 
φετίχ, Happy end, Μόνο μασάζ, Μόνο σεξου-
αλικές υπηρεσίες και διάφορα άλλα. 

Ακόμα και στους δρόμους 
Μια άλλη διαπίστωση που έγινε στο πλαίσιο 
της έρευνας μας, είναι ότι αυτό που συμβαί-
νει στο εξωτερικό, με την παρενόχληση από 
γυναίκες που σου προτείνουν την προσφορά 
σεξουαλικών υπηρεσιών ενώ περπατάς μό-
νος στον δρόμο, συμβαίνει πλέον και στην 
Πάφο. Σύμφωνα με πληροφορίες, στη λεω-
φόρο Τάφοι των Βασιλέων και άλλες περιο-
χές κυρίως στην τουριστική περιοχή, υπάρ-
χουν περιπτώσεις όπου γυναίκες πλησιάζουν 
άντρες και τους ρωτούν εάν ενδιαφέρονται 
για έρωτα. 

Κυκλώματα 
Δεν αποκλείεται πίσω από τις εν λόγω γυναί-
κες να βρίσκονται κυκλώματα που τις εκμε-
ταλλεύονται και τις αναγκάζουν να προσφεύ-
γουν στην πορνεία. Δεν είναι λίγες οι φορές 
άλλωστε που «αφεντικά» κατακρατούν ταξι-

διωτικά έγγραφα γυναικών, εκβιάζοντάς τες 
να κάνουν αυτή τη δουλειά που επιφέρει αρ-
κετά αδήλωτα χρήματα. 

Τι λέει η Αστυνομία 
Αρμόδια αστυνομική πηγή που μίλησε στον 
“Αδέσμευτο” ανέφερε ότι μέχρι στιγμής δεν 
έχει γίνει καμία καταγγελία και «χωρίς κα-
ταγγελία δεν μπορούμε να παρέμβουμε» 
ανέφερε χαρακτηριστικά. Πάντως, φαίνεται 
ξεκάθαρα ότι οι εν λόγω γυναίκες και όσοι 
πιθανόν βρίσκονται πίσω από αυτές, κάνουν 
πολύ προσεκτικές κινήσεις. Πέραν του ότι 
αλλάζουν όνομα τακτικά, αλλάζουν και μέ-
ρος όπου προσφέρουν τις υπηρεσίες τους, 
έτσι ώστε να μην μπορεί να τις εντοπίσει κα-
νείς. Όσο αφορά τον τρόπο πληρωμής, πά-
ντα μετρητά και χωρίς απόδειξη. 

Κίνδυνοι
Αξίζει να σημειωθεί, ότι ο τρόπος που δου-
λεύει το κύκλωμα αφήνει εκτεθειμένους, 
τόσο τις ίδιες τις κοπέλες όσο και τους “πελά-
τες” τους καθώς η ανεξέλεγκτη δράση τους, 
δεν υπόκειται σε κανένα έλεγχο υγειονομι-
κό ή άλλο και θα μπορούσαν να κολλήσουν 
από αφροδίσια νοσήματα μέχρι οποιαδήπο-
τε άλλη ασθένεια, μέχρι και να πέσουν θύμα-
τα εκβιασμού.
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Καταστροφική η 
χαλαζόπτωση
Μεγάλες ζημιές σε αμπέλια και οπωροφόρα 
στην Πάφο. Ανάστατοι και οι αμπελουγοί λόγω 
της προειδοποίησης των οινοποιείων ότι δεν 
θα παραλάβουν φέτος σταφύλια… 

Η χαλαζόπτωση της περασμένης 
εβδομάδας προκάλεσε εκτετα-
μένες ζημιές σε γεωργικές καλ-

λιέργειες στην Πάφο και ιδιαίτερα στις 
κοινότητες Στρουμπιού – Πολεμίου, Λε-
τύμπου, Στατό Άγιο Φώτιο, Κοιλίνια και 
Γαλαταριά. Από την χαλαζόπτωση επηρε-
άστηκαν τα αμπέλια και τα οπωροφόρα 
δένδρα. Η χαλαζόπτωση στην Πάφο την 
Παρασκευή και το Σάββατο ήταν παρατε-
ταμένη και επαναλήφθηκε τουλάχιστον 
τρεις φορές. 
Στην περίπτωση της κοινότητας Στρου-
μπιού σύμφωνα με τον κοινοτάρχη Δη-
μήτρη Ππαλά η καταστροφή από την χα-
λαζόπτωση ήταν σε πολλές περιπτώσεις 
ολοκληρωτική. Ενδεικτικά σημείωσε πως 
έγινε ολική καταστροφή σε νεκταρινιές - 
ροδακινιές, μηλιές, δαμασκηνοειδή αλλά 
και στα αμπέλια. Επεσήμανε ωστόσο, 
πως η ποσότητα της ζημιάς στα αμπέλια 

θα διαφανεί σε λίγο καιρό. 
Οι επαγγελματίες γεωργοί αλλά και ευρύτε-
ρα κάτοικοι της κοινότητας που διατηρούν 
οπωροφόρα δένδρα είναι όπως ανέφερε 
απελπισμένοι. Παράγοντες της περιοχής, 
Βουλευτές και εκπρόσωποι των Αγροτικών 
Οργανώσεων με διαβήματα τους ζητούν 
από το Υπουργείο Γεωργίας να δώσει οδη-
γίες για την καταγραφή των ζημιών και την 
αποζημίωση των παραγωγών.

Αναβρασμός 
Αναστάτωση επικρατεί μεταξύ των αμπε-
λουργών της επαρχίας Πάφου λόγω των 
προειδοποιήσεων από τα οινοποιεία ότι 
δεν θα παραλάβουν φέτος ποσότητες 
σταφυλιών. O πρόεδρος του Κοινοτικού 
Συμβουλίου  Στρουμπιού αναφέρθηκε και 
σε σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε στην 
κοινότητα Πολεμίου την προηγούμενη 
εβδομάδα με την συμμετοχή επτά κοινο-

τήτων για να δουν πως θα προχωρήσουν 
με τα σταφύλια μετά την ενημέρωση 
που έτυχαν από το ΣΟΔΑΠ (Συνεργατικό 
Οργανισμό Διαθέσεως Αμπελουργικών 
Προϊόντων) ότι φέτος δεν θα παραλάβει 
σταφύλια λόγω των αποθεμάτων που 
έχει από τα προηγούμενα χρόνια. 
Στην σύσκεψη συμμετείχαν το Στρουμπί, 
το Πολέμι, η Λετύμπου, η Καλλέπεια, 
η Θελέτρα, ο Άγιος Δημητριανός και το 
Ψάθι και αποφασίστηκε να  προσκληθεί 
ο Υπουργός Γεωργίας και Αγροτικής Ανά-
πτυξης Πέτρος Ξενοφώντος, οι Βουλευ-
τές και οι Αγροτικές Οργανώσεις για να 
εξετάσουν το θέμα της  παραλαβής των 
σταφυλιών. 
Υπενθυμίζεται ότι από τον Φεβρουάριο, 
εξαγγέλθηκε το νέο σχέδιο για τον «Πρά-
σινο Τρυγητό», στον οποίο όμως δεν θα 
μπορούν να ενταχθούν οι αμπελουργοί 
που συμμετείχαν στο αντίστοιχο πρό-

γραμμα την περασμένη χρονιά. 
Το θέμα αυτό απασχολεί ήδη το Υπουρ-
γείο Γεωργίας και τέθηκε από τις Αγροτι-
κές Οργανώσεις οι οποίες έχουν ζητήσει 
να μην τεθεί κανένας περιορισμός για 
συμμετοχή στο πρόγραμμα. Είχαν ζητήσει 
επίσης, να μην υπάρχει περιορισμός και 
για τις ποικιλίες των σταφυλιών στις οποί-
ες θα επιτραπεί ο Πράσινος Τρυγητός. 
Με αυτό τον τρόπο, εκτιμάται ότι θα πι-
εστούν οι Οινοβιομηχανίες να αποφασί-
σουν έγκαιρα τις ποσότητες που θα πα-
ραλάβουν και θα διασφαλιστούν και οι 
τιμές παραλαβής. Αυτό όπως εκτιμάται 
θα αποτρέψει και την επανάληψη φαι-
νομένων της περασμένης χρονιάς που 
έμειναν μεγάλες ποσότητες σταφυλιών 
ατρύγητες. 

Διαβεβαιώσεις 
Τα προβλήματα των αμπελουργών της 

Πάφου τέθηκαν στον Υπουργό Γεωργίας 
σε συνάντησή του την περασμένη εβδο-
μάδα με την ηγεσία της ΠΕΚ. Σύμφωνα 
με τον επαρχιακό γραμματέα της ΠΕΚ 
Χαράλαμπο Πιττοκοπίτη, ο Υπουργός 
έδωσε οδηγίες να εξεταστούν εκ νέου οι 
αιτήσεις αμπελουργών που τα σταφύλια 
τους έμειναν ατρύγητα και να αποζημι-
ωθούν. 
Παράλληλα, ζητήθηκε να επεκταθεί ο 
πράσινος τρυγητός για όλες τις ποικιλί-
ες σταφυλιών, ενώ τέθηκε και αίτημα 
να μπορούν να υποβάλουν αιτήσεις και 
όσοι συμμετείχαν στο μέτρο και την πε-
ρασμένη χρονιά. 
Σύμφωνα με τον κ. Πιττοκοπίτη, ο ΣΟΔΑΠ 
έστειλε επιστολές στις Αγροτικές Οργα-
νώσεις και ενημερώνει ότι φέτος δεν θα 
παραλάβει σταφύλια λόγω των αυξημέ-
νων αποθεμάτων που έχει από την περ-
σινή παραλαβή.
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Ο Δίκαιος

Τον Μάιο που μπήκε και φέτος με σκόνη και 
βροχές σε κάποιες περιοχές. Αυτό γίνεται δυ-
στυχώς τα τελευταία χρόνια και η κατάσταση 
θα χειροτερεύει όπως λένε οι ειδικοί λόγω της 
κλιματικής αλλαγής…

Τους τουρίστες που συνεχίζουν να φτάνουν 
στην Κύπρο και ελπίζουμε ότι φέτος δεν θα 
έχουμε άλλα απρόοπτα τα οποία μπορεί να 
επηρεάσουν αυτό το ρεύμα…

Τις παραλίες μας που δεν έχουνε ακόμα γεμί-
σει όπως θα έπρεπε ένεκα της αστάθειας των 
καιρικών συνθηκών…

Τα Ανθεστήρια που φέτος θα πραγματοποιη-
θούν στο Ιακώβειο Γυμναστήριο, όπως γινόταν 
στις πρώτες διοργανώσεις…

Την σπουδή που δείχνουν οι κρατικές υπηρε-
σίες αναφορικά με κάθε έργο που γίνεται στην 
Πάφο. Μαρίνα, κυματοθραύστες, δρόμος αε-
ροδρομίου – τουριστικής περιοχής κλπ…

Την κίνηση που συναντά κανείς κάποιες ώρες 
στον παλιό δρόμο Γεροσκήπου – Τίμης η οποία 
αναδεικνύει την ανάγκη ολοκλήρωσης του νέου 
δρόμου προς το αεροδρόμιο…

Τις τοπικές αρχές γενικώς που οι περισσότερες 
κάνουν μεσάνυχτα για το τι τις περιμένει με 
την εφαρμογή της μεταρρύθμισης της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης… 

Το θερμό καλοκαίρι που προβλέπεται φέτος, 
καθώς με το που μπήκε ο Μάης πιάσαμε τα 
τριαντάρια…

Τους υποψηφίους για τις επόμενες εκλογές 
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση που έχουν πιάσει 
από τώρα δουλειά…

Τους εργαζόμενους στο Κέντρο μαστογραφίας 
στη Γεροσκήπου για τους οποίους μόνο καλά 
λόγια έχουμε ακούσει. Συνεχίστε την καλή δου-
λειά…

Τα προβλήματα που αντιμετωπίζει το Γενικό 
Νοσοκομείο της Πάφου που είναι πολύπλευ-
ρα και σοβαρά, αλλά δυστυχώς αυτοί που 
πρέπει δεν ασχολούνται. 

Τους επιχειρηματίες του παραλιακού μετώπου 
της Πάφου που έχουν αγανακτήσει από την 
κατάσταση που επικρατεί στους πίσω δρόμους 
τη λεωφόρου Ποσειδώνος η οποία είναι απα-
ράδεκτη…

Τους μαθητές και εκπαιδευτικούς που ετοιμά-
ζονται πυρετωδώς για τις νέες διάφορες εξε-
τάσεις που έρχονται…

Τα περιβόητα σκιάδια που στέκουν ακόμα στο 
λιμανάκι και μάλλον θα τα φάμε στη μάπα ολό-
κληρο τα Καλοκαίρι…

Τις προσπάθειες για επανέναρξη του διαλό-
γου επίλυσης του Κυπριακού που εξακολου-
θούν αν μην φέρνουν αποτέλεσμα, παρά τις 
δικές μας προσπάθειες…

Την ζαχαρένια των Κυπρίων που δεν χαλάει με 
τίποτε. Βρε δεν πα να υπάρχει ακρίβεια, αύξη-
ση φορολογιών, αποτυχία επανέναρξης του δι-
αλόγου για επίλυση του Κυπριακού… καρφί δεν 
μας καίγεται…

Αλέξης Βαφεάδης 

Στα πάνω ο υπουργός Με-
ταφορών Επικοινωνιών και 
Έργων που βρέθηκε στην 
Πάφο αυτή την εβδομάδα 
και έδωσε διαβεβαιώσεις 
για την εξεύρεση λύσεων 
στα προβλήματα της επαρ-
χίας…

Χαράλαμπος Πιττοκοπίτης 

Στα πάνω ο επαρχιακός 
γραμματέας της ΠΕΚ που 
συνεχίζει με τον ίδιο ζήλο 
τις προσπάθειες για την επί-
λυση των προβλημάτων των 
γεωργοκτηνοτρόφων της ε-
παρχίας…

Πού πάνε τα λεφτά;

Πρόταση να χρησιμοποιήσει τα έσο-
δα από το τέλος του 0,4% (που επι-

βάλλεται σε όλες τις αγοραπωλησίες ακι-
νήτων, με στόχο να παρέχει στήριξη στον 
προσφυγικό κόσμο), για να καλύψει τμήμα 
των εγγυήσεων που παρείχε το κράτος για 
δάνεια προς πρόσφυγες, τα οποία έχουν 
κατανεμηθεί ως μη εξυπηρετούμενα κατέ-
θεσε ο Υπουργός Οικονομικών Μάκης κε-
ραυνός, προκαλώντας την αντίδραση τόσο 
του ΔΗΣΥ, όσο και του ΑΚΕΛ.
Ο Υπουργός Οικονομικών μάλιστα, απαντώ-
ντας στις αντιδράσεις μίλησε για πολύ φτη-
νό λαϊκισμό, κατηγορώντας τα δύο μεγάλα 
κόμματα, ότι χρησιμοποιούν τους πρόσφυ-
γες για να ασκήσουν αντιπολίτευση…
Το φαινόμενο όμως να χρησιμοποιούν τα-
μεία που δημιουργούνται για άλλους λό-
γους για να κλείσουν διάφορες οικονομι-
κές τρύπες, δεν το ανακάλυψε η παρούσα 
κυβέρνηση.
Οι κυβερνήσεις κατά καιρούς, πήραν λε-
φτά από το Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσε-
ων, από το Ταμείο Αμυντικής θωράκισης 
και από πολλά άλλα, παρα τις κατά και-
ρούς φωνές που ακούγονται.
Τι θα γίνει με τα ελλείμματα που δημιουρ-
γήθηκαν σε όλα αυτά τα ταμεία κύριε Υ-
πουργέ;
Δεν θα έπρεπε επιτέλους να ασχοληθού-
με με την κάλυψη αυτών των ελλειμμάτων 
που δημιουργήθηκαν και τα χρήματα των 
πολιτών χρησιμοποιήθηκαν για άλλους 
σκοπούς από αυτούς για τους οποίους δη-
μιουργήθηκαν;
Ο προσφυγικός κόσμος έχει πληρώσει και 
πληρώνει πολύ βαρύ τίμημα, με την απώ-
λεια χρήσης των περιουσιών του και πρό-
κειται για ένα θέμα το οποίο σήμερα απο-
κτά ιδιαίτερη σημασία μετά την πώληση 
τριών ξενοδοχείων στην περίκλειστη περι-
οχή Αμμοχώστου σε Τουρκοκύπριο Επιχει-
ρηματία και προκαλεί θλίψη το γεγονός ό-
τι υιοθετούνται από την Κυβέρνηση επιχει-
ρήματα περί λαϊκισμού και χαρακτηρίζονται 
σε επίσημη ανακοίνωση του Υπουργείου 
Οικονομικών οι πρόσφυγες ως «κλέφτες»...

Άμεσο κίνδυνο διατρέχουν καθημερι-
νά οι μαθητές του Ιακώβειου σχολεί-

ου από τις κερκίδες που τοποθετήθηκαν 
από τον δήμο Πάφου εντός του σχολικού 
χώρου. 
Σύμφωνα με καταγγελίες, δεν υπάρχουν 
μέτρα ασφαλείας με αποτέλεσμα να ελ-
λοχεύει ο κίνδυνος τραυματισμού. Πά-
ντως, σε φωτογραφίες που κυκλοφόρη-
σαν στο διαδίκτυο, φαίνονται τα «πόδια» 
των κερκίδων να είναι σκουριασμένα και 
να κινδυνεύουν με κατάρρευση.    

Τι γίνεται με τις κερκίδες; 

Μαίρη Λάμπρου  

Στα πάνω η έπαρχος της 
Πάφου για τις συνεχείς 
προσπάθειες που κατα-
βάλλει για την εξωραϊσμό 
και αναβάθμιση των κοι-
νοτήτων της Πάφου… 

Απατεώνες 

Στα κάτω όλοι οι απατε-
ώνες που σκαρφίζονται 
διάφορους τρόπους  και 
παρουσιάζονται ως για-
τροί, τεχνικοί κλπ, έτοι-
μοι  να εξαπατήσουν 
τους ανυποψίαστους πο-
λίτες… 

Καιρός 

Στα κάτω και ο καιρός μας  
που αν και είμαστε στον 
Μάιο  τρελάθηκε και την 
μια μέρα σκάει κυριολε-
κτικά ο τζίτζικας ενώ την 
άλλη έχουμε βροντές, α-
στραπές και χαλάζι…

Κάλιο αργά παρά ποτέ… Ύστερα από δη-
μοσίευμα της στήλης και με την πάρο-

δο λίγων ημερών, αφαιρέθηκαν τα κιγκλι-
δώματα που ήταν τοποθετημένα κατά μή-
κος της Ποσειδώνος από τα Δημοτικά Μπά-
νια έως το περίπτερο. 
Η έναρξη των έργων «κόλλησε», ύστερα α-
πό τις προσφυγές καταστηματαρχών της 
περιοχής κατά του δήμου Πάφου για τα 
σκιάδια που δεν συμφωνούν. 
Έτσι, η Ποσειδώνος παραμένει ως έχει, ευ-
τυχώς, χωρίς εμπόδια για τους πεζούς που 
καθημερινά κατακλύζουν το παραλιακό μέ-
τωπο. 

Έφυγαν τα κιγκλιδώματα 



POSEIDONOS AVE, P.O. BOX 60182, CY 8101, PAFOS CYPRUS  
Tel.: +357 2696 5866 - Fax: +357 26 96 4370

E-mail: cbh@cbh-cyprus.com  -  reservations@cbh-cyprus.com  -  http://www.cbh-cyprus.com

A Tradition of Excellence



“Αδέσμευτος”  06 Μαϊου 2023Σελίδα 10 σ χόλ ι α

Πολλοί είναι αυτοί που προαλείφονται και θα 
διεκδικήσουν την εκλογή τους σε διάφορους 

θώκους της τοπικής αυτοδιοίκησης στις τοπικές ε-
κλογές του 2024 και τους νέους δήμους που θα 
προκύψουν από την μεταρρύθμιση της τοπικής αυ-
τοδιοίκησης.
Τη θέση του περιφερειάρχη Πάφου προς το παρόν 
σύμφωνα με τις πληροφορίες μας διεκδικούν τόσο 
ο πρώην βουλευτής του ΔΗΣΥ, Κώστας Κωνσταντί-
νου, όσο και ο πρώην βουλευτής του ΔΗΚΟ Χαρά-
λαμπος Πιττοκοπίτης.
Ο μεγαλύτερος συνωστισμός πάντως παρουσιάζε-
ται στο Δήμο Πάφου ο οποίος παρεμπιπτόντως εί-
ναι και μοναδικός  στην επαρχία μας που δεν με-
γαλώνει, καθώς δεν θα ενοποιηθεί με καμιά άλλη 
κοινότητα.
Για το Δήμο της Πάφου λοιπόν σύμφωνα με τις 
πληροφορίες μας ενδιαφέρον επιδεικνύουν ο νυν 

δήμαρχος Φαίδωνας Φαίδωνος, οι Δημοτικοί Σύμ-
βουλοι, Γιώργος Δημητριάδης, Γιώργος Κουννάς, 
Βάσος Δημητρίου, Μιχάλης Χατζημιτσής και Γιάν-
νης Κουλουντής, η Έπαρχος Μαίρη Λάμπρου, ενώ 
έντονα ακούγονται και τα ονόματα του Επαρχιακού 
Γραμματέα του ΑΚΕΛ Αντρέα Φακοντή και του αντι-
προέδρου του ΔΗΚΟ Αντώνη Αντωνίου. 
Χαμός δηλαδή… 

Συνωστισμός υποψηφίων

Έσβησαν οι ελπίδες των κοινοτήτων που δια-
μαρτύρονται για την ενοποίησή του με τους 
Δήμους Πόλης Χρυσοχούς και Πέγειας. Ο Υ-
πουργός τους το έκοψε. Δεν υπάρχει περί-
πτωση να γίνει κάτι άλλο…

Στόχος της κυβέρνησης είναι ο δρόμος Πάφου 
– Πόλης Χρυσοχούς να γίνει με τέσσερις λωρί-
δες κυκλοφορίας, είπε ο Υπουργός Μεταφο-
ρών Επικοινωνιών και Έργων!!! Ο στόχος λέ-
με εμείς υπάρχει το θέμα είναι να τον πετύ-
χουν…

Όταν ρωτήσαμε του διάφορους υπηρεσια-
κούς που ήρθαν στην Πάφο για το δρόμο α-
εροδρομίου Τουριστικής περιοχής, εάν ανά-
λογα προβλήματα και στο αεροδρόμιο Λάρ-
νακας και πώς επιλύθηκαν, η απάντηση ήταν 
“μα εγώ εν τζιαι”...

Άρχισε και η ελάφρυνση του μηδενικού συ-
ντελεστή σε ψωμί, γάλα, αυγά, παιδικές τρο-
φές, κλπ. Θα μας αναγκάσουν να τη βγάζουμε 
με παιδικές τροφές οι αφιλότιμοι…

Ετοιμάζονται οι υποψήφιοι για τις επόμενες 
εκλογές και θα είναι πλούσια τα ελέη τους. 
Βλέπετε θα έχουμε και Ευρωεκολγές και ε-
κλογές για την τοπική αυτοδιοίκηση οπόταν 
θα υπάρχει συνωστισμός υποψηφίων…

Καλά οι βουλευτές του ΔΗΣΥ τώρα που έφυ-
γε το κόμμα τους από την εξουσία θυμήθηκαν 
την στήριξη του προσφυγικού κόσμου;

Ακόμα δεν έχετε καταλάβει ότι στην Κύπρο 
δεν μπορείς πλέον να κοιμάσαι με τα παρά-
θυρα ανοικτά; Πόσο μάλλον να αφήνεις το 
όχημά σου σταθμευμένο και σε λειτουργία. 
Θα κάνει φτερά πριν το καταλάβετε…

Καλή η κίνηση του Προέδρου της Δημοκρατί-
ας να υπογράψει το νόμο για πλήρη απαλλα-
γή του φόρου κατανάλωσης στα καύσιμα, αλ-
λά αυτή η ιστορία με το e-καλάθι δεν βλέπου-
με να λειτουργεί…

Ελπίζουμε να τα βρήκαν χτες εργοδοτικές και 
συνδικαλιστικές οργανώσεις για το θέμα της 
ΑΤΑ αλλιώς θα έχουμε μεγάλες φασαρίες…

Εντάξει τώρα που μας διαβεβαίωσε ο μακρόν 
ότι θα έχουμε την αμέριστη συμπαράσταση 
της Γαλλίας στο Κυπριακό ησυχάσαμε…

Οι εταιρείες κινητής τηλεφωνίας δεν σταμά-
τησαν ποτέ να τοποθετούν κεραίες σε κατοι-
κημένες περιοχές, παρά το σαματά που προ-
κλήθηκε και δυστυχώς οι τοπικές αρχές δεν 
σταμάτησαν να τους δίνουν πολεοδομικές ά-
δειες για την εγκατάστασή τους… 

Κάποιοι διαρρέουν συστηματικά έγγραφα στο 
Δήμο Πάφου και μάλλον όσο πλησιάζουν οι ε-
κλογές οι διαρροές αυτές θα αυξάνονται…

Τι να λέμε τώρα για τον Χώρο Υγειονομικής 
Ταφής Απορριμμάτων (ΧΥΤΑ) Πάφου. Απλά 
να πούμε ότι είμαστε η μόνη επαρχία που 
δεν διαθέτει ΧΥΤΥ, δηλαδή Χώρο Υγειονομι-
κής Ταφής Υπολειμμάτων. Και απλά θάβουμε 
όλα τα σκουπίδια χωρίς αν γίνεται διαλογή…

Ήρθε στην Κύπρο ο Επίτροπος Δικαιοσύνης 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης Ντιντιέ Ρειντέρς και η 
μεγάλη του έγνοια, ήταν η επιβολή των περιο-
ριστικών μέτρων της ΕΕ κατά προσώπων και ε-
ταιρειών από τη Ρωσία και τη Λευκορωσία...

Χρ. Σαββίδης

Οι σχέσεις των τεσσάρων βουλευτών της 
Πάφου είναι άριστες και αυτό είχαμε την 

ευκαιρία πολλές φορές να 
το διαπιστώσουμε. Το δι-
απιστώσαμε για άλλη μια 
φορά το  πρωί της Τρίτης, 
κατά την επίσκεψη του Υ-
πουργού μεταφορών Α-
λέξη Βαφεάδη στην Πάφο 

όταν και οι τέσσερις εκπρόσωποι της Πά-
φου στο κοινοβούλιο έδωσαν το παρόν 
τους. Μεταξύ μάλιστα τω πειραγμάτων 
κάναμε και μια άτυπη ψηφοφορία για το 
ποιος από τους τέσσερις είναι ο ποιο φω-
νακλάς, και όλοι συμφώνησαν ότι αυτός 
είναι ο Χρύσανθος Σαββίδης.
Βεβαίως και ο ίδιος συμφώνησε ότι πολ-
λές φορές οι φωνές και οι διαμαρτυρίες 
δεν βοηθούν και χρειάζεται ο καλός ο τρό-
πος που λέμε… 

Α. Βαφεάδης

Με την πρώτη επίσκεψη του Υπουργού 
Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, Α-

λέξη Βαφεάδη στην Πάφο, 
είχαμε την ευκαιρία να τον 
γνωρίσουμε και να διαπι-
στώσουμε, ότι πρόκειται 
για έναν πολύ απλό, σοβα-
ρό και ειλικρινή άνθρωπο, 
που μας έπεισε ότι θέλει 

να βοηθήσει ολοκληρωθούν σημαντικά 
έργα ανάπτυξης στην επαρχία μας. 
Τώρα κατά πόσον θα αποδειχτεί και απο-
τελεσματικός αυτό δεν το γνωρίζουμε ακό-
μα, αλλά αυτό είναι το ζητούμενο.
Συγνώμη κιόλας κ. Υπουργέ αλλά από κα-
λές προθέσεις χορτάσαμε.
Έργα όπως ο δρόμος αεροδρομίου – του-
ριστικής περιοχής είναι απαράδεχτο να 
παραμένουν για δεκαετίες χωρίς να έχουν 
ολοκληρωθεί και ελπίζουμε κατά την δική 
σας θητεία να δρομολογηθούν οι κατάλ-
ληλες λύσεις, ώστε επιτέλους ο δρόμος να 
φτάσει στον προορισμό του…

Μ. Παναγιώτου

Την έκπληξη και απογοήτευσή της εξέφρα-
σε η Επίτροπος Περιβάλλοντος Μαρία Πα-

ναγιώτου για τα όσα ακού-
στηκαν στην Επιτροπή Πε-
ριβάλλοντος της Βουλής 
για την κατάσταση που ε-
πικρατεί στον ΧΥΤΑ Πά-
φου.
Μίλησε μάλιστα για μια 

κατάφωρη παραβίαση της νομοθεσίας 
που διέπει τον χώρο διαχείρισης και συ-
μπλήρωσε ότι με το Τμήμα Περιβάλλοντος 
έχουν ήδη καθορίσει ότι θα γίνει μετάβα-
ση στην περιοχή για να γίνει μια πρώτη α-
ξιολόγηση και από το Γραφείο Επιτρόπου 
Περιβάλλοντος για το πώς λειτουργεί εκεί 
ο χώρος!!! 
Το θέμα βεβαίως κ. Παναγιώτου μου εί-
ναι ότι θα έπρεπε καθηκόντως να γνωρί-
ζετε την κατάσταση και όχι να χρειαζόταν 
να έρθει το θέμα στη Βουλή για να το μά-
θετε.
Εάν δεν κάνουμε λάθος αυτό είναι μέσα 
στα καθήκοντά σας.

Ο Δίκαιος

Ακόμα περιμένει
Το γνωρίζατε ότι ο ιδιοκτήτης του τεμαχίου, που 

παραχώρησε μέρος του, προκειμένου να διέλ-
θει ο δρόμος στο σημείο όπου κατέρρευσε μεταξύ 
Στρουμπίου και Γιόλου το Χειμώνα του 2019, δεν έ-
χει πληρωθεί ακόμα από το κράτος;
Να θυμίσουμε ότι μέρος του δρόμου στο συγκε-
κριμένο σημείο είχε καταρρεύσει μετά από κατολί-
σθηση λόγο υπερβολικής βροχόπτωσης και ο ιδιο-
κτήτης του παρακείμενου τεμαχίου, είχε παραχω-
ρήσει μέρος του μετά από συμφωνία με το κράτος 
ώστε να γίνει παράκαμψη μέχρι να επιδιορθωθεί ο 
δρόμος. Αυτό βέβαια έγιεν το 2020 αλλά μέχρι σή-
μερα, το κράτος δεν έχει εκπληρώσει τις υποχρεώ-
σεις του με αποτέλεσμα ο ιδιοκτήτης να προσφύγει 
στη δικαιοσύνη.

Το σίγουρα είναι ότι θα πληρώσουμε (όλοι εμείς 
και όχι όσοι ευθύνονται γι’ αυτή την καθυστέρηση) 
όχι μόνο το ποσό που συμφωνήθηκε, αλλά και έξο-
δα και τόκους…  

ΦΠΑ και δίαιτα

Μηδενικός ο ΦΠΑ σε κάποια προϊόντα, 

το είπε το Υπουργικό με τα πολλά προσόντα.

Ψωμί και γάλα και αυγά δεν θα φορολογούνται, 

και όσοι τρέφονται μ’ αυτά πολύ θα ωφελούνται.

Γι’ αυτό και αποφάσισα αφού πλέον δεν βγαίνω, 

θα τρώω αφορολόγητα κι έτσι δεν θα παχαίνω.

Ψωμί και γάλα το πρωί, αυγά το μεσημέρι 

και δείπνο οπωσδήποτε κοπανιστό αέρι…

Όλα τα άλλα φαγητά πλέον θα τα ξεχάσω, 

αφού θα έχουν ΦΠΑ και πώς θα τ’ αγοράσω;

Άκου λοιπόν παχύσαρκε αν θες να χάσεις βάρος, 

όσα δεν έχουν ΦΠΑ θα τρως μονάχα. Θάρρος…

Προτιμούν νεκροταφείο!!!
Η κοινότητα Έμπας απορρίπτει πρόταση να ανε-

γερθούν εργαστήρια Τεχνικής Εκπαίδευσης σε 
τεμάχιο που εφάπτεται του Λυκείου Έμπας, καθώς 
το συγκεκριμένο τεμάχιο το προορίζουν για κοιμη-
τήριο!!!
Δηλαδή στην Έμπα προτιμούν να φτιάχνουν κοιμη-
τήρια αντί Σχολεία; Και τι γίνεται με το τεμάχιο που 
εφάπτεται του νυν κοιμητηρίου της Έμπας; 
Απ’ ότι γνωρίζουμε η ιδιοκτήτρια είναι διατεθειμέ-
νη να το πουλήσει στην κοινότητα ώστε να γίνει ε-
πέκταση του κοιμητηρίου.
Αντιθέτως, το υπουργείο παιδείας αντικρίζει θετι-
κά το θέμα ανέγερσης εργαστηρίων στο Λύκειο Έ-

μπας καθώς είναι γνωστό το πρόβλημα που αντι-
μετωπίζουμε με τους μαθητές που επιθυμούν αν 
φοιτήσουν στην Τεχνική σχολή αλλά δεν υπάρχουν 
θέσεις…



Πρωτομαγιά ΠΕΟ

Μ ε μαζική συγκέντρωση της ΠΕΟ γιορτάστηκε στην Πά-
φο η εργατική πρωτομαγιά την Δευτέρα. Η εκδήλωση 

ολοκληρώθηκε με πορεία 
σε κεντρικούς δρόμους 
στην πόλη και κατέληξε 
στην Επαρχιακή Διοίκη-
ση. H 1η του Μάη είναι 
ένα σύμβολο στους αγώ-
νες της εργατικής τάξης 
όλου του κόσμου, ημέ-
ρα τιμής για τους πρω-

τοπόρους ήρωες της εξέγερσης του Σικάγο που με τη θυσία 
τους έγιναν σύμβολο αγώνα για την παγκόσμια εργατική τά-
ξη. Τα οράματα τους παραμένουν ζωντανά και διαχρονικά και 
εμπνέουν τους εργαζόμενους όλου του κόσμου για νέους α-
γώνες και διεκδικήσεις. Εκδηλώσεις για την Πρωτομαγιά έγι-
ναν και από τις άλλες συνδικαλιστικές οργανώσεις με κυρί-
αρχο θέμα την ΑΤΑ.

Εμπαιγμός 

Η ιστορία με το Νοσοκομείο της Πόλης Χρυσοχούς τον τρόπο 
λειτουργίας και την στελέχωση του άρχισε να γίνεται πλέον 

κωμωδία. Μετά από πολι-
τικές πιέσεις που δέθηκε ο 
ΟΚΥπΥ αποφάσισε να επα-
ναλειτουργήσει τον θάλα-
μο λίγο πριν τις Προεδρικές 
και οι διαβεβαιώσεις που 
δόθηκαν ήταν ότι θα στελε-
χώνονταν με το απαραίτη-
το ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό. Εκ των πραγμά-
των αποδεικνύεται ότι αυτό 
δεν έγινε με αποτέλεσμα ο 
θάλαμος να κλείσει και πά-
λι. Ο λόγος αυτή τη φορά εί-
ναι διότι η καρδιολόγος που 
προσλήφθηκε αποκλειστικά 

για την περιοχή και εφημέρευε καθημερινά καλύπτοντας τις ανά-
γκες και του θαλάμου πήρε άδεια. Υπό αυτές τις συνθήκες όμως ο 
θάλαμος δεν μπορεί να λειτουργήσει ουσιαστικά και κανένας α-
σθενής δεν θα δεχθεί να νοσηλεύεται στην Πόλη Χρυσοχούς χωρίς 
να διασφαλίζεται η ιατρικά παρακολούθηση.  

Επιστρέφει στην Πάφο ο Βαφεάδης 

Σ τις 12 Μαΐου θα βρίσκεται και πάλι στην Επαρχία Πάφου ο Υ-
πουργός Μεταφορών. Ο κ. Βαφεάδης θα επισκεφθεί τον Δή-

μο Πολεως Χρυσοχους για να 
συζητήσει τα θέματα που α-
φορούν την κατασκευή του 
δρόμου Πάφου –Πόλεως Χρυ-
σοχους, την κοινότητα Μέσα 
Χωριού για να συζητήσει με 
τους επηρεαζόμενους ιδιοκτή-
τες γης τα προβλήματα που 
δημιουργούνται από την α-

πόθεση μπαζών και χωμάτων από την κατασκευή του αυτοκινη-
τόδρομου Πάφου Πόλης.  Ο Υπουργός μεταφορών θα επισκεφθεί  
και τον Δήμο Γεροσκήπου  σύμφωνα με τον Δημαρχεύοντα Κυρια-
κό Χατζηβασίλη και θα συζητηθεί μεταξύ άλλων η κατασκευή των 
κυματοθραυστών για την προστασία των παραλιών από τη διά-
βρωση. Πάντως κατά την 1η επίσκεψη του στην Πάφο ο κ. Βαφεά-
δης έδειξε να διαθέτει καλά αντανακλαστικά και να μην παρασύ-
ρεται σε ανέξοδες δηλώσεις για θέματα που δεν γνωρίζει. 

Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ακατάχνωτα
Μετά την ομόφωνη απόρριψη της κυβερνητικής 
πρότασης για τον ΦΠΑ στα καύσιμα η κυβέρνηση έ-
κανε πίσω προβάλλοντας το επιχείρημα ότι τυχόν α-
ναφορά στο Ανώτατο Δικαστήριο για να εξεταστεί 
θέμα αντισυνταγματικότητας οι πολίτες θα καλού-
νταν να πληρώσουν ολόκληρο το ΦΠΑ...
 
Το ερώτημα είναι τι θα γίνει αν και σε άλλα θέματα τα 
συμπολιτευόμενα κόμματα συνεχίσουν να στηρίζουν 
προτάσεις των κομμάτων της αντιπολίτευσης όπως έ-
γινε με τα καύσιμα στην πρόταση του ΔΗΣΥ...

Προφανώς τα κόμματα της συγκυβέρνησης δεν έ-
χουν ακόμη κατανοήσει τον νέο ρόλο τους και δεν 
προσαρμόστηκαν στα νέα δεδομένα. Για την ώρα 
τουλάχιστον, αυτό δεν δημιουργεί πρόβλημα στην 
συνοχή του κυβερνητικού συνασπισμού όμως θα δι-
αφανεί σύντομα πόσο θα αντέξει...

Όσοι βιάζονται να εξαγγείλουν υποψηφιότητες για τις 
Δημοτικές Εκλογές καλά θα κάνουν να περιμένουν δι-
ότι μπορεί τα σημερινά δεδομένα να διαφοροποιη-
θούν αρκετά μέχρι να κλείσει για τις διακοπές η Βου-
λή... 

Ανοιγοκλείνει ο θάλαμος νοσηλείας ασθενών στο 
Νοσοκομείο της Πόλης Χρυσοχούς, και η κατάστα-
ση άρχισε να γίνεται κωμικοτραγική. Κάποιοι αντι-
μετωπίζουν το Νοσοκομείο λες και είναι μπακάλικο 
και οι ασθενείς προϊόντα για να τοποθετηθούν στα 
ράφια...  

Για την μονάδα αιμοκάθαρσης του Νοσοκομείο τα εί-
παμε και στο πολύ πρόσφατα όταν προβλέπαμε ότι 
δεν πρόκειται να λειτουργήσει τον Ιούνιο. Πρόσφα-
τα δόθηκε η ενημέρωση ότι θα παραδοθεί τον Αύγου-
στο. Έχουμε κάθε λόγο να μην τους πιστεύουμε...

Αισιοδοξεί το ΕΒΕ Πάφου ότι θα ξεπεραστούν τα ε-
μπόδια για την ολοκλήρωση του δρόμου αεροδρομί-
ου τουριστικής περιοχής. Η προτεινόμενη λύση για 
να παρακαμφθεί το σημείο στον ποταμό της Έζου-
σας φαίνεται να αντιμετωπίζεται θετικά από την Υ-
πηρεσία Θήρας. Φθάνει βέβαια να μην υπάρξουν 
τώρα άλλα εμπόδια με τους ιδιοκτήτες των τεμαχί-
ων που επηρεάζονται...

Ερώτηση: Αν δεν υποβληθεί ενδιαφέρον από κανέναν 
υποψήφιο για τις θέσεις των κοινοταρχών και μελών 
των Κοινοτικών Συμβουλίων στις κοινότητες Κρήτου 
Τέρρα και Νέο Χωριού για τις οποίες προκηρύχθηκαν 
εκλογές, τι θα γίνει;  Πάντως για την ώρα η καραμέλα 
ότι όλες οι κοινότητες που θα ενταχθούν στο νέο Δήμο 
θα έχουν από έναν  αντιδήμαρχο δεν περπατάει. Αφή-
στε που οι αντιδήμαρχο θα είναι περισσότεροι από τα 
μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου. Το θέμα αυτό θα α-
ντιμετωπιστεί λίαν συντόμως από την Βουλή...

Η υπόθεση του ΧΥΤΑ Πάφου αλλά και γενικότερα η 
διαχείριση των αποβλήτων θα έπρεπε πράγματι να 
απασχολήσει την Βουλή αλλά με τρόπο που να είναι 
παραγωγικός. Η κατάσταση περιγράφεται χαώδης ό-
χι μόνον για τον ΧΥΤΑ Πάφου, αλλά και για τους άλ-
λους οργανισμούς ΧΥΤΥ και ΟΕΔΑ... 

Η κατάσταση στο αεροδρόμιο Πάφου άρχισε να γίνε-
ται αφόρητη στις αίθουσες αφίξεων και αναχωρήσε-
ων με τους τουρίστες να στοιβάζονται σαν σαρδέλες 
για να εξυπηρετηθούν. Απασχολεί κανέναν το θέμα ή 
δεν μας νοιάζει... 

Η “μούγια”

Απατεώνες παριστάνουν 
τους γιατρούς 

Καταγγελίες από πολίτες δέχθηκε την Πέμπτη η Αστυνομία 
στην Πάφο ότι άγνωστοι προσποιούμενοι τους γιατρούς 

απαιτούσαν χρήματα για 
περίθαλψη συγγενικών 
τους προσώπων. Σε ό-
λες τις περιπτώσεις, σύμ-
φωνα με τον εκπρόσωπο 
τύπου της αστυνομίας 
Πάφου Μιχάλη Νικολά-
ου τα υποψήφια θύμα-
τα αντιλήφθηκαν ότι ε-

πρόκειτο για απάτη και δεν ανταποκρίθηκαν. Ο κ. Νικολάου 
κάλεσε τους πολίτες να προσεκτικοί και να αποταθούν στην 
Αστυνομία εάν αντιμετωπίσουν  παρόμοιο περιστατικό. Από 
τις πληροφορίες που δόθηκαν στην Αστυνομία φαίνεται ότι 
σε 4 περιπτώσεις οι απατεώνες προσπάθησαν να εξαπατή-
σουν ηλικιωμένους τους οποίους αιφνιδίαζαν λέγοντας τους 
ότι συγγενικά τους πρόσωπα τραυματίστηκαν και έπρεπε να 
υποβληθούν επειγόντως σε κρίσιμες χειρουργικές επεμβά-
σεις.

Ψηφίζουν στον ΔΗΣΥ 

Σ ε νέα εκλογική διαδικασία βρίσκεται ο ΔΗΣΥ, αυτή την φορά 
για την εκλογή του νέου αναπληρωτή προέδρου τριών αντι-

προέδρων και 25 μελών για το 
Πολιτικό Γραφείο. 
Τις θέσεις διεκδικούν συνολι-
κά 75 υποψήφιοι από τους ο-
ποίους τρεις την θέση του α-
ναπληρωτή προέδρου, 7 τις 3 
θέσεις των αντιπροέδρων και 
65 τις 25 θέσεις στο Πολιτικό 
Γραφείο.  Η ψηφοφορία  θα 
αρχίσει στις 9 το πρωί και θα 
ολοκληρωθεί στις 6 το από-
γευμα. Στην Πάφο εγγεγραμ-
μένοι είναι 5.800 από τους 
οποίους εκτιμάται ότι ψηφί-

σουν περίπου 2.500. Κάλπες θα στηθούν στο Λύκειο Κύκκου στην 
Πάφο στην Έμπα, την Πέγεια, τα Κούκλια την Πόλη Χρυσοχούς και 
το Πολέμι.

Σώζουν ζωές οι ζώνες 

Ο ι χρήση της ζώνες στα οχήματα από οδηγούς και επι-
βάτες είναι σωτήρια και αυτό αποδείχθηκε για άλλη 

μια φορά στα τελευταία 
δύο τροχαία που σημει-
ώθηκαν στην Πάφο. Στην 
πρώτη περίπτωση οδηγός 
οχήματος 61 χρόνων που 
δεν φορούσε ζώνη νοση-
λεύεται σε κρίσιμη κατά-
σταση μετά από τροχαίο 
που συνέβη στον δρόμο 
Πάφου – Πόλης Χρυσο-
χούς παρά το Στρουμπί 
το απόγευμα της Παρα-
σκευής.   Αντίθετα  οι ε-

πιβάτες του δεύτερο οχήματος που έφεραν ζώνες κρατήθη-
καν προληπτικά στο νοσοκομείο και έλαβαν εξιτήριο. Ελαφρά 
τραυματίστηκαν και οι επιβάτες ενός οχήματος το οποίο συ-
γκρούστηκε το απόγευμα της Τετάρτης με φορτηγό στον Άγιο 
Δημητριανό. Το όχημα στο οποίο επέβαιναν μετατράπηκε σε 
άμορφη μάζα σιδερικών αλλά οι ίδιοι γλίτωσαν με ελαφρά 
τραύματα διότι έφεραν ζώνες ασφαλείας. 

“Αδέσμευτος” 06 Μαϊου 2023 Σελίδα 11σ χολ ι α



C

M

Y

CM

MY

CY

CMY

K

ADESMEFTOS 13.7X19.2 KEO BEER.pdf   1   18/06/2018   9:07 ��





Γ ια άλλη μια χρονιά οι τουριστικές επι-
χειρήσεις στην Πάφο υποφέρουν από 
την έλλειψη προσωπικού και ιδιαίτερα 

μεγάλες ξενοδοχειακές μονάδες παραμένουν 
υποστελεχωμένες, παρότι οι πληρότητες κυ-
μαίνονται σε υψηλά επίπεδα. 
Η κάλυψη των αναγκών με προσωπικό από 
τρίτες χώρες είναι χρονοβόρα καταγγέλλουν 

οι Σύνδεσμοι Ξενοδόχων και ζητούν την αλλα-
γή της διαδικασίας. 
Το φαινόμενο της έλλειψης προσωπικού, 
επηρεάζει σημαντικά την ποιότητα των προ-
σφερόμενων υπηρεσιών στην ξενοδοχειακή 
βιομηχανία, σύμφωνα με τον Πρόεδρο του 
Συνδέσμου Ξενοδόχων Πάφου Θάνο Μιχαη-
λίδη. Σε δηλώσεις του στο ΚΥΠΕ ο κ. Μιχαη-
λίδης, ανέφερε πως το θέμα της εξεύρεσης 
προσωπικού στην ξενοδοχειακή βιομηχανία 
αποτελεί διαχρονικό πρόβλημα μετά την παν-
δημία. Προσπαθούμε συνέχισε, «να φέρουμε 
προσωπικό από τρίτες χώρες», σημειώνοντας 
πως «αυτή η διαδικασία υπάρχει μεν αλλά εί-
ναι χρονοβόρα και σε κάποιες περιπτώσεις 
είσαι στα μέσα της σαιζόν». 
Ο κ. Μιχαηλίδης αναφέρθηκε στην πολύ με-
γάλη έλλειψη Κυπρίων εργαζομένων για τη 
στελέχωση της τουριστικής βιομηχανίας, γε-
γονός που θεωρείται πάρα πολύ μεγάλο 
πλήγμα για το παρεχόμενο τουριστικό προϊ-
όν, όπως είπε. 
Οι ξενοδόχοι ξεκινούν και αναλύουν πως 
μπορούν να αντιμετωπίσουν το πρόβλημα 
της εξεύρεσης προσωπικού, επεσήμανε, ση-
μειώνοντας πως ένας τρόπος για να το αντι-

μετωπίσεις είναι να αλλάξεις το μοντέλο λει-
τουργίας. 
Δηλαδή εξήγησε, οι ξενοδόχοι ξεκινούν να 
βλέπουν άλλες μεθόδους και άλλους τρό-
πους εργασίας, να αλλάξουν τις υπηρεσίες 
που προσφέρουν και ίσως να μειώσουν τις 
επιλογές στα ξενοδοχεία. Αυτές οι αλλαγές 
ίσως είναι οι πιο δραστικές αλλά στο τέλος 
της ημέρας εκτίμησε αυτό δεν θα εξυπηρετή-
σει το τουριστικό προϊόν της Κύπρου. Ερωτη-
θείς κατά πόσο σήμερα οι ανάγκες τους ως 
ξενοδόχοι καλύπτονται από προσωπικό από 
τρίτες χώρες, ο κ. Μιχαηλίδης σημείωσε πως 
υπάρχει πρόγραμμα για το θέμα αυτό.

Αλλά, συνέχισε, η εφαρμογή αυτού του προ-
γράμματος είναι τόσο χρονοβόρα, ούτως 
ώστε μέχρι να έρθει το προσωπικό από τις 
τρίτες χώρες βρισκόμαστε ήδη στα μέσα της 
τουριστικής περιόδου. Επεσήμανε επίσης 
πως όλη αυτή η κατάσταση συμβάλλει και 
στην έλλειψη καταρτισμένου προσωπικού. 
Δεν έχεις χρόνο να εκπαιδεύσεις το προσωπι-
κό γιατί μπαίνεις μέσα στην σαιζόν και στο τέ-
λος καταλήγουμε  στη μείωση του επιπέδου 
των προσφερόμενων υπηρεσιών, συμπλήρω-

σε. 
Είπε ακόμη πως οι ξενοδόχοι έχουν επενδύ-
σει εκατομμύρια στα ξενοδοχεία τους για να 
προσφέρουν ποικιλία υπηρεσιών, άρα σημεί-
ωσε, ο τελευταίος που έχει κίνητρο για μείω-
ση υπηρεσιών είναι ο ξενοδόχος. 
Ερωτηθείς για τις αιτίες που οδηγούν στην 
έλλειψη προσωπικού και κατά πόσο αυ-
τές έχουν να κάνουν με την εποχικότητα του 
επαγγέλματος, τον μισθό ή και τις ώρες ερ-
γασίας, ο κ. Μιχαηλίδης ανέφερε πως οι μι-
σθοί στην ξενοδοχειακή βιομηχανία είναι οι 
πιο υψηλοί. Ενδεικτικά είπε πως ο κατώτα-
τος μισθός στην ξενοδοχειακή βιομηχανία εί-
ναι πολύ πιο υψηλός από οποιονδήποτε άλλο 
κατώτατο μισθό. 
Η ξενοδοχειακή βιομηχανία ανά το παγκό-
σμιο είναι μια βιομηχανία που χρόνο με τον 
χρόνο έχει ανάπτυξη και προσλαμβάνει κό-
σμο εξειδικευμένο και ανειδίκευτο προσωπι-
κό, η βιομηχανία που δουλεύει ασταμάτητα 
άρα, είπε, υπάρχει η δυνατότητα να εργαστεί 
κάποιος και part time και full time. Πρόσθε-
σε ακόμη πως οι ξενοδόχοι ζητούν επίσπευ-
ση των διαδικασιών για την εξεύρεση προσω-
πικού.
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Υποφέρουν τα ξενοδοχεία από 
έλλειψη προσωπικού 
Χρονοβόρες οι διαδικασία για κάλυψη 
των αναγκών με προσωπικό από 
τρίτες χώρες…

Λειτουργίες – Κηρύγματα 
Ιεράς Μητροπόλεως Πάφου (6 

Μαΐου - 12 Μαΐου)
  
Ο Πανιερώτατος Μητροπολίτης Πάφου κ. Τυχικός την 
Κυριακή 7 Μαΐου θα λειτουργήσει και θα κηρύξει στον 
Ιερό Ναό της του Χριστού Γεννήσεως στην Τάλα, κατά 
τη Θεία Λειτουργία θα χειροτονήσει εις διάκονο τον 
κ. Ανδρέα Σωτηρίου. Ακολούθως θα τελέσει το εξάμη-
νο μνημόσυνο του αειμνήστου αρχιεπισκόπου Κύπρου 
Χρυσοστόμου Β'. 
Την Τρίτη 9 Μαΐου θα χοροστατήσει κατά τον εσπερι-
νό και θα κηρύξει για την εορτή της Μεσοπεντηκοστής, 
επίσης θα προστεί της Ιεράς Παρακλήσεως προς την 
Υπεραγία Θεοτόκο υπέρ ενισχύσεως και φωτισμού των 
τελειόφοιτων μαθητών στον Ιερό Ναό Αποστόλου Παύ-
λου και Βαρνάβα στην Πάφο.
Την Πέμπτη 11 Μαΐου θα χοροστατήσει κατά τον εσπε-
ρινό και θα κηρύξει στο Ιερό Ναό Αγίου Επιφανίου στην 
Αναρίτα. 
Την Παρασκευή 12 Μαΐου θα λειτουργήσει και θα κη-
ρύξει στον Ιερό Ναό Αγίου Επιφανίου στην Δρούσια.
Ο Πανοσιολογιώτατος Αρχιμανδρίτης της Ιεράς Μη-
τροπόλεως Πάφου κ. Ιωάννης την Κυριακή 7 Μαΐου θα 
προστεί του εσπερινού και θα κηρύξει στον Ιερό Ναό 
Αποστόλου Ιωάννου του Θεολόγου στο Πραστειό Αυ-
δήμους.
 Την Πέμπτη 11 Μαΐου θα προστεί του εσπερινού και 
θα κηρύξει στον Ιερό Ναό Αγίου Επιφανίου στην Δρού-
σια.
 Την Παρασκευή 12 Μαΐου θα λειτουργίσει και θα κη-
ρύξει στον Ιερό Ναό Αγίου Επιφανίου στην Αναρίτα.

Τρεις νεαροί επιστήμονες συμπολίτες μας διεκδι-
κούν την εκλογή τους στο Πολιτικό Γραφείο του 

ΔΗΣΥ και όσο και αν πρόκει-
ται για εσωκομματικές εκλο-
γές έχει και αυτό τη σημασία 
του.
Ποιος θα μπορούσε άλλωστε 
να υποτιμήσει την εκπροσώ-
πηση της Πάφου στα διάφο-
ρα κέντρα αποφάσεων.
Συγκριτικά μάλιστα με το μέ-
γεθος του κόμματος και τα 
ποσοστά του στην επαρχία 
μας θα λέγαμε ότι πρόκειται 
για πολύ μικρό αριθμό υπο-
ψηφίων.
Χριστίνα Λαζάρου δικη-
γόρος, Πάμπος Στυλιανού 
φαρμακοποιός και Γιώργος 
Τσέλεπος δικηγόρος, είναι 
οι τρεις υποψήφιοι από την 
επαρχία μας, που διεκδικούν 
την εκλογή τους και καθήκον 
όλων των μελών του Δημο-
κρατικού Συναγερμού της 
επαρχίας μας είναι να δώ-
σουν την ψήφο τους μαζικά 
στους τρεις συμπολίτες μας.

Δώστε ψήφο στους Παφίτες…
Χριστίνα Λαζάρου και Πάμπος Στυλιανού, διεκδικούν 
την εκλογή τους στο Πολιτικό γραφείο του ΔΗΣΥ…

Νέα επιτυχία της ΕΤΑΠ Πάφου 
σε Ευρωπαϊκό πρόγραμμα για 

SMART SMEs.

Το πρόγραμμα COSME με τίτλο SMARTIES for SMEs στό-
χο έχει την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας μικρών και 

μεσαίων επιχειρήσεων στον του-
ριστικό τομέα, με την ανάπτυξη 
ικανοτήτων. Μικρές και μεσαίες επι-
χειρήσεις μέσω του προγράμματος 
θα έχουν την δυνατότητα να διενερ-
γήσουν "Δίδυμη” Πράσινη και Ψη-
φιακή μετάβαση και να ενισχύσουν 
την καινοτομία, την ανθεκτικότητα, 
την βιωσιμότητα και την βελτίωση 
της ποιότητας παροχής υπηρεσι-
ών στην τουριστική βιομηχανία. Στο 

έργο συμμετέχουν 8 ευρωπαίοι εταίροι από Ιταλία, Πορτογα-
λία, Ουγγαρία,  Σλοβενία, Ελλάδα και Κύπρο.  
Το έργο χρηματοδοτείτε 100% από την Ευρωπαϊκή Ένωση με το 
60% του προϋπολογισμού να αναδιανέμεται σε τοπικές μικρές 
και μεσαίες επιχειρήσεις. Η διάρκεια του προγράμματος είναι 
36 μήνες και ο προϋπολογισμός του έργου ξεπερνά τα 3 εκα-
τομμύρια ευρώ. 
Η Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης και Προβολής Περιφέρειας 
Πάφου αναμένεται να απορροφήσει κονδύλια μέχρι €500,000 
από τα οποία περίπου το 60% θα δοθούν μέσα από αυστηρές 
διαδικασίες σε τοπικές μικρομεσαίες επιχειρήσεις για να υλο-
ποιήσουν συγκεκριμένες δράσεις προς την πράσινη και ψηφι-
ακή μετάβαση.



Οι αλιείς που χρησιμοποι-
ούν δυναμίτιδα για να ψα-
ρέψουν, συνήθως ρίχνουν 

τους δυναμίτες από 
τη στεριά. Το ψάρε-
μα αυτό επειδή γίνε-
ται ολόχρονα, σε όποια 
μέρη της θάλασσας 
συμβαίνει, σκοτώνει 

όλους τους θαλάσσιους οργανι-
σμούς, και προκαλείται ανεπανόρ-
θωτη ζημιά στο θαλάσσιο οικοσύ-
στημα. Η έκρηξη του δυναμίτη είναι 
πολύ ισχυρή που σκοτώνει σε ακτί-
να 200 μέτρα και βάθος 50, ανάλο-
γα με την ποσότητα της εκρηκτικής 
ύλης. Καταστρέφει το φυτοπλα-
γκτόν, τα κοράλλια και ότι άλλο βρί-
σκεται στον βυθό. H καταστροφή 
στο οικοσύστημα είναι τόσο μεγά-
λη, που για να ανακάμψει χρειάζε-
ται έναν αιώνα.
Πολλοί ψάρευαν δι αυτού του τρό-
που, ειδικά τον καιρό του αγώνα της 
ΕΟΚΑ όπου η δυναμίτιδα ήταν προ-
σιτή σε όσους ήσαν αναμιγμένοι 
στον απελευθερωτικό αγώνα. 
Ενώ οι περισσότεροι ψαράδες ψά-
ρευαν με το καλάμι ή με τις βάρκες 
και τα δίχτυα, ο Χαρίλαος δεν είχε 
τέτοια όρεξη. Ενώ ο πατέρας του ο 
Πιστέντης ήταν λάτρης της θάλασ-
σας και φημισμένος ψαράς με βάρ-
κα δική του που ξανοιγόταν μέχρι 
τον Ακάμα, αυτός προτιμούσε τον 
εύκολο τρόπο όταν κατά καιρούς 
ψάρευε, χρησιμοποιώντας δυναμί-
τιδα. Είχε τον τρόπο του να εφοδιά-
ζεται δυναμίτιδα, και κάθε φορά που 
πήγαινε για ψάρεμα έφερνε μια κο-
φίνα ψάρια. Είχε φίλο τον Τουρκό-
πουλο που είχε φίλο τον Αστυνόμο, 
καθώς επίσης και τους πετροκόπους 

του χωριού Άνοστο και Σιηπέττο, 
έτσι εύκολα προμηθευόταν όση δυ-
ναμίτιδα χρειαζόταν. 
Συνήθως εξορμούσε στον Πάρα-
κα έναν ψηλό θεόρατο βράχο στην 
άκρη της θάλασσας όπου από κάτω 
τα νερά βάθαιναν απότομα και ήταν 
πέρασμα ψαριών, ένα ιδανικό ση-
μείο για καρτέρι αλαγιών ψαριών.
Τοποθετούσε κάποιο φίλο του σκο-
πό για να παρακολουθά μήπως φα-
νούν τελωνειακοί καθώς ήταν αυ-
στηρώς απαγορευμένο αυτό το 
είδος ψαρέματος, και ο ίδιος στεκό-
ταν πάνω στο βράχο παρακολουθώ-
ντας με πολλή προσοχή τη θάλασσα 
κάτω από τα πόδια του.  
Ο δυναμίτης που χρησιμοποιού-
σε ήταν ο λεγόμενος σιουσιούκκος 
ένα μασούρι ιδίου πάχους, σχήμα-
τος και χρώματος. Το έδενε σε βα-
ρίδια συνήθως μακρουλές πέτρες 
για να μπορεί να βυθίζεται και να 
εκρήγνυται μέσα στο νερό ώστε να 
σκοτώνει τα ψάρια. Για να εκραγεί 
χρειαζόταν καψούλι, το οποίο πυ-
ροδοτούσε με ένα φυτίλι. Πάνω στο 
μασούρι σε μια τρύπα που έβγα-
ζαν, τοποθετούσαν το καψούλι και 
το ένωναν με ένα κομμάτι φυτίλι μι-
κρού μεγέθους, ώστε μόλις βούλια-
ζε στο κατάλληλο βάθος της θάλασ-
σας να εκρήγνυται.
Με τον δυναμίτη όσα ψάρια ήταν 
στην ακτίνα της έκρηξης σκοτώνο-
νταν όλα και έτσι πάντα ο Χαρίλαος 
κάθε φορά έπιανε μεγάλη ψαριά, 
Όσα ψάρια περίσσευαν τα τοποθε-
τούσε σε ένα ζεμπίλι έξω από ένα 
καφενείο που ο ίδιος διαχειριζόταν 
στη κεντρική πλατεία της Χλώρακας, 
και τα πωλούσε λιανικώς. 
Όταν πέρασαν χρόνια παντρεύτηκε 

και εγκαταστάθηκε στο χωριό της 
Τρεμιθούσας και ασχοληθεί με την 
περβολαριτζιή.
Το 1957 στα χρόνια της ΕΟΚΑ, απο-
φάσισε να σκάψει ένα πηγάδι να 
ποτίζει τα χωράφια του. 
Μια μέρα που ήταν μέσα στο λάκ-
κο και έσκαφτε, ακούστηκε μια εκ-
κωφαντική έκρηξη και ο βοηθός του 
που τραβούσε τα χώματα άρχισε να 
φωνάζει,
-έρχονται Εγγλέζοι, έρχονται Εγγλέ-
ζοι, και έτρεξε και έφυγε μακριά. 
Ο Χαρίλαος βγήκε από το πηγάδι και 
έτρεξε κι αυτός να μην τον συλλά-

βουν ως δράστη καθώς σε κοντινή 
απόσταση τοποθέτησαν οι αντάρ-
τες την βόμβα, αλλά για κακή του 
τύχη τον πρόλαβαν οι Εγγλέζοι και 
του φώναξαν,
-Άλτ,
αλλά δυστυχώς ο άμοιρος έχε χαλα-
σμένη την ακοή από τους δυναμί-
τες που έριχνε στη θάλασσα για να 
ψαρεύει ψάρια και δεν τους άκου-
σε, και δεν σταμάτησε, έτσι τον πυ-
ροβόλησαν και τον σκότωσαν. Ήταν 
νέος στην ηλικία και άφησε χήρα τη 
γυναίκα του με ένα μικρό παιδί, ένα 
κοριτσάκι.

Ο Χαρίλαος και ο δυναμίτηςΣυμβάλλοντας στον εμπλουτισμό 
του λεξιλογίου των νέων μας  
Ο Χρυσόστομος Π. Ρουσής, M.Ed., πρώην διευθυντής 
σχολείων Δημοτικής και Μέσης Εκπαίδευσης, 
παρουσιάζει τμηματικά μελέτη-έρευνα με 350 λέξεις 
από τις έγκριτες εφημερίδες «Ο Φιλελεύθερος»  και  
«Το Βήμα». 

Η εκμάθηση πλούσιου λεξιλογίου συμβάλλει 
σημαντικά στην ποιότητα τής έκφρασης (προ-

φορικής και γραπτής) και στην 
καλύτερη Κατανόηση Κειμένου. 
(Chall & Jacobs, 2003). 
Ακολουθούν λέξεις που καταλα-
βαίνουμε, αλλά δεν τις χρησιμο-

ποιούμε ενεργητικά. 
Οι λέξεις (ουσιαστικά) παρουσιάζονται κατά 
αλφαβητική σειρά, μέσα σε επιλεγμένες προ-
τάσεις,  που συμβάλλουν στην ποιότητα της έκ-
φρασης:       
1. Αυτονόμηση: «Η διοικητική και οικονομική 
αυτονόμηση των νοσοκομείων θα αναβαθμί-
σει τις προσφερόμενες υπηρεσίες υγείας στον 
κύπριο πολίτη».
«Με την πρόσφατη αυτονόμησή της,  η Πυρο-
σβεστική έγινε ένα ευέλικτο Σώμα».
Σημειώστε: η λέξη αυτονόμηση (autonomy) ση-
μαίνει ανεξαρτησία.  ΑΝΤ. υποτέλεια. 
Αυτονομία = αυτοδιοίκηση, αυτοδιάθεση. Αυ-
τόνομος = αυτοδιοίκητος, αυτοκυβέρνητος.
2. Αυτοεκτίμηση:  «Η αυτοεκτίμηση σχετίζεται 
με την επιτυχία, τις καλές σχέσεις και την ικανο-
ποίηση από τη ζωή». (Psychology Today).
«Η αυτοεκτίμηση είναι το καλύτερο “εφόδιο”, 
που μπορούν να δώσουν οι γονείς στα παιδιά 
τους,  το “κλειδί”  της επιτυχίας στη ζωή». 
Σημειώστε: αυτοεκτίμηση (self esteem) είναι η 
εκτίμηση του εαυτού μας. ΣΥΝ. αυτοσεβασμός. 
3. Βιοποικιλότητα: «Ο Πρόεδρος του Συνδέ-
σμου προστασίας της φυσικής κληρονομιάς και 
βιοποικιλότητας της Κύπρου ανέφερε ότι η βιο-
ποικιλότητα του Ακάμα είναι μοναδική». «Η Ελ-
λάδα, μένοντας απάγωτη στην περίοδο των Ευ-
ρωπαϊκών παγετώνων, διατήρησε την πλούσια 
βιοποικιλότητά της». Σημειώστε: βιοποικιλότη-
τα (biodiversity) η ποικιλία του φαινομένου της 
ζωής. (πολλά είδη ζώων, φυτών) 
4. Βιοψία: «Η βιοψία είναι απαραίτητη για την 
επιβεβαίωση τής διάγνωσης».
«Ο γιατρός δεν μπόρεσε να κάνει διάγνωση 
παρά τις δύο βιοψίες».
«Χρειάζεται βιοψία σε τμήμα όγκου, για να δι-
απιστωθεί αν είναι κακοήθης».
Σημειώστε: βιοψία (biopsy) η µέθοδος διά-
γνωσης ανωµαλίας τού οργανισµού, κατά την 
οποία εξετάζονται σε µικροσκόπιο κύτταρα ή 
ιστοί που έχουν αφαιρεθεί από το σώμα μας, 
για να διαπιστωθεί το είδος εξαλλαγής που 
έχουν υποστεί. (Γ. Μπαμπινιώτης)
5. Γεωπολιτική: «Υπάρχει αυξανόμενο γεωπο-
λιτικό και στρατηγικό ενδιαφέρον για την Βό-
ρεια Ελλάδα», επεσήμανε ο αντιπρόεδρος τής 
Κομισιόν». 
«Η στρατηγική θέση της Τουρκίας στη Μαύρη 
Θάλασσα την καθιστά πολύτιμο εταίρο για τη 
Μόσχα στις τρέχουσες γεωπολιτικές συνθή-
κες».  «Ελλάδα και Τουρκία παραμένουν σε 
αντιπαράθεση σε ορισμένα γεωπολιτικά ζητή-
ματα». 
Σημειώστε: γεωπολιτική (γη+πολιτική) 
(geopolitics) η μελέτη των επιδράσεων της γε-
ωγραφίας στις διεθνείς σχέσεις. 
Πηγές:  Μπαμπινιώτης Γ. ,  Λεξικό της Νέας 
Ελληνικής Γλώσσας. Το Βήμα online.  -   
Philenews.
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Την σελίδα Πολιτισμός φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Μ ε έναν πρωτότυπο και δημιουργικό τρό-
πο, η Πάφος, οργανώνει και φέτος τη 
γιορτή της Άνοιξης και των 

λουλουδιών, τα «Ανθεστήρια» 2023.
 Την Εκδήλωση, συνδιοργανώνουν ο Δήμος Πάφου 
και ο Φυσιολατρικός Πνευματικός Όμιλος Πάφου, 
ως συνεχιστές μιας μακράς παράδοσης 85 και πλέ-
ον χρόνων.
Το τριήμερο Πρόγραμμα περιλαμβάνει: Έκθεση με 
φωτογραφικό υλικό, το οποίο απεικονίζει την Ιστο-
ρία των Ανθεστηρίων στην Πάφο.
Τα Εγκαίνια της Έκθεσης θα τελεστούν την Πέμπτη 
11 Μάη, ώρα 7.30μ.μ. και θα λειτουργεί από τις 
9 – 2.30μ.μ. και από τις 6.00-8.00μ.μ. την Παρα-
σκευή και από τις 9.00π.μ. – 1.00μ.μ. το Σάββατο, 
.στον Πολυχώρο Πολιτισμού « Παλιά Ηλεκτρική ».
Την Παρασκευή 12 Μάη, ώρα 8.30μ.μ.,θα δοθεί 
στην Πλατεία Kennedy Συναυλία της Ήβης Αδάμου 
και τετραμελούς Ορχήστρας με τη συμμετοχή δύο 
χορευτών.
 Το Σάββατο 13 Μάη θα πραγματοποιηθεί το κύ-
ριο μέρος της Γιορτής των Ανθεστηρίων στο Ια-
κώβειο Γυμναστήριο, στις 6.30 το απόγευμα, με 
Πομπή  εντός του Ιακωβείου, Γυμναστηρίου, υπό 
τους ήχους της Φιλαρμονικής του Δήμου Πάφου, 

υπό τη διεύθυνση του Ζαχαρία Ευαγγέλου.
Το πρόγραμμα του Σαββάτου περιλαμβάνει Άρμα 
της Θεάς Αφροδίτης, κατασκευές από Εκπαιδευτή-
ρια της Πάφου, Θεατρικό Δρώμενο από το Λύκειο 
Α΄ Εθνάρχη Μακαρίου Γ΄ Πάφου και μουσικό μέ-
ρος, από το Μουσικό Σχολείο Πάφου.
Πιο συγκεκριμένα, γύρω στις 6.30μ.μ., θα πραγ-
ματοποιηθεί η Πομπή και ακολούθως, η Αναβί-
ωση καλλιτεχνικά, της Αρπαγής της Περσεφόνης 
από τον Πλούτωνα και η Εναλλαγή των Εποχών ( 
διασκευή του Ομηρικού Ύμνου προς τη Θεά Δήμη-
τρα ).        
Συμμετέχουν: Ομάδα μαθητών / τριών αποτελού-
μενη από 19 μαθήτριες και μαθητές του Λυκείου 
Α΄ Εθνάρχη Μακαρίου Γ΄ Πάφου και  παιδιά του 
Μουσικού Σχολείου Πάφου, με τη συνοδεία μου-
σικών οργάνων. Διδασκαλία άρπας Άννα Κουλίκο-
βα. Διδασκαλία τραγουδιών Σωκράτης Τερπίζης 
και Πέρσια Παναγιώτου. 
Συντονίστρια της παραγωγής του Δρώμενου η Βο-
ηθός Διευθύντρια Αναστασία Γεμενάρη, Τη γενική 
επιμέλεια – διδασκαλία έχουν η Στυλιανή – Νεκτα-
ρία Ποταμού-Φιλιππίδου και η Πολίνα Λιασίδου, 
σε συνεργασία με τις συναδέλφους τους: Χριστί-
να Καπνίση, Γεωργία Κωνσταντίνου, Ευγενία Για-

βάνογλου, Σκεύη Φιλίππου και Γιώργο Βασιλειά-
δη. Σκηνοθέτης, για την εκτέλεση του Δρώμενου, 
η Στυλιανή Δαμιανού Έλληνα. Το σχεδιασμό του 
σκηνικού επιμελήθηκε η Β. Δ. Αθανασία Δημοσθέ-
νους.

Ο μύθος της Περσεφόνης
Αναβίωση της Αρπαγής της Περσεφόνης από τον 
Πλούτωνα και η εναλλαγή των Εποχών (διασκευή 
του Ομηρικού Ύμνου προς τη Θεά Δήμητρα ), σε 
επτά Σκηνές: - Η Περσεφόνη περιπλανιέται με τις 
Ωκεανίδες στο βουνό, από όπου την αρπάζει ο βα-
σιλιάς του Κάτω Κόσμου ο Πλούτωνας.
- Η Δήμητρα την αναζητεί απελπισμένη με τη συ-
μπαράσταση της Εκάτης και του Ήλιου.
- Η Γη υποφέρει μαζί με τη Θεά Δήμητρα.
-Διάλογος Ίριδας με τη Θεά Δήμητρα.
-Κατάβαση του Ερμή στον Άδη και διάλογος με τον 
Θεό του Κάτω Κόσμου και την Περσεφόνη.
-Συνάντηση Δήμητρας με τη θυγατέρα της Περσε-
φόνη.
-Συνάντηση Ρέας, Δήμητρας και Περσεφόνης. Συμ-
φωνία για παραμονή της Περσεφόνης στη Γη την 
Άνοιξη και το Καλοκαίρι και κάθοδο στον Άδη το 
Φθινόπωρο και τον Χειμώνα.

Γιορτή Ανθεστηρίων 2023
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Δ ραστήριες, δυναμικές και με μεγάλη 
αγάπη για το επάγγελμα τους είναι οι γυ-
ναίκες κρεοπώλισσες της Πάφου. Μπή-

καν στο συγκεκριμένο επάγγελμα για να βοη-
θούν τους συζύγους τους  και όπως δήλωσαν 
στον Αδέσμευτο, έμαθαν σιγά σιγά τα μυστικά 
του επαγγέλματος και το αγάπησαν. Παραδέχο-
νται ότι είναι ένα δύσκολο επάγγελμα με πολύ-
ωρο ωράριο και πολλές απαιτήσεις…
Δηλώνουν ότι οι πελάτες τους, τις εμπιστεύο-
νται αφού ως γυναίκες και νοικοκυρές θα τους 
προμηθεύσουν το κατάλληλο κρέας και πολλές 
φορές θα ανταλλάξουν και συνταγές…
Οι κρεοπώλισσες της Πάφου μάλιστα όπως δι-
απιστώσαμε όχι μόνο γνωρίζονται μεταξύ τους, 
αλλά είναι φίλες και πολλές φορές όπως μας 
ανέφεραν, συνεργάζονται κυρίως για την ετοι-
μασία παραδοσιακών προϊόντων .  

Αστέρω Πάσιου
Ερ.: Πώς βρεθήκατε σε αυτό 
το επάγγελμα; 
Απ.: Ο σύζυγος μου ήταν 
κρεοπώλης και σιγά σιγά 
έμαθα και εγώ τη δουλειά, 
αγάπησα αυτό το επάγγελμα 
και εδώ και 41χρόνια  είναι η 

δουλειά μου και είμαι μια από τις γυναίκες κρε-
οπώλισσες στην Πάφο. 

Ερ.: Ο κόσμος όταν μπαίνει στο κατάστημα και 
βλέπει μια γυναίκα πίσω από τον πάγκο πώς 
σας αντιμετωπίζει;
Απ.: Δεν έχω κανένα πρόβλημα, μπορώ να πω 
μάλιστα ότι τους αρέσει κιόλας. Ειδικά οι γυναί-
κες πελάτισσες που ξέρουν τι ακριβώς θέλουν 
και πώς θα το μαγειρέψουν. Με τους πελάτες 
μου -άνδρες και γυναίκες- πολλές φορές ανταλ-
λάσσουμε και ιδέες για το πώς μπορεί να μαγει-
ρευτεί το κρέας ή τα αλλα προϊόντα που φτιά-
χνω εδώ στο κρεοπωλείο. 

Ερ.: Ποιος είναι πιο εύκολος πελάτης ο άνδρας 
ή η γυναίκα; 
Απ.:  Η γυναίκα γιατί όπως είπα και προηγουμέ-
νως ξέρει τι θέλει και πώς θα το μαγειρέψει.
 
Ερ.: Ποιο είναι το καθημερινό σας πρόγραμμα;
Απ.: Το πρόγραμμα μου ξεκινά από πολύ νωρίς 
το πρωί, περίπου στις 6, και πολλές φορές ολο-
κληρώνεται γύρω στις 9 το βράδυ. Κάποιες φο-
ρές μπορεί να έρθω και από τις 3 τα ξημερώμα-
τα στο εργαστήρι για να ετοιμάσω μπιφτέκια και 

σιεφταλιές όταν θα είμαι μόνη μου και δεν θα με 
διακόπτουν πελάτες.

Ερ.:  Η οικογένεια σας πώς το αντιμετωπίζει αυτό;
Απ.: Τα παιδιά μου πλέον έχουν μεγαλώσει, πα-
λαιότερα όμως αναγκαζόμουν να φεύγω από τη 
δουλειά για τα σχολεία και τα φροντιστήρια είτε 
για να πάω στο σπίτι να ετοιμάσω φαγητό. Πλέ-
ον είμαι από το πρωί μέχρι το βράδυ στο κρεο-
πωλείο. 

Ερ.: Πώς αισθάνεστε που εργάζεστε σε ένα αν-
δροκρατούμενο χώρο;
Απ.: Αγαπώ το επάγγελμα μου και για να μπο-
ρεί κάποιος είτε άνδρας ή γυναίκα να εργάζεται 
σε κρεοπωλείο, πρέπει να αγαπά αυτό που κάνει 
αφού και τα ωράρια μας είναι δύσκολα.   

Ερ.: Οι πελάτες πως σας αντιμετωπίζουν;
Απ.: Οι ξένοι πελάτες μας ξαφνιάζονταν όταν 
με έβλεπαν με την Ππάλα να κόψω το κρέας και 
πολλές φορές φορές μου ζητούν μάλιστα να με 
φωτογραφήσουν .

Ερ.: Όταν κρατάτε την ππάλα φοβάστε;
Απ.: Δεν φοβούμαι καθόλου και ευτυχώς στα 
τόσα χρόνια που ασχολούμαι δεν τραυματίστη-
κα ποτέ με Ππάλα, με μαχαίρι έκοψα πολλές φο-
ρές τα χέρια μου. Για να κάνεις αυτή την δου-
λειά δεν πρέπει να ανακατσιάς (σιχένεσαι), να 
μην φοβάσαι το αίμα και να μπορείς να σηκώ-
νεις βάρη. Το κρεοπωλείο θέλει δύναμη…

Ερ.: Ποιο είναι το προϊόν που σας αρέσει να 
φτιάχνετε;
Απ.: Η λούντζα που είναι και πολύ εύκολο για να 
την φτιάξεις αλλά μου αρέσει και η διαδικασία 
για το λουκάνικο. Μεγάλη ταλαιπωρία είναι η 
ετοιμασία των Σιεφταλιών και της  Ζαλατίνας.
  
Ερ.: Πως νιώθετε όταν ακούτε τα σχόλια των πε-
λατών σας για τα προϊόντα σας;  
Απ.: Τα σχόλια των πελάτων, είναι και η διαφή-
μιση μου, είναι πολύ σημαντικό για εμένα να 
ακούω ότι οι πελάτες μου είναι ευχαριστημέ-
νοι και έρχονται για να αγοράσουν συγκεκριμέ-
να προϊόντα .

Ερ.: Θα συμβούλευες μια γυναίκα να εργαστεί 
σε ένα κρεοπωλείο;
Απ.: Φυσικά, εάν της αρέσει γιατί όχι; Πλέον αρ-
κετές γυναίκες στην Πάφο εργάζονται σε κρεο-
πωλεία. 

Μαίρη Ασπρή 
Ερ.: Πώς βρεθήκατε σε αυτό 
το επάγγελμα; 
Απ.: Όταν αρραβωνιάστη-
κα με τον σύζυγο μου πριν 
από αρκετά χρόνια, αποφα-
σίσαμε να ανοίξουμε κρεο-
πωλείο για να μπορούμε να 

διαθέτουμε στην αγορά κρέατα από τα δικά μας 
κτηνοτροφικά υποστατικά. Είμασταν νεαροί,19 
χρονών εγώ και 23ων ο σύζυγος μου Πάμπος 
όταν ανοίξαμε το κρεοπωλείο μας πριν από 30 
χρόνια. 
 
Ερ.: Αντιμετωπίσατε ως νεαροί τότε κάποιες δυ-
σκολίες;
Απ.: Τα πρώτα χρόνια ήταν αρκετά δύσκολα, εί-
χαμε αποκτήσει και παιδιά και πέρα από τις δου-
λειές του σπιτιού και τη φροντίδα των παιδιών 
μας, έπρεπε να εργάζομαι και στο κρεοπωλείο 
με το πολύωρο ωράριο του. Καταφέραμε να με-
γαλώσουμε τρία παιδιά μέσα στο κρεοπωλείο 
και πλέον φροντίζουμε και τα εγγονάκια μας. 

Ερ.: Οι πελάτες  πώς σας αντιμετώπισαν τότε 
αλλα και σήμερα; 
Ερ.: Τα πρώτα χρόνια οι πελάτες περίμεναν τον 
σύζυγο μου για να τους εξυπηρετήσει και όταν 
έλειπε έπαιρνα παραγγελίες και τις ετοίμαζε 
όταν επέστρεφε. Βλέποντας ωστόσο τις δυσκο-
λίες για τους πελάτες μας, δοκίμασα σιγά σιγά 
και με την καθοδήγηση του, έμαθα τη δουλειά. 
Πλέον χειρίζομαι άνετα την Ππάλα και τα μαχαί-
ρια. Με τη βοήθεια της μητέρας μου, έμαθα να 
φτιάχνω και όλες τις παρασκευές λούντζες, λου-
κάνικα, παστουρμάδες, ζαλατίνα, μπιφτέκια και 
σιεφταλιές, ενώ συνεχίζω να μαθαίνω αφού 
πλέον οι καταναλωτές αναζητούν και αλλα προϊ-
όντα πέρα από τα παραδοσιακά. 
Πολλές φορές οι νέοι πελάτες ξαφνιάζονται όταν 
δουν μια γυναίκα πίσω από τον πάγκο και είναι 
διστακτικοί να εξυπηρετηθούν από εμένα ή από 
κάποια από τις άλλες εργαζόμενες και μας ρω-
τούν εάν ξέρουμε να τους εξυπηρετήσουμε, ενώ 
πολύ παλαιότερα, υπήρξαν και περιπτώσεις που 
περίμεναν για να εξυπηρετηθούν από τον σύζυ-
γο μου. 

Ερ.: Ποιος είναι ο πιο καλός πελάτης ο άνδρας 
ή η γυναίκα;
Απ.: Παλαιότερα ήταν η γυναίκα που ήξερε τι 
ακριβώς ήθελε για να αγοράσει. Πλέον και οι άν-
δρες έρχονται στο κρεοπωλείο με τη λίστα τους 

και ζητούν από τον κρεοπώλη κρέας για το κάθε 
φαγητό.
 
Ερ.: Πώς αισθάνεστε που βρίσκεστε σε ένα αν-
δροκρατούμενο επάγγελμα;
Απ.: Ήταν ανδροκρατούμενο, τα τελευταία χρό-
νια η Πάφος πρωτοπορεί και πολλές γυναίκες 
εργάζονται σε κρεοπωλεία και είμαστε περήφα-
νες που μπορούμε να αντεπεξέλθουμε σε ένα 
δύσκολο και απαιτητικό επάγγελμα. Προσωπικά 
νιώθω πολύ περήφανη που μπορώ να δουλέψω 
και να βοηθήσω τον σύζυγο μου στο κρεοπω-
λείο. Παρακολούθησα μάλιστα και ειδικά σεμι-
νάρια για τα διάφορα κρεατοπαρασκευάσμα-
τα, ώστε να φτιάχνω και καινούργια πράγματα 
αφού οι πελάτες μας το ζητούν.
 
Ερ.: Ποιο είναι το καθημερινό σας πρόγραμμα;
Απ.: Τα τελευταία χρόνια εργάζομαι από τις 12 
το μεσημέρι μέχρι και τις 8 το βράδυ για να έχω 
χρόνο και για τα εγγονάκια μου. Παλαιότερα 
όμως εργαζόμουνα από τις 8 το πρωί έως και τις 
8 το βράδυ. 

Ερ.: Πώς τα φέρεις σε πέρας με τις υποχρεώ-
σεις σου ως εργαζόμενη, μητέρα και γιαγιά;
Απ.: Προσπαθώ πολύ και σίγουρα κάτι αφήνω 
πίσω από τις δουλείες του σπιτιού, δεν μπορείς 
να τα κάνεις όλα τέλεια. Προτιμώ να αφιερώνω 
λίγο από τον ελεύθερο μου χρόνο στα εγγονά-
κια  μου.  

Ερ.: Θα θέλατε η κόρη σας να ακολουθήσει το 
επάγγελμα σας; 
Απ.: Παρόλο που άρεσε στην κόρη μου αυτό το 
επάγγελμα, εγώ την καθοδήγησα να μην το ακο-
λουθήσει, γιατί είναι ένα πολύ απαιτητικό και 
σκληρό επάγγελμα ειδικά για μία γυναίκα. Το 
επάγγελμα μας ακολουθεί ο γιος μας.

Ερ.: Η Γεωργία η εγγονή σας, που την συναντή-
σαμε πριν από λίγο στο κρεοπωλείο μας είπε 
ότι θα γίνει κρεοπώλης…  
 Απ.: Εάν πραγματικά το θέλει μεγαλώνοντας θα 
δούμε… 

Ερ.: Θα ήθελες να ασχοληθείς με κάποιο άλλο 
επάγγελμα;
Απ.: Το όνειρο μου τότε  ήταν να γίνω σχεδιά-
στρια μόδας, πλέον σχεδιάζω τη βιτρίνα του κα-
ταστήματος…  

 ΑννΑ ΚυριΑΚΟυ 

Γυναίκες κρεοπώλίςςες ςτην παφο
Αστέρω Πάσιου και Μαίρη Ασπρή, μιλούν για τις δυσκολίες αλλά και την αγάπη που 
τρέφουν για το μέχρι πρότινος  ανδροκρατούμενο επάγγελμα του κρεοπώλη…

Αστέρω Πάσιου:
«Αγαπώ το επάγγελμα 
μου και για να μπορεί 
κάποιος είτε άνδρας ή 
γυναίκα να εργάζεται σε 
κρεοπωλείο, πρέπει να 
αγαπά αυτό που κάνει 
αφού και τα ωράρια μας 
είναι δύσκολα».   

Μαίρη Ασπρή:
«Πολλές φορές οι νέοι πελά-
τες ξαφνιάζονται όταν δουν 

μια γυναίκα πίσω από τον πά-
γκο και είναι διστακτικοί να 

εξυπηρετηθούν από εμένα και 
μας ρωτούν εάν ξέρουμε να 

τους εξυπηρετήσουμε». 



Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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Π ιστεύω πως βασική προϋπόθεση για ανάπτυξη 
της Γεροσκήπου είναι να ξεφύγει ο Δήμος από το 

σύνδρομο που τον κατατρέχει. Αυτό 
το σύνδρομο δεν είναι άλλο παρά το 
ότι κόλλησε σε καθεστώς «χωριού»!
Σχεδόν 30 χρόνια μετά την αναβάθ-
μισή της Γεροσκήπου από Συμβού-
λιο Βελτιώσεως σε Δήμο, θεωρητικά 

από χωριό σε πόλη, οι ίδιες παθογένειες και η έλλειψη 
οράματος εξακολουθούν να πλήττουν την εικόνα της. 
Τι υπάρχει σήμερα στη Γεροσκήπου, σε σύγκριση με 
30 χρόνια πριν, για να πείσει τον Δημότη ότι η ζωή του 
αναβαθμίστηκε; Δεν θα καταπιαστώ με τα γενικότερα 
προβλήματα της κυπριακής κοινωνίας, κρίση αξιών, 
ναρκωτικά, μεταναστευτικό που ομολογουμένως υπο-
βάθμισαν τη ζωή του μέσου Κύπριου. Ούτε θα θεω-
ρήσω όμως πως η αύξηση της απασχόλησης στη Γερο-
σκήπου, απογείωσε τις οικονομικές δυνατότητες των 
Δημοτών, αφού απογείωσε παράλληλα και τις υποχρε-
ώσεις τους. Θα παραμείνω στις ελάχιστες βασικές πα-
ραμέτρους που συνθέτουν τη ζωή σε μια μικρή πόλη, 
όπως θα έπρεπε να είναι η Γεροσκήπου σήμερα. 
Η βιομηχανία τουρισμού στη Γεροσκήπου στηρίζει 
σχεδόν αποκλειστικά τους επιχειρηματίες της πόλης 
της Πάφου και όχι της Γεροσκήπου. Αυτό μπορεί να 
αφορά την εφοδιαστική αλυσίδα αυτών των βιομηχα-
νιών, π.χ. την κάλυψη των αναγκών τους σε γεωργικά 
και κτηνοτροφικά προϊόντα. Το πιο επώδυνο όμως εί-
ναι πως πέντε χιλιάδες περίπου τουρίστες που διαμέ-
νουν καθημερινά, ειδικά το καλοκαίρι, στα ξενοδοχεία 
της περιοχής, διακινούνται και ξοδεύουν εκτός του Δή-
μου μας! Ταυτόχρονα η Γεροσκήπου, από το υστέρημα 
της κατασκεύασε και συντηρεί γήπεδα ποδοσφαίρου 
και κολυμβητήριο για στήριξη του τουριστικού προϊό-
ντος, από το οποίο όμως εισπράττει μόνο τέλος δια-
νυκτέρευσης. Οι τουρίστες δεν μας ξέρουν! Εστιατό-
ρια και άλλοι χώροι αναψυχής, άλλες υπηρεσίες π.χ. 
δικηγορικά, λογιστικά, αρχιτεκτονικά, κτηματομεσιτι-
κά γραφεία, ιατρεία, μετρούνται στα δάκτυλα του ενός 
χεριού. Με τέτοιες διαπιστώσεις γιατί να μας προτιμή-
σουν οι ξένοι, αλλά και οι ντόπιοι τουρίστες; Επιπλέ-
ον, πως να εξυπηρετούνται οι Δημότες Γεροσκήπου και 
να μην καταφεύγουν για όλες τις πιο πάνω υπηρεσί-
ες στον γειτονικό Δήμο της Πάφου; Μιλούμε για άν-
θιση της παραγωγής πολιτισμού στη Γεροσκήπου από 
χορευτικά, θεατρικά, μουσικά σχήματα. Εκτός της μι-
κρής αίθουσας του Πολυδύναμου Κέντρου, που χωρεί 
μόνο καμιά εκατοστή άτομα, διαδοχικά δημοτικά συμ-
βούλια δεν κατάφεραν να δημιουργήσουν μια μεγά-
λη αίθουσα εκδηλώσεων για παρουσίαση του παραγό-
μενου προϊόντος. Δεν είχαμε λεφτά; Για κολυμβητήριο 
είχαμε όμως, οπότε η απλή λογική αποδεικνύει ότι τε-
λικά είναι σημαντικό να τίθενται προτεραιότητες! Πως 
αλλιώς εξηγείται μικρά χωριά να διαθέτουν ανοικτούς 
χώρους εκδηλώσεων π.χ. αμφιθέατρα  κλπ, ενώ στην 
πόλη της Γεροσκήπου όλες οι ανοιχτού χώρου εκδη-
λώσεις να εξαρτώνται κάθε φορά από μια ενοικιαζό-
μενη λυόμενη εξέδρα (πίστα)! Η αδυναμία λειτουργίας 
της πλατείας, ως θα έπρεπε, που μας οδήγησε; Κατά 
γενική ομολογία εξελίχτηκε σε καταφύγιο για ομάδες 
αλλοδαπών, την οποία μετέτρεψαν σε γκέτο με τις 
ανάλογες παρενέργειές για την ποιότητα ζωής των πε-
ριοίκων.   Από το 2024 μεγαλώνουμε σαν Δήμος. Τα 
προβλήματα θα διογκωθούν, οι ανάγκες για επιπλέον 
έσοδα θα αυξηθούν και προπάντων οι απαιτήσεις των 
δημοτών του νέου πλέον Δήμου θα απογειωθούν! Τι 
κάνουμε λοιπόν; Η «μάππα» είναι στα πόδια των δη-
μοτών του νέου Δήμου Ανατολικής Πάφου!

Η «μάππα» είναι στα 
πόδια των Δημοτών!

Το 1991 η ΕΕ υιοθέτησε την Οδη-
γία 91/271/ΕΟΚ για την επεξερ-

γασία των Αστικών 
Λυμάτων η οποία 
είχε πρόνοιες για:
• Εγκατάσταση δι-
κτύων συλλογής και 
σταθμών επεξερ-

γασίας λυμάτων δευτεροβάθμιας 
ή ισοδύναμης, στους οικισμούς με 
ισοδύναμο πληθυσμό μεγαλύτερο 
από 2000
• Παρακολούθηση και αυστηρότερη 
επεξεργασία σε ευαίσθητες περιο-
χές που υπόκεινται σε ευτροφισμό
• Παρακολούθηση των απορρίψεων 
του επεξεργασμένου νερού και της 
λάσπης
Με την ένταξη μας στην ΕΕ εμείς σαν 
κράτος αναλάβαμε και την εναρμό-
νιση μας με μια σειρά από Οδηγίες. 
Όσον αφορά το θέμα των λυμάτων, 
η συμφωνία που κάναμε τότε ήταν 
ότι μέχρι το 2012 θα κάναμε όλα όσα 
έπρεπε για να συμμορφωθούμε με 
την Οδηγία. 
Αυτά λέγαμε τότε στις Βρυξέλλες, 
εδώ όμως το τι έκανε το κράτος, 
ήταν να προγραμματίσει τη συμμόρ-
φωση μέχρι το 2027 αντί μέχρι το 

2012, άσχετα αν είχαμε και υποχρέ-
ωση να κάνουμε και εκθέσεις.
Το 2019, δηλαδή 7 χρόνια μετά την 
τελευταία ημερομηνία που συμφω-
νήσαμε, η ΕΕ μας απείλησε με δι-
καστήριο αν οι απαντήσεις που δί-
ναμε δεν ήταν ικανοποιητικές. Μας 
πήραν δικαστήριο και μας καταδί-
κασαν (Υπόθεση C-248/19), το θέμα 
μάλιστα συζητήθηκε και στη Βουλή 
αλλά κανένας δεν είχε μια καλή δι-
καιολογία γιατί όλη αυτή η καθυ-
στέρηση. Και φυσικά εμείς μετά την 
καταδίκη, αντί να επισπεύσουμε τις 
διαδικασίες και την εκτέλεση των έρ-
γων, κάναμε σχεδιασμό για επέκτα-
ση ακόμη 2 χρόνια, δηλαδή να συ-
μπληρωθούν τα έργα το 2029. Έργα 
που είπαμε ότι θα κάναμε το 2012!
Όπως είναι φυσικό, 4 χρόνια μετά 
την πρώτη προειδοποίηση η ΕΕ θα 
μας πάρει και πάλι δικαστήριο και 
όλοι αναμένουν ότι αυτή τη φορά, η 
ποινή θα ανέρχεται σε εκατοντάδες 
εκατομμύρια.
Τα αποχετευτικά συστήματα θεω-
ρούνται ως ένα από τα πιο μεγά-
λα περιβαλλοντικά και υγειονομικά 
έργα που γίνονται σε μια πόλη. Προ-
στατεύουν τα υπόγεια νερά, δεν ρέ-

ουν λύματα από υπερχειλίσεις στους 
δρόμους, μειώνονται τα έξοδα των 
πολιτών για κενώσεις βόθρων, η 
επεξεργασία τους δίνει άφθονο νερό 
στη γεωργία και προστατεύονται τα 
εδάφη από νιτρικά. Όλα αυτά εί-
ναι πλεονεκτήματα τα οποία άρχισε 
τώρα το Ευρωκοινοβούλιο να επα-
νεξετάζει για να αναβαθμίσει και να 
βελτιώσει την αντίστοιχη Οδηγία και 
να συζητούν μάλιστα την επέκταση 
των ωφέλιμων αυτών δικτύων απο-
χετεύσεων σε οικισμούς των 1000 
πολιτών! 
Μέχρι τώρα η υποχρέωση μας ήταν 
για αποχετευτικό σε οικισμούς από 
2000 πολίτες και άνω και όπως κα-
ταλαβαίνουμε όλοι, η αλλαγή αυτή 
θα μας αυξήσει το πρόβλημα, αφού 
θα μας επεκτείνει τις υποχρεώσεις, 
τη στιγμή που εμείς ακόμη δεν υλο-
ποιήσαμε τις υποχρεώσεις μας του 
2012!! Μια άλλη αλλαγή που συζη-
τούν είναι η υποχρέωση των συστη-
μάτων αποχέτευσης να λειτουργούν 
εξ ολοκλήρου με ενέργεια από ΑΠΕ. 
Ο λόγος που τίθεται αυτός ο όρος εί-
ναι επειδή τα συστήματα αποχέτευ-
σης είναι από τους μεγαλύτερους 
καταναλωτές ενέργειας λόγω των 

πολλών αντλιών που έχουν, τις με-
γάλες αποστάσεις που καλύπτουν οι 
αγωγοί και την ενεργοβόρα διαδικα-
σία επεξεργασίας των λυμάτων.
Ακόμη δύο θέματα που συζητούν να 
αλλάξουν, είναι η ανάκτηση θρεπτι-
κών στοιχείων για εμπλουτισμό των 
εδαφών και το πιο καυτό από όλα, 
είναι η συζήτηση για το ποιος θα 
αναλάβει τα ψηλά έξοδα αφαίρε-
σης φαρμακευτικών ουσιών από τα 
επεξεργασμένα λύματα. Με βάση 
την αρχή «ο ρυπαίνων πληρώνει» 
θέλουν να περάσουν τα έξοδα στις 
φαρμακοβιομηχανίες οι οποίες φυ-
σικά αντιδρούν πολύ έντονα.
Είναι η ανικανότητα μας να προ-
γραμματιστούμε; Θεωρούμε ότι εί-
μαστε έξυπνοι και θα ξεγελάσου-
με; Δεν μας νοιάζει ας τα κάνουν οι 
επόμενοι; Ότι και να είναι, πρέπει 
κάποια στιγμή αυτό να σταματή-
σει, γιατί δεν συμβαίνει μόνο τώρα, 
έχουμε τα ίδια και χειρότερα με τα 
θέματα ενέργειας, με τις υποχρεώ-
σεις μας για το κλίμα, το κυκλοφορι-
ακό και τόσα άλλα…

Αστικά Λύματα και η προγραμματισμένη μας αποτυχία

Α.Τρακκίδης
Διορισμένος Δημοτικός Σύμβουλος Γεροσκήπου

Κίνηση Σωτηρία της Πάφου.

Ω ς Ημέρα της Ευρώπης έχει καθιερωθεί η 9η 
Μαΐου. Στη δεύτερη δεκαετία του 21ου αι-
ώνα οι λαοί της Ευρώπης επιχειρούν ήδη να 

υλοποιήσουν ένα φιλόδοξο όραμα. 
Να κτίσουν κοινωνίες που να βασίζο-
νται στις κοινές αξίες της δημοκρα-
τίας, της ελευθερίας, των ανθρωπί-
νων δικαιωμάτων, της αλληλεγγύης 
και της κοινωνικής δικαιοσύνης, των 

ίσων ευκαιριών και των κοινών πολιτικών δικαιω-
μάτων. Άρρηκτα συνδεδεμένο με αυτό το όραμα 
είναι η εμπέδωση ενός αισθήματος ασφάλειας, με 
επενδύσεις σε σύγχρονες υπηρεσίες υψηλών προ-
διαγραφών, στην παιδεία, την υγεία, την κοινωνική 
ασφάλιση, τις μεταφορές και την πρόνοια. Ακόμα με 
θεώρηση του περιβάλλοντος σαν ενός περιουσια-
κού στοιχείου το οποίο θα είναι κοινό για όλους και 
για τις μελλοντικές γενιές και με την πεποίθηση ότι η 
βελτίωση της ποιότητας ζωής επιτυγχάνεται μόνο με 
την προστασία της ποιότητας του περιβάλλοντος.
 Σημαντικό είναι να διαμορφωθεί μια προοδευτική 
πορεία στο ιστορικό αυτό εγχείρημα. Απορρίπτο-
ντας σταθερά την αντίληψη μιας ανεξέλεγκτης αγο-
ράς που εκθέτει τους ασθενέστερους στον παγερό 
αέρα ενός απάνθρωπου οικονομικού φιλελευθερι-
σμού και επιμένοντας στον επιμερισμό των κερδών 
σε όλες τις κοινωνικές ομάδες. Με επιμονή σε οικο-
νομίες που να μην παγιοποιούν μια κοινωνική εξέ-
λιξη, με μόνιμα χαρακτηριστικά την ανεργία και την 
περιθωριοποίηση.
Βασική προϋπόθεση μιας κοινωνικά δίκαιης Ευρώ-

πης είναι η ελεύθερη κίνηση κεφαλαίων να υπό-
κειται σε έλεγχο. Γιατί αν η ελεύθερη κίνηση κεφα-
λαίων αποκτήσει ανεξέλεγκτα χαρακτηριστικά θα 
προκαλεί αναπόφευκτα κρίσεις που θα απειλούν 
την σταθερότητα του διεθνούς οικονομικού συστή-
ματος, την ευημερία των πολιτών και τη συνοχή των 
κοινωνιών.
Το είδαμε να συμβαίνει τα τέλη  της δεκαετίας του 
’90 στην Ασία και τη Ρωσία, το είδαμε ακόμα στην 
πρόσφατη παγκόσμια οικονομική κρίση. Η ασύδοτη 
οικονομία της αγοράς χωρίς εποπτεία, κρατικό έλεγ-
χο και ρυθμιστικούς μηχανισμούς οδήγησε στην κα-
τάρρευση οικονομικών κολοσσών αρχικά στις ΗΠΑ 
και στη συνέχεια στην παρατεταμένη οικονομική 
κρίση σε ολόκληρο τον κόσμο.
Είναι θεμελιώδους σημασία να δοθεί  μια καθα-
ρή απάντηση και στο κρίσιμο ερώτημα της δημοσι-
ονομικής πειθαρχίας. Μέχρι πριν από λίγα χρόνια 
εθεωρείτο θέσφατο και αξίωμα η επίτευξη της δη-
μοσιονομικής και νομισματικής σταθερότητας, τα 
μηδενικά ελλείμματα και ο μηδενικός πληθωρισμός. 
Όμως τα μηδενικά ελλείμματα συνέβαλαν με τη σει-
ρά τους στην δραματική μείωση των επενδύσεων 
και μάλιστα των δημοσίων επενδύσεων. Ο οικονομι-
κός ορθολογισμός που εξικνείται στα όρια του υπερ-
συντηρισμού  δεν είναι ο ορθός δρόμος για ανάπτυ-
ξη με κοινωνική δικαιοσύνη.
Άλλωστε η στρατηγική της Λισσαβόνας έδωσε την 
κατεύθυνση για δημόσιες επενδύσεις στη νέα οικο-
νομία.
Η βαθιά ύφεση που έπληξε τα τελευταία χρόνια την 
Ευρώπη, τα κύματα της ανεργίας, το δυσθεώρητο 
χάσμα μεταξύ Ευρωπαϊκού βορρά και Ευρωπαϊκού 
νότου και η αποδόμηση των κρατών κοινωνικής πρό-
νοιας έδειξαν  την ανάγκη αλλαγής κατεύθυνσης. 

Με έλεγχο των αγορών, με ισχυρή εποπτεία, επεν-
δύσεις, ανάπτυξη, δημιουργία νέων θέσεων εργασί-
ας. Για κοινωνική συνοχή και αλληλεγγύη.
Μόνο έτσι θα εξαλειφθεί η τεχνολογική καθυστέρη-
ση της Ευρώπης έναντι των ΗΠΑ και θα καταστήσει 
την ευρωπαϊκή, την παραγωγικότερη οικονομία του 
κόσμου. Αλλά και να αποκαταστήσει την πλήρη απα-
σχόληση και να εξαλείψει την ανεργία.
Ένα στοίχημα που είναι κρίσιμης πολιτικής αλλά και 
ιδεολογικής σημασίας  είναι αν η Ε.Ε. θα πρωταγω-
νιστήσει για μια Ευρώπη που δεν θα ξεχνά τον Τρίτο 
Κόσμο. Δεν θα ξεχάσει την πλειονότητα της ανθρω-
πότητας που εξακολουθεί να σηκώνει ένα αβάστα-
χτο σταυρό μαρτυρίου. Της πείνας, των ασθενειών, 
του αναλφαβητισμού και της τεχνολογικής καθυστέ-
ρησης.
Ημέρα Ευρώπης η 9η Μαΐου. Το ζητούμενο ωστόσο 
πέρα από τις επετειακές αναφορές είναι να χαρά-
ξουμε και να περπατήσουμε τους καινούργιους δρό-
μους μιας πραγματικά προοδευτικής Ευρώπης με 
ευαισθησίες για την κοινωνική συνοχή, την ανάπτυ-
ξη που θα εξασφαλίζει ευημερία για όλους και θα 
έχει μια οικουμενική συνείδηση για την παγκόσμια 
ειρήνη, τα ανθρώπινα δικαιώματα και την ίση κατα-
νομή πλούτου σε διεθνή κλίμακα.
Μόνο έτσι η ρήση του Ζακ Ντελόρ ότι «η Ε.Ε. είναι το 
μεγαλύτερο επίτευγμα της ιστορίας σε καιρό ειρή-
νης» θα δικαιωθεί.

Σημ: Τα φαινόμενα διαφθοράς που παρατηρούνται 
στους Ευρωπαϊκούς θεσμούς πρέπει να αντιμετωπι-
στούν αποφασιστικά, προληπτικά και κατασταλτικά. 
Διαφορετικά θα υπονομεύσουν το κύρος, την αξιο-
πιστία και τελικά την ηθική και πολιτική ακεραιότη-
τα της Ε.Ε.

Για την Ευρώπη που θέλουμε
Του Γιαννάκη Ομήρου
Πρώην Προέδρου της Βουλής
των Αντιπροσώπων

Χαράλαμπος Θεοπέμπτου
Βουλευτής, Πρόεδρος 

Κίνημα Οικολόγων – Συνεργασία Πολιτών



Γράφει ο 
Παναγιώτης Κασπάρης 
Γεωπόνος - Συνεργάτης

Κηπουρική

Ό ταν ακολουθείτε κάποιον, έναν δάσκαλο, ένα προφήτη, 
Έναν πολιτικό, τι είναι αυτό που ακλουθείτε; Σε τι

Παραδίνεστε, εγκαταλείπεστε; Μήπως πα-
ραδίνεστε
Στην εικόνα που έχετε για τον δάσκαλο η 
στην εικόνα 
Που έχετε στο μυαλό σας για το τι είναι 
σωστό και 

Έτσι τον ακολουθείτε; Μήπως εκείνο που ακολουθείτε 
Είναι η ιδέα,  η εικόνα, το σύμβολο και όχι το πρόσωπο,
Όχι αυτά που λέει; Ο δάσκαλος μιλάει εδώ και 
Εβδομήντα χρόνια. Πολύ τον λυπάμαι. Και δυστυχώς,
Έχει αποχτήσει κάποια υπόληψη, με τα βιβλία και όλα
Αυτά και φυσικά έχετε δημιουργήσει μια εικόνα και 
Αυτή είναι που ακολουθείτε, όχι εκείνο που λέει η 
Διδασκαλία. Τι λέει η διδασκαλία; 
«Μην ακολουθείτε κανέναν»
Αλλά έχετε χτίσει την εικόνα και ακολουθείτε εκείνο που
Επιθυμείτε, εκείνο που σας ευχαριστεί, πράγμα που είναι 
Τρομακτικά ιδιοτελές. Ας γυρίσουμε τώρα στη συζυγική 
Σχέση. Όταν λέτε «η γυναίκα μου» τι εννοείτε με αυτή τη 
Λέξη, ποιο είναι το περιεχόμενο αυτής της λέξης, τι υπάρχει
Πίσω από τη λέξη; Κοιτάξτε το. Μήπως είναι όλες οι 
Αναμνήσεις, οι εντυπώσεις, η ηδονή, ο πόνος, η ανησυχία,
Η ζήλεια- μήπως είναι όλα αυτά που ενσωματώνονται μέσα
Στη λέξη «γυναίκα μου» η «άντρας μου»; Ο σύζυγος είναι 
Φιλόδοξος, θέλει να έχει μια καλύτερη θέση, να βγάλει
Περισσότερα λεφτά. Και η γυναίκα δεν μένει απλώς 
Στο σπίτι αλλά έχει και εκείνη τις δικές της φιλοδοξίες
Τις δικές της επιθυμίες. Μπορεί αυτοί οι δυο να 
Πέφτουν μαζί στο ίδιο κρεβάτι, αλλά είναι χώρια όλη
Την ώρα. Υπάρχει πάντα σύγκρουση. Μπορεί κανείς να 
Να μην έχει επίγνωση αυτού του πράγματος και να πει:
«Α όχι δεν υπάρχει σύγκρουση μεταξύ μας», αλλά 
Σκαλίστε το λιγάκι με ένα φτυάρι η με ένα νυστέρι και θα 
Δείτε ότι η ρίζα του πράγματος είναι η ιδιοτέλεια. Η 
Ιδιοτέλεια μπορεί να υπάρχει και στους επαγγελματίες.
Και βέβαια υπάρχει - γιατροί, επιστήμονες, φιλόσοφοι,
Παπάδες, η όλη ιστορία είναι επιθυμία για επιβεβαίωση.
Δεν υπερβάλλουμε, απλώς παρουσιάζουμε τα πράγματα
Όπως είναι, χωρίς να προσπαθούμε να καλύψουμε,
Χωρίς να προσπαθούμε να τα προσπεράσουμε. Είναι
Εκεί. Γεννιόμαστε με αυτό το σπόρο μέσα μας και
Αυτός ο σπόρος συνεχίζει να ανθίζει και να μεγαλώνει
Μέχρι να πεθάνουμε. Και όταν προσπαθούμε να 
Ελέγξουμε την ιδιοτέλεια, αυτός ακριβώς ο έλεγχος
Είναι μια άλλη μορφή ιδιοτέλειας. Πόσο έξυπνα 
Δουλεύει η ιδιοτέλεια. Κρύβεται ακόμα και πίσω 
Από την εγκράτεια. Τι είναι εγκράτεια; Όλη η 
Ανθρωπότητα, ιδιαίτερα το θρησκευόμενο κομμάτι
Της ανθρωπότητας, έχει χρησιμοποιήσει αυτή την 
Λέξη, έχει φτιάξει νόμους γι αυτήν, κυρίως για τους
Καλόγερους στα διάφορα μοναστήρια. Τι είναι 
Εγκράτεια; Είναι σκληρότητα απέναντι στις αισθήσεις;
Σκληρότητα: το να αρνιέται κανείς στον εαυτό του την
Πολυτέλεια ενός ζεστού μπάνιου και να λέει: «όχι θα κάνω 
Κρύο». Το να έχει λίγα ρούχα η να φοράει κάποιο ειδικό ρούχο.
Το να παίρνει όρκους ότι θα μείνει άγαμος η ότι θα μείνει 
Φτωχός. Το να νηστεύει η να κάθεται ώρες με στημένη την
Πλάτη ίσια. Το να ελέγχει κανείς όλες του τις επιθυμίες. 
Σίγουρα όλα αυτά δεν είναι εγκράτεια. Είναι θέατρο. Υπάρχει,
Λοιπόν, εγκράτεια που να μην έχει σχέση με τις αισθήσεις, 
Που να μην έχει επινοηθεί, που να μην είναι εξαπάτηση,
Που δεν λέει: «Θα είμαι εγκρατής ώστε να…»; Υπάρχει 
Κάποιο είδος εγκράτειας, που δεν είναι ορατή από τους 
άλλους;
Τα καταλαβαίνετε όλα αυτά; Υπάρχει εγκράτεια που να μην 
Είναι αποτέλεσμα πειθαρχίας, που να έχει συνείδηση  μιας 
Εσωτερικής ολότητας όπου δεν υπάρχει πόθος, δεν υπάρχει
Θρυμμάτισμα, δεν υπάρχει διαίρεση; Αυτή η εγκράτεια,
Έχει σχέση με την αξιοπρέπεια, με την ησυχία. Πρέπει 
Ακόμα να κατανοήσει κανείς τη φύση της επιθυμίας. Η 
Επιθυμία είναι πολύ δυνατή αίσθηση. Η επιθυμία είναι
Οι πέντε αισθήσεις ενεργοποιημένες. Η ερωτική αίσθηση,
Η αίσθηση που αφήνει μια καινούργια εμπειρία, η 
Αίσθηση της συνάντησης με κάποιο διάσημο.
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Α νήκει στην οικογένεια Cupressaceae. Είναι δέντρο 
αειθαλές και μπορεί να φτάσει το ύψος του μέχρι 

και 30 μέτρα, με σχήμα κωνοειδές και ζωηρή και πυκνή 
βλάστηση. Ανάλογα με την ποικιλία είναι ορθόκλαδα και 
πλαγιόκλαδα, με φύλλα λεπιδοειδούς μορφής βαθυπρά-
σινου χρώματος. Τα άνθη είναι κατά κυλιτρικούς Ιού-
λους, τα αρσενικά και ποωειδής Ιούλους τα θηλυκά. Αν-
θίζει από τον Ιανουάριο έως τον Απρίλιο και έχει εύρος 
άνθησης 4 μήνες. 
Ο καρπός είναι σφαιροειδής και αποτελείται από 8-14 
ξυλώδη καρπόφυλλα με μικρό ποδίσκο και μέγεθος κα-
ρυδιού 2-3 εκ. ωριμάζει τον δεύτερο χρόνο μετά την άν-
θΙση σιγά-σιγά από το Καλοκαίρι μέχρι το Φθινόπωρο. 
Αναπτύσσεται γρήγορα σε ύψος από νεαρή ηλικία και 
κατόπιν πολύ αργά η ρίζα κατά τη νεαρή ηλικία είναι 
πασσαλώδης ενώ σε μεγαλύτερη ηλικία γίνεται διακλα-
δισμένη. Πολλαπλασιάζεται εύκολα με σπόρο που σπέρ-
νεται το Μάρτιο. 
Τα φυτά μεταφυτεύονται αργότερα σε πλαστικά σακί-
δια και μένουν μέχρι την τελική τους μεταφύτευση στο 
έδαφος. 
Έχει ελάχιστες απαιτήσεις σε καλλιεργητικές φροντίδες 
και αναπτύσσονται σε όλα τα εδάφη. Προτιμά όμως τα 

βαθιά και ηλιαζόμενα. Δε χρειάζεται κλάδε-
μα. Το κυπαρίσσι είναι πολύ ανθεκτικό στις 
δυσμενείς καιρικές συνθήκες όπως η ξηρασία, 
οι ισχυροί άνεμοι, οι υψηλές ή χαμηλές θερ-
μοκρασίες και ακόμη και σε μολυσμένη ατμό-
σφαιρα. 
Αναλόγως του σχήματος αναφέρονται σε 4 
ποικιλίες: 
1. Pyramidalis-το ορθόκλαδο κυπαρίσσι με 
κλαδιά ισχυρά που συγκλίνουν στον κορμό. 
2. Horizontalis-με λεπτά οριζόντια κλαδιά που 
σχηματίζουν ανοιχτή πυραμίδα. 
3. Green pencil-είναι πολύ ορθόκλαδο και στενό. 
4. Swane golden-κωνικό με χρυσοπράσινα φύλλα. Στην 
Κύπρο το κυπαρίσσι είναι πολύ διαδεδομένο λόγω της 
ιδιαίτερης αντοχής του στην ξηρασία και την ανάπτυξή 
του χωρίς καλλιεργητικές φροντίδες. Τα ορθόκλαδα κυ-
παρίσσια είναι πολύ χρήσιμα για την αρχιτεκτονική το-
πίου γιατί μπορούν να χρησιμοποιηθούν κατά διάφο-
ρους τρόπους είτε κοντά σε κτίρια με λευκό χρώμα που 
αποτελούν ωραία αντίθεση με το σκούρο πράσινο χρώ-
μα τους, είτε μέσα σε αίθρια που όταν γίνονται ψηλά και 
βγαίνουν πάνω από τους τοίχους του αιθρίου είναι πολύ 

εντυπωσιακή. 
Επίσης μπορούν να χρησιμοποιηθούν για δε-
ντροστοιχίες δημόσιων δρόμων ή πάρκων ο-
πότε δημιουργούν πρωτότυπο θέμα αρχιτε-
κτονικής τοπίου. 
Μπορεί να συγκαλλιεργηθεί με άλλα κωνοφό-
ρα για την δημιουργία μικρών δασών ή πάρ-
κων ορεινών βραχωδών περιοχών εκεί που ε-
λάχιστα άλλα δέντρα θα μπορούσαν να ανα-
πτυχθούν. 
Όπως είχαμε αναφέρει και προηγουμένως α-

ντέχει στα καυσαέρια και για αυτό φυτεύεται σε λεωφό-
ρους και δρόμους με πολύ τροχαία κίνηση. Μπορούν να 
φυτευτούν μεμονωμένα ή κατά ομάδες για την εφαρμο-
γή σχεδίων αρχιτεκτονικής τοπίου, κοντά σε εκκλησίες, 
σε μοναστήρια, αρχαιολογικούς και τουριστικούς χώρους 
ή ακόμη και σε κοιμητήρια όπου προσδίδουν το σκυθρω-
πό και ήρεμο χαρακτήρα που ζητά ο ιδιαίτερος αυτός χώ-
ρος. Σχηματίζουν επίσης πολύ ωραίους ισχυρούς ανεμο-
φράχτες για παιδικές χαρές, γήπεδα αθλοπαιδιών, πάρ-
κα, κήπους και άλλα. Σε περιπτώσεις όπου απαιτείται 
μεγάλη συμμετρία, που πρέπει να τονιστούν οι ευθείες 
γραμμές, μπορούν να χρησιμοποιηθούν κατάλληλα.

Δρ. Γιώργος  Πισιάρας  M.D
Παθολόγος-Βελονιστής-Παραψυχολόγος

(Πρόεδρος Παγκύπριου Ομίλου Παραψυχολογίας)  

Κυπαρίσσι Αειθαλές

Παφίτες εκπαιδευτικοί στο Παρίσι
Εκπαιδευτική Επίσκεψη Διευθυντών/ντριών  Σχολικών Μονάδων 
Μέσης Εκπαίδευσης Πάφου στο Παιδαγωγικό Ινστιτούτο Γαλλίας

Ε κπαιδευτική Επίσκεψη στο 
Παρίσι σε συνεργασία με το 
France Education International 

από τη Δευτέρα 17 Απριλίου έως και 
το Σάββατο 22 Απριλίου 2023, πραγ-
ματοποίησε ομάδα Διευθυντών/
ντριών Μέσης Εκπαίδευσης, με επι-
κεφαλής τον ΠΛΕ Επαρχιακό Επιθε-
ωρητή Μέσης Εκπαίδευσης Πάφου 
κ. Γιώργο Κουτσίδη, ο οποίος είχε 
και την ιδέα για τη διοργάνωση και 
πραγματοποίησή της. 
Στόχος της επίσκεψης ήταν η γνωρι-
μία, ο διάλογος και η έναρξη ανταλ-
λαγών και συνεργασίας μεταξύ των 
δύο εκπαιδευτικών συστημάτων Κύ-
πρου και Γαλλίας, έχοντας ως δεδο-
μένο τις πολύ καλές και στενές σχέ-
σεις μεταξύ των δύο χωρών και τη 
διδασκαλία της Γαλλικής ως δεύτε-
ρης ξένης γλώσσας στα σχολεία της 
Μέση Εκπαίδευσης στην Κύπρο.
Το France Education International, 
που φιλοξένησε την κυπριακή απο-
στολή, είναι ένα Διεθνές Κέντρο Εκ-
παίδευσης Σπουδών που εποπτεύε-
ται από το Υπουργείο Παιδείας της 
χώρας και συνεργάζεται με δημό-
σιους και ιδιωτικούς, εθνικούς και 
διεθνείς φορείς, ειδικούς σε σύγ-
χρονα θέματα εκπαίδευσης και κα-
τάρτισης. Φιλοξενεί τακτικά σεμι-
νάρια και συνέδρια και βασίζεται 
στην τεχνογνωσία μιας ομάδας 250 
ατόμων και σε ένα δίκτυο περισσό-
τερων από 1000 ειδικούς, εθνικούς 
και διεθνείς συνεργάτες.  

Συνοδός και γενικός υπεύθυνος της 
εκπαιδευτικής επίσκεψης ήταν ο M. 
Stephane Le Fur, Chef de projects, 
FEI ο οποίος με πολλή επαγγελμα-
τισμό αλλά και με πολλή ευγένεια 
και αγάπη οργάνωσε άψογα και 
με κάθε λεπτομέρεια το πρόγραμ-
μα της επίσκεψης. Συνοδός επίσης 
ήταν και ο M. Pierre Mondoloni, Επί-
τιμος Λυκειάρχης, FEI, ο οποίος τα-
ξίδεψε από τη Μασσαλία στην έδρα 
του FEI για να παρίσταται, να ενημε-
ρώνει και να συνοδεύει την κυπρια-
κή αποστολή.
Το πρόγραμμα περιλάμβανε στο θε-
ωρητικό μέρος γενική ενημέρωση 
για το Γαλλικό Εκπαιδευτικό Σύστη-
μα από τον Stephane Le Fur, Chef de 
projects και στη συνέχεια διάλεξη 
με θέμα: Ρόλος και λειτουργία του 
I’EAFC, κατάρτιση καθηγητών και 
διευθυντών από τον αναπληρωτή 
υπεύθυνο για την εκπαίδευση στε-
λεχών, M. Sebastien Boixet καθώς 
και εισήγηση με θέμα:  Η διαχείρι-

ση του EPLE της σχολικής μονάδας 
από τον M. Pierre Mondoloni, Επίτι-
μο Λυκειάρχη, FEI. 
Πολύ επωφελείς και χρήσιμες για τα 
μέλη της ομάδας των Διευθυντών/
ντριών υπήρξαν οι επισκέψεις σε 4 
σχολικές μονάδες, όπου τους δόθη-
κε η ευκαιρία να συναντηθούν και 
να συνομιλήσουν με τους ομόλο-
γούς τους εκπαιδευτικούς, ανταλ-
λάσσοντας σκέψεις, ιδέες, εμπειρίες 
και τρόπους εργασίας, διατυπώνο-
ντας παράλληλα ερωτήσεις και λύο-
ντας απορίες.  
Η φιλοξενία και η όλη διάθεση υπο-
δοχής των κυπρίων εκπαιδευτικών 
στα γαλλικά εκπαιδευτήρια υπήρξε 
πραγματικά πολύ θερμή και εγκάρ-
δια και εκεί τέθηκε η βάση για τη 
συνέχιση των επαφών, του διαλό-
γου και της συνεργασίας μεταξύ των 
σχολικών μονάδων.
Η επίσκεψη ολοκληρώθηκε κατά την 
τελευταία συνεδρία, στην έδρα του 
FEI στις Σέβρες, με παρουσίαση του 

κυπριακού εκπαιδευτικού συστήμα-
τος από τον ΠΛΕ  κ. Γιώργο Κουτσί-
δη.
Στο πλαίσιο της επίσκεψης αποκτή-
θηκαν πολύτιμες εμπειρίες και δια-
φάνηκαν τόσο ομοιότητες όσο και 
διαφορές ανάμεσα στα  εκπαιδευ-
τικά συστήματα των δύο χωρών, οι 
οποίες αποτέλεσαν το έναυσμα για 
προβληματισμό και συζήτηση σε 
πολλά καίρια θέματα της εκπαίδευ-
σης σήμερα. Οι Διευθυντές/ντριες 
αποκόμισαν νέες γνώσεις, ήρθαν σε 
επαφή με σημαντικές ευρωπαϊκές 
δομές, επικοινώνησαν, συνυπήρξαν 
και έβαλαν τα θεμέλια για μια πε-
ραιτέρω συνεργασία. Οι ίδιοι και οι 
ίδιες θα αποτελούν τώρα τους πυ-
ρήνες διάδοσης των εμπειριών τους 
στις δικές τους Σχολικές Μονάδες 
για ενίσχυση της προσπάθειας για 
μια πιο ποιοτική εκπαίδευση. 
Την ομάδα αποτελούσαν ο ΠΛΕ 
Επαρχιακός Επιθεωρητής Πάφου 
κ. Γιώργος Κουτσίδης, η επιθεωρή-
τρια Γαλλικών Ειρήνη Κουκάν, οι Δι-
ευθυντές: Αλέκος Θεμιστοκλέους, 
Ιωάννης Χατζηγιάγκου,  Στέφανος 
Ελευθερίου, Νεόφυτος Αχιλλέως, 
οι Διευθύντριες: Ανδρούλλα Γερο-
σίμου, Ελευθερία Πολυκάρπου, Πά-
τρα Τσαβέλλα, Ελενίτσα Φακοντή-
Ευσταθίου, Γρηγορία Πατσαλίδου, η 
λειτουργός στο Επαρχιακό Γραφείο 
Παιδείας στην Πάφο, Ιουλία Γεωρ-
γιάδου και η καθηγήτρια Γαλλικών, 
Ευρυδίκη Ιακωβίδου. 

Όταν ακολουθείτε κάποιον
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Ό πως είναι γνωστό, ο καρκίνος των μα-
στών είναι η πιο συχνή μορφή κακο-
ήθειας που ταλαιπωρεί τις γυναίκες, 

αφού 1 στις 8 κινδυνεύουν να νοσήσουν κατά 
τη διάρκεια της ζωής τους.
Στον αγώνα της αντιμετώπισης των παθήσεων 
του μαστού αποδείχθηκε ότι η χρήση τακτικών 
προληπτικών ελέγχων μπορεί να μειώσει ση-
μαντικά τη θνητότητα, δηλαδή την απώλεια της 
ζωής από κακοήθεια μαστού. Για αυτό και γί-
νονται συνεχώς προσπάθειες επικαιροποίησης 
των κατευθυντήριων οδηγιών σχετικά με την 
ηλικία έναρξης των απεικονιστικών εξετάσεων, 
τη συχνότητα επανάληψής τους και την επιλο-
γή των απεικονιστικών μεθόδων που χρησιμο-
ποιούνται.
Πρώτα από όλα θα πρέπει να ξεχωρίσουμε την 
απεικόνιση των μαστών σε δύο μεγάλες κατη-
γορίες:  Στην προληπτική απεικόνιση των μα-
στών, όπου γίνεται η εξέταση των μαστών γιατί 
έχει συμπληρωθεί συγκεκριμένο χρονικό διά-
στημα από την προηγούμενη εξέταση και δεν 
υπάρχει κανένα κλινικό σύμπτωμα.
Στη διαγνωστική απεικόνιση των μαστών που 
περιλαμβάνει διερεύνηση είτε απεικονιστι-
κών ευρημάτων που προκύπτουν από τον προ-
ληπτικό έλεγχο είτε διερεύνηση κλινικών συ-
μπτωμάτων, όπως ψηλαφητό εύρημα, πόνος ή 
έκκριμα από τη θηλή. Αυτό απαιτεί συνδυασμό 
απεικονιστικών μεθόδων και ειδικών λήψεων 
και δεν αποτελεί μέρος του προληπτικού προ-
γράμματος.
Η προληπτική απεικόνιση των μαστών αναφέ-
ρεται στη μαστογραφία, η οποία περιλαμβά-
νει τέσσερις προκαθορισμένες μαστογραφικές 
λήψεις, δύο για κάθε μαστό (face και profile). 
Αφορά σε γυναίκες χωρίς συμπτώματα και έχει 
σκοπό την ανίχνευση ύποπτων ευρημάτων, τα 
οποία μπορεί να αποδειχθούν ή να εξελιχθούν 
σε κακοήθη. Στόχος του προληπτικού ελέγ-
χου είναι η ανίχνευση αλλοιώσεων σε πρώι-
μη φάση, ώστε να επιλεχθεί η κατάλληλη και 
έγκαιρη θεραπεία. Εδώ πρέπει να σημειωθεί 
ότι το αποτέλεσμα της θεραπείας έχει σχέση με 
το μέγεθος του όγκου τη στιγμή της διάγνωσης. 
Η έγκαιρη διάγνωση οδηγεί σε ίαση σε ποσο-
στό που υπό προϋποθέσεις μπορεί να φτάσει 

μέχρι το 99%.
Η αξία λοιπόν του προληπτικού απεικονιστικού 
ελέγχου είναι αδιαμφισβήτητη. Δημιουργού-
νται όμως, ανάλογα με τις μελέτες, ερωτήματα 
σχετικά με την έναρξη και τη λήξη αυτού, κα-
θώς και με τη συχνότητα με την οποία πρέπει 
να επαναλαμβάνεται. Σύμφωνα λοιπόν με το 
ACR (Αμερικάνικο Κολλέγιο Ακτινολογίας), για 
τις γυναίκες μέσου κινδύνου (για όσες δηλαδή 
δεν υπάρχει κάποιος παράγοντας αυξημένου 
κινδύνου για εμφάνιση κακοήθειας μαστού), 
η προληπτική μαστογραφία ξεκινά στην ηλικία 
των 40 ετών και επαναλαμβάνεται ετησίως εφ’ 
όρου ζωής. Και όταν λέμε εφ’ όρου ζωής, εν-
νοούμε για χρονικό διάστημα που η γυναίκα 
δεν έχει κάποιο πρόβλημα υγείας το οποίο να 
μειώνει το προσδόκιμο επιβίωσης σε λιγότερο 
από 10 χρόνια.

Η ηλικία έναρξης στα 40 έτη για όλες τις γυναί-
κες είναι πολύ σημαντική, καθώς:
Ένας στους έξι καρκίνους μαστού εμφανίζεται 
σε γυναίκες που διανύουν τη δεκαετία των 40.
Τα ¾ των γυναικών που νοσούν από καρκίνο 
του μαστού δεν έχουν κληρονομικό ιστορικό 
και δε θεωρούνται υψηλού κινδύνου.
Έχει υπολογιστεί ότι αν ο προληπτικός μαστο-
γραφικός έλεγχος ξεκινά στα 50 έτη και επανα-
λαμβάνεται ανά διετία, θα έχει σαν αποτέλε-
σμα στις ΗΠΑ να προκληθούν περίπου 70.000 
περισσότεροι θάνατοι από καρκίνο του μα-
στού. Αυτό συμβαίνει γιατί η καθυστέρηση 
στην έγκαιρη διάγνωση σχετίζεται με μεγαλύ-
τερη δυσκολία στην αντιμετώπιση και μειωμέ-
νο τελικά ποσοστό ίασης.
Από τις 100 γυναίκες που θα προσέλθουν για 
προληπτική μαστογραφία, οι 90 θα πάρουν 

φυσιολογικό αποτέλεσμα, ενώ στις 10 θα ζητη-
θούν επιπλέον διαγνωστικές λήψεις. Από αυ-
τές τις 10, οι 6 θα πάρουν φυσιολογικό αποτέ-
λεσμα, στις 2 θα ζητηθεί να επαναλάβουν τις 
διαγνωστικές λήψεις σε 6 μήνες, ενώ μόνο 2 θα 
υποβληθούν σε βιοψία για τη διευκρίνιση των 
ευρημάτων.
Ο τακτικός προληπτικός μαστογραφικός έλεγ-
χος ενέχει βέβαια τον κίνδυνο της υπερδιά-
γνωσης, της ανίχνευσης δηλαδή μορφών κακο-
ήθειας οι οποίες τελικά δεν είναι σε θέση να 
προκαλέσουν επικίνδυνη νόσο για τη ζωή της 
ασθενούς. Κινητοποιείται όμως από την στιγ-
μή της απεικόνισης μια διαδικασία διαγνωστι-
κών εξετάσεων και βιοψιών μέχρι την τελική δι-
άγνωση, η οποία μπορεί να προκαλέσει άγχος 
και πίεση στην εξεταζόμενη. 
Στην περίπτωση αυτή καλό είναι η εξεταζόμενη 
να απευθύνεται σε Κέντρα όπου μπορεί σε μία 
επίσκεψη να προβεί σε διαγνωστικές απεικονι-
στικές εξετάσεις και βιοψίες, ώστε να επιτευ-
χθεί η ακριβής τελική διάγνωση το συντομότε-
ρο δυνατό.
Όπως γίνεται κατανοητό, ο προληπτικός έλεγ-
χος περιλαμβάνει μόνο τη μαστογραφία, αφού 
αυτή ακόμα και σήμερα είναι η μέθοδος που 
βοηθά στην έγκαιρη διάγνωση ασυμπτωματι-
κών μορφών κακοήθειας σε πολύ πρώιμη μορ-

φή. Οι υπόλοιπες διαγνωστικές μέθοδοι χρησι-
μοποιούνται στη διευκρίνιση και διερεύνηση 
κλινικών και μαστογραφικών ευρημάτων.

Συγκεκριμένα:
Το υπερηχογράφημα αποτελεί συμπληρωματι-
κό ως προς τη μαστογραφία εργαλείο και χρη-
σιμοποιείται εντοπισμένα προς διερεύνηση 
κυρίως ψηλαφητών, αλλά και μαστογραφικών 
ευρημάτων. Αποτελεί προέκταση της ψηλάφη-
σης, ενώ έχει αποδειχθεί ότι αν γίνει στον ίδιο 
χρόνο με τη μαστογραφία, αυξάνει τη διαγνω-
στική αξία κάθε μιας μεθόδου κατά 20%.
Η μαγνητική μαστογραφία έχει συγκεκριμένες 
ενδείξεις, έχει πολύ μεγάλη ευαισθησία σαν 
μέθοδος, αλλά βρίσκει εφαρμογή στον προλη-
πτικό έλεγχο μόνο σε άτομα πολύ υψηλού κιν-
δύνου για εμφάνιση κακοήθειας μαστού.
Συμπερασματικά, η προληπτική μαστογραφία 
ξεκινά από την ηλικία των 40 ετών σε όλες τις 
γυναίκες και συνεχίζεται ετησίως για όλη τη δι-
άρκεια της ζωής των γυναικών. Δίνει τη δυνατό-
τητα για την πρώιμη ανίχνευση κακοηθειών και 
κατ’ επέκταση οδηγεί σε όσο το δυνατό μικρό-
τερες και αποδοτικότερες θεραπείες με ίαση 
μέχρι και 99%. Πρέπει λοιπόν να αποτελέσει 
μέρος της ρουτίνας των γυναικών, αφού απο-
δεδειγμένα σώζει ζωές.

ΠροληΠτικη εξεταση μαστών: 
Πότε ξεκινά, πόσο συχνά 
επαναλαμβάνεται και ποια είναι η 
πιο σωστή απεικονιστική μέθοδος

Από τις 100 γυναίκες που θα προσέλθουν 
για προληπτική μαστογραφία, οι 90 θα πά-
ρουν φυσιολογικό αποτέλεσμα, ενώ στις 
10 θα ζητηθούν επιπλέον διαγνωστικές λή-
ψεις. Από αυτές τις 10, οι 6 θα πάρουν φυ-
σιολογικό αποτέλεσμα, στις 2 θα ζητηθεί να 
επαναλάβουν τις διαγνωστικές λήψεις σε 6 
μήνες, ενώ μόνο 2 θα υποβληθούν σε βιο-
ψία για τη διευκρίνιση των ευρημάτων.

Ο ι επιστήμονες προσπάθησαν να 
απαντήσουν στο αιώνιο ερώτη-

μα εάν η μπύρα έχει καλύτερη γεύση 
όταν την πίνουμε από κουτάκι ή από 
μπουκάλι.
Οι ερευνητές πέρασαν μήνες διατη-
ρώντας κονσερβοποιημένα και εμ-
φιαλωμένα παρασκευάσματα υπό 
αυστηρά ελεγχόμενες συνθήκες και 
κατέληξαν στο συμπέρασμα ότι ορι-
σμένες μπίρες παραμένουν πιο φρέ-
σκες στο γυαλί.
Η κοινή μελέτη του Κρατικού Πανεπι-
στημίου του Κολοράντο και της New 

Belgium Brewing Company, διαπίστω-
σε ότι η ξανθιά μπύρα παρέμενε πιο 
εύγευστη στα μπουκάλια, αλλά η IPA 
(η μαύρη) επικράτησε και στα δύο 
δοχεία, σύμφωνα με την Daily Star.
Μια άλλη ομάδα διατήρησε τις μπύ-
ρες παγωμένες για ένα μήνα και στη 
συνέχεια τις αποθήκευσε σε θερμο-
κρασία δωματίου για πέντε μήνες για 
να μιμηθεί τις τυπικές συνθήκες απο-
θήκευσης. Αυτή η ομάδα παρατή-
ρησε ότι οι πικρές μπύρες τα πήγαν 
χειρότερα στα κουτιά, αλλά η υψη-
λότερη περιεκτικότητα της «ξανθιάς» 

σε λυκίσκο βοήθησε να παραμείνει 
σταθερή σε κάθε δοχείο.
Η μπύρα περιέχει χιλιάδες αρωματι-
κές ενώσεις, γνωστές ως μεταβολί-
τες, που παράγονται από τη μαγιά, 
το λυκίσκο και άλλα συστατικά. Κατά 
τη διάρκεια της αποθήκευσης, χημι-
κές αντιδράσεις διασπούν ορισμένα 
από αυτά τα συστατικά, ενώ σχημα-
τίζονται άλλα. 
Αυτό μπορεί να επηρεάσει τις γεύ-
σεις μιας μπύρας.
Οι προηγούμενες μελέτες που αφο-
ρούσαν τη lager αποδείχθηκαν ασα-

φείς, αλλά το μέτριο επίπεδο λυ-
κίσκου που περιέχει μπορεί να 
υποδεικνύει ότι οι pilsners αντιδρούν 
με παρόμοιο τρόπο με την «ξανθιά».
Η έκθεση, που δημοσιεύτηκε στο 
περιοδικό ACS Food Science & 
Technology, ανέφερε: «Τα αποτελέ-
σματα αυτής της μελέτης δεν υπο-
στηρίζουν το συμπέρασμα μιας γενι-
κής καλύτερης συσκευασίας για όλα 
τα στυλ μπύρας, αλλά μάλλον δεί-
χνουν ότι τα αποτελέσματα του τύ-
που συσκευασίας εξαρτώνται από το 
στυλ μπύρας.

Πώς επηρεάζονται οι γεύσεις μιας μπύρας
Πιο νόστιμη σε μπουκάλι ή κουτάκι; Έρευνα δίνει απάντηση στο ερώτημα
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels  ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):
Νυχτοφύλακα 
Περιγραφή Εργασίας: 
•Επίβλεψη της εισόδου, εξόδου προσωπικού. 
•Επίβλεψη της φύλαξης της περιμέτρου των ξενοδοχείων.
Προσόντα:
•Δίπλωμα ιδιώτη φύλακα θα θεωρηθεί επιπλέον προσόν.
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής. 
•Καθαρό ποινικό μητρώο.                                                                                                                                
•Προηγούμενη εμπειρία επιθυμητή αλλά όχι απαραίτητη.          
Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                
Εκπαίδευση στα πρωτόκολλα της εταιρίας.                                                               
Ολόχρονη εργοδότηση.                                                                                           
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας. 
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην κάτωθι 
διεύθυνση:
e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρία Paphian Blue Travel στην Πάφο της Κύπρου ζητεί να προσλάβει 

προσωπικό για τη στελέχωση του γραφείου της.

Λειτουργό Ταξιδιωτικού Γραφείου

Περιγραφή Εργασίας:

•Διαχείριση Ταξιδιωτικού Γραφείου

•Κρατήσεις: αεροπορικών εισιτηρίων, ξενοδοχείων, εκδρομών.

•Προώθηση πωλήσεων. 

Απαραίτητα προσόντα:

•Άριστη γνώση της αγγλικής και ελληνικής γλώσσας.

•Ικανότητα εργασίας σε ομάδα.

•2-3 χρόνια εμπειρία σε ταξιδιωτικό γραφείο. 

Η εταιρία προσφέρει:

•Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας

•Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον

•Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης

•Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην 

κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com

Constantinou Bros Hotels

Human resources department

Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος

www.cbh-cyprus.com

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):

Head Barman
Barman
Bar Waiter

Προσόντα:
•Δίπλωμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συναφή κλάδο                                                                        
θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.                                                                                          
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής.                                                                                                                                    
•3 χρόνια προηγούμενη εμπειρία σε 4 ή 5 αστέρων ξενοδοχείο. 

Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                                                              
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας 

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται 
στην κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
ΤΗΛ: 26 964898, ΦΑΞ: 26 964503

Η εταιρία Constantinou Bros Property Management Ltd  στην Πάφο, Κύπρο, 
ζητεί για εργοδότηση 

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗ ΠΩΛΗΣΕΩΝ

Περιγραφή Εργασίας
• Οργάνωση, επίβλεψη και λειτουργία, ομάδας πωλήσεων ακινήτων και των μετά την πώληση, 
πωλήσεων και διαδικασιών. 
• Προγραμματισμός και επίβλεψη της συντήρησης των ακινήτων της εταιρίας. 

Απαραίτητα Προσόντα Υποψηφίου
• Πανεπιστημιακό δίπλωμα στην Διεύθυνση Επιχειρήσεων ή συναφή κλάδο.                                                                                           
• Άριστη γνώση Ελληνικής και Αγγλικής γλώσσας                                                                                                                                    
• Άριστη γνώση χειρισμού ηλεκτρονικού υπολογιστή ( windows, XL, power point, etc.)                                                                                                    
• 2 χρόνια προηγούμενη εμπειρία.         

Η Εταιρία Προσφέρει
• Ελκυστικό πακέτο απολαβών
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης
• Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:

Email: hr@cbh-cyprus.com
           manager@aa-cbh.com
Constantinou Bros Property Management Ltd
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
          www.cbh-cyprus.com

Για διαγωνίσματα 10 ευρώ την ώρα. 
ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΙ ΜΕΤΑΦΡΑΣΕΙΣ 

σε όλες τις γλώσσες 
και η επιμέλεια και ΕΚΠΟΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 

όλων των ειδών σε όλα τα θέματα από έμπειρο προσωπικό. 
`Για πληροφορίες 99567680 & 99571542

ΠΑΡΑΔΙΔΟΝΤΑΙ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ 
ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΗ 

ΦΙΛΟΠΤΩΧΟΣ ΑΔΕΛΦΟΤΗΤΑ ΠΑΦΟΥ

Η ΦΙΛΟΠΤΩΧΟΣ ΑΔΕΛΦΟΤΗΤΑ ΠΑΦΟΥ διοργανώνει τσάι για την γιορτή της μάνας  
την Κυριακή 7/05 στο ξενοδοχείο ΚΙΣΣΟΣ ώρα 4μμ.

Ομιλήτρια κ. ΖΩΗ ΜΑΥΡΟΓΕΝΟΥΣ συνταξ. Εκπαιδευτικός με θέμα 
«ΑΓΑΠΗ ΚΑΙ ΘΥΣΙΕΣ ΤΗΣ ΜΑΝΑΣ»

Μουσικό πρόγραμμα κος  ΑΝΔΡΕΑΣ ΑΡΤΕΜΗ
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ΜνηΜόσυνό
Τελούμε την Κυριακή 07/05/2023 στον Μητροπολιτικό ναό του Αγίου Θεοδώρου στην Πάφο, 
το 40ήμερο μνημόσυνο της πολυαγαπημένης μας συζύγου μητέρας και γιαγιάς 

ΚΑΤΕΡΙΝΑΣ ΣΩΤΗΡΙΑΔΟΥ 

και καλούμε όσους τιμούν την μνήμη της να παραστούν!

Με την ευκαιρία αυτή επιθυμούμε να εκφράσουμε τις θερμές μας ευχαριστίες σε όλους 
που με οποιοδήποτε τρόπο μας συμπαραστάθηκαν στον βαρύ μας πένθος!

Τέλος ευχαριστούμε θερμά τον Ηγούμενο Αγίου Νεοφύτου κκ. Λεόντιο για την τέλεση της κηδείας!

Οι τεθλιμμένοι:
Σύζυγος: Ανδρέας Σωτηριάδης 
Θυγατέρα:  Σύλβια Σωτηριάδου
Εγγονός:  Ανδρέας Ιακώβου

ΜνηΜόσυνό
Τελούμε αύριο Κυριακή 07/05/2023 στην Εκκλησία Αγίου Θεοδώρου στην Πάφο, το 
ενιάμηνο  μνημόσυνο του πολυαγαπημένου μας συζύγου, πατέρα, παππού  και θείου

ΑΝΔΡΕΑ ΚΟΚΚΙΝΟΥ
από την Πάφο

Και καλούμε όσους τιμούν την μνήμη του να παραστούν.

Οι τεθλιμμένοι: Σύζυγος : Λένια Κόκκινου 
Παιδιά: Μιχάλης και Ιωάννα Κωνσταντίνος και Άνδρη
Εγγόνια: Ανδρέας, Χριστίνα, Ανδρέας και Έλενα
αδελφότεκνα  και  λοιποί συγγενείς.

Θέσεις Εργασίας
Εκπαιδευτικό Προσωπικό

The International School of Paphos

Ευκαιρίες για αφοσιωμένους εκπαιδευτικούς, που έχουν τα απαιτούμενα προσόντα για να 
διδάξουν και το πάθος για να εμπνεύσουν και να στοχεύσουν στην επιτυχία.

 - Καθηγητής Ιστορίας
 - Καθηγητής Αγγλικών
 - Καθηγητής Επιστήμης (Φυσική, Βιολογία, Χημεία)
 - Καθηγητής Πληροφορικής
 - Καθηγητής Μαθηματικών
 - Καθηγητής Ψυχολογίας
 - Καθηγητής Οικονομικών και Διοίκησης Επιχειρήσεων

 - Δάσκαλοι Δημοτικού

Καθήκοντα:
Προετοιμασία και παράδοση μαθημάτων υψηλού επιπέδου και υποστήριξη μαθητών, 
προκειμένου να σημειώσουν πρόοδο, αξιοποιώντας σύγχρονες διδακτικές μεθόδους. 

Απαιτούμενα προσόντα:
• Απόφοιτος Πανεπιστημίου στην αντίστοιχη ειδικότητα
• Άριστη γνώση της Αγγλικής Γλώσσας
• Προηγούμενη διδακτική εμπειρία θα θεωρηθεί επιπλέον προσόν
• Γνώση και εμπειρία στο Αγγλικό Εκπαιδευτικό σύστημα &/ή PGCE/QTS θα θεωρηθεί 
επιπλέον προσόν
• Η εξοικείωση με τη χρήση smartboards και τη διδασκαλία διαδικτυακών μαθημάτων 
αποτελεί πλεονέκτημα

Παρακαλούμε όπως στείλετε το βιογραφικό σας, με συνοδευτική επιστολή στο hr@isop-ed.org
Πληροφορίες: +357 26 821700 | www.paphosinternationalschool.com/vacancies

Θέσεις Εργασίας
The International School of Paphos

Tutors – Enhancement / Support Department

Αναζητούμε έμπειρους και καταρτισμένους επαγγελματίες για την υποστήριξη μαθητών 
σε ατομικό και ομαδικό επίπεδο (μικρές ομάδες).

Καθήκοντα:
• Ενίσχυση της ακαδημαϊκής απόδοσης στα Αγγλικά (συμπεριλαμβανομένων 
ανάγνωσης, γραφής και φωνολογίας), Μαθηματικά, Φυσικές Επιστήμες, Ιστορία, 
Γεωγραφία και άλλων μαθημάτων
• Στήριξη σε δεξιότητες επικοινωνίας, ομιλίας και γλώσσας
• Στήριξη σε δεξιότητες εκμάθησης και οργάνωσης
• Ανάπτυξη αυτοπεποίθησης και αυτοεκτίμησης
• Ενίσχυση της ανεξαρτησίας

Απαιτούμενα προσόντα:
• Απόφοιτος Πανεπιστημίου στην αντίστοιχη ειδικότητα
• Άριστη γνώση της Αγγλικής Γλώσσας
• Γνώση και εμπειρία στο Αγγλικό Εκπαιδευτικό σύστημα &/ή PGCE/QTS θα θεωρηθεί 
επιπλέον προσόν
• Προηγούμενη εμπειρία με μαθητές με πρόσθετες ανάγκες, συμπεριλαμβανομένων 
ειδικών μαθησιακών δυσκολιών (ΕΜΔ) ή Αγγλικών ως πρόσθετης γλώσσας (EAL) 
αποτελεί πλεονέκτημα

Παρακαλούμε όπως στείλετε το βιογραφικό σας, με συνοδευτική επιστολή στο hr@isop-ed.org
Πληροφορίες: +357 26 821700 | www.paphosinternationalschool.com/vacancies

ΚΟΙΝΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΤΡΕΜΙΘΟΥΣΑΣ 

ΚΑΘΑΡΙΣΜΟΣ ΟΙΚΟΠΕΔΩΝ ΚΑΙ ΤΕΜΑΧΙΩΝ ΓΗΣ

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ

Το Κοινοτικό Συμβούλιο Τρεμιθούσας πληροφορεί και υπενθυμίζει τους ιδιοκτήτες 
οικοπέδων και τεμαχίων γης τα οποία βρίσκονται εντός της οικιστικής περιοχής των 
ορίων της κοινότητας, ότι έχουν υποχρέωση να τα διατηρούν καθαρά.

Ως εκ τούτου μέχρι την Πέμπτη, 25 Μαΐου 2023 θα πρέπει να προβούν σε καθαρισμό 
των άγριων χόρτων καθώς και οποιονδήποτε άλλων άχρηστων υλικών. Ανεξαρτήτως δε 
εάν τα άχρηστα υλικά ή σκουπίδια τοποθετήθηκαν στην περιουσία τους από τρίτους, 
η ευθύνη εξακολουθεί να βαρύνει τους ίδιους. Μετά τη λήξη της πιο πάνω προθεσμίας 
το Κοινοτικό Συμβούλιο θα προχωρήσει αυτόβουλα στον καθαρισμό των τεμαχίων και 
οικοπέδων από ξηρά χόρτα και μπάζα αφού κρίνει το ίδιο ότι ο καθαρισμός δεν έγινε 
ή δεν ήταν επαρκής από τον ιδιοκτήτη του χωρίς άλλη ειδοποίηση. 

Ο ιδιοκτήτης θα χρεώνεται ανάλογα με τις εργασίες του καθαρισμού που θα γίνονται 
στο τεμάχιο του. Μεμονωμένες κατοικίες σε γεωργικές περιοχές ο καθαρισμός 
τους και τον πέριξ αυτών χώρων είναι ευθύνη των ιδιοκτητών των κατοικιών.
Η παρούσα ειδοποίηση να θεωρηθεί σαν προσωπική ειδοποίηση από όλους τους 
ιδιοκτήτες γης .

Για περισσότερες πληροφορίες ή διευκρινήσεις, οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να 
επικοινωνούν με τα γραφεία του Κοινοτικού Συμβουλίου Τρεμιθούσας στο τηλέφωνο 
26 652935 κατά τις εργάσιμες μέρες και ώρες.

Εκ του Κοινοτικού Συμβουλίου Τρεμιθούσας.



T o Σαββατοκύριακο 6 /7 Μαΐου «23 δι-
εξάγεται στη Λάρνακα ο τρίτος γύρος 
του Πρωταθλήματος Ράλλυ της Κ.Ο.Α. 

Ο αγώνας διοργανώνεται από την Κυπριακή 
Ομοσπονδία Αυτοκίνητου σε συνεργασία με 
τα Σωματεία της, τον Δήμο Λάρνακας και τον 
Δήμο Αραδίππου.
Ο αγώνας θα διεξαχθεί στην περιοχή Λάρ-
νακας με 8 ειδικές διαδρομές μήκους 81,88 
αγωνιστικών χλμ και με σύνολο στον αγώνα 
269,37 χλμ.
Η πανηγυρική  εκκίνηση του αγώνα θα δο-
θεί το Σάββατο 6 Μαΐου 2023 στις 12 μ.μ. στο 
Metropolis Mall.
Στον αγώνα δήλωσαν συμμετοχή 18 πληρώ-
ματα μεταξύ των οποίων οι Γαλαταριώτης/
Ιωάννου στα πηδάλια του WV Polo GTI  που 
θέλουν να συνεχίσουν με νίκη στο πρωτάθλη-
μα, οι Παντελή/Αριστοδήμου με το Citroen 
DS3 που θα επιδιώξουν για το καλύτερο απο-
τέλεσμα, οι Χριστοδούλου/Ξενοφώντος με 
το γνωστό Subaru με τα νέα αγωνιστικά του 
χρώματα που στοχεύουν σε ένα τερματισμό 
στα ψηλά όπως και οι Αντωνίου/Παύλου με 
το Mitsubishi Lancer evo X που θέλουν ένα 
δυνατό πλασάρισμα. Μάχες προβλέπονται 
και στην κατηγορία RC2 με 6 πληρώματα να 
είναι έτοιμα για κάθε αποτέλεσμα, όπως  και 
στην κατηγορία RCS2 με 5 πληρώματα να θέ-
λουν διάκριση. Στον αγώνα συμμετέχουν και 
δύο αρχάρια πληρώματα που θα δώσουν το 

παρών τους  στης ειδικές διαδρομές της Κυ-
ριακής.
Τα διαγωνιζόμενα αυτοκίνητα μετά την εκκί-
νηση θα κατευθυνθούν και θα καλύψουν τις 
δύο πρώτες Ειδικές Διαδρομές σε Αβδελλε-
ρό μήκους 12,81χλμ (12:33/14:39) και Κόσιη 
μήκους 7,13χλμ (13:06/15:12), και στην συνέ-
χεια θα κατευθυνθούν στο Service Park στην 
Αραδίππου γύρω στις 13:30 για το ενδιάμεσο 
service για επιδιορθώσεις και ανεφοδιασμό.
Ο αγώνας θα συνεχιστεί στις 14:30 με τις δύο 
πρώτες ειδικές διαδρομές να επαναλαμβάνο-
νται. Η πρώτη αγωνιστική μέρα θα ολοκλη-
ρωθεί στις 15:40 με την επιστροφή των αγω-
νιστικών αυτοκινήτων στο Service Park στην 
Αραδίππου για το 45λεπτο service πριν την 
ανασυγκρότηση.
Το Πάρκο Εξυπηρέτησης / Service Park θα βρί-
σκεται στην Αραδίππου, απέναντι από το Α΄ 
Δημοτικό Σχολείο όπου οι φίλοι του αθλήμα-
τος θα έχουν την ευκαιρία να δουν από κοντά 
τα πληρώματα και τα αγωνιστικά αυτοκίνητα.
Την Κυριακή 7 Μαΐου ο αγώνας θα ξεκινή-
σει στις 09:30 το πρωί με άλλες δύο ειδικές 
διαδρομές σε Κοτσιάτη μήκους 11,00 χλμ 
(10:33/13:39) και Πυργά μήκους 10,00 χλμ 
(11:31/14:37). Διαδρομές οι οποίες θα διεξα-
χθούν και σε δεύτερο πέρασμα μετά από σέρ-
βις στις 12 μ.μ. 
Ο αγώνας θα ολοκληρωθεί στις 17:00 με την 
τελετή τερματισμού στο Metropolis Mall.
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Με 18 συμμετοχές ο 3ος αγώνας του πρωταθλήματος ράλλυ της Κ.Ο.Α.

Την 6η νίκη της καριέρας του στην F1 σημείω-
σε στο Grand Prix του Azerbaijan o Sergio Perez 

ύστερα από έναν αγώνα ακριβείας τόσο από αυτόν 
όσο και από την ομάδα του.
Τη δεύτερη θέση πήρε ο ομόσταυλός του Max 
Verstappen κάνοντας το τρίτο 1-2 για την Red Bull 
στη φετινή σεζόν. Το βάθρο συμπλήρωσε ο Charles 
Leclerc, που είναι το πρώτο του για τη σεζόν του 
2023. Ο αγώνας ξεκίνησε ομαλά για τους τρείς προ-
πορευόμενους στο σβήσιμο των φώτων, με τους 
Leclerc Verstappen και Perez να διατηρούν τις θέ-
σεις τους. Υπήρξε επαφή μεταξύ Albon και Piastri, 
καθώς βρέθηκαν πολλά μονοθέσια μαζί στο ίδιο 
σημείο. Εμφανίστηκαν αμέσως διπλές κίτρινες ση-
μαίες και οι marshalls έσπευσαν στο σημείο για να 
καθαρίσουν τα θραύσματα που έφερε η σύγκρου-
ση. Ο Verstappen έμεινε από την αρχή κολλημένος 
στη πίσω πτέρυγα του Leclerc, χωρίς να χρειαστεί 
βοήθεια από το DRS, που θα ερχόταν δυο γύρους 
αργότερα. Στο τέλος της ευθείας εκκίνησης τερμα-
τισμού και με τη χρήση του DRS, ο Ολλανδός προ-
σπερνά επιτυχημένα τον Μονεγάσκο για να πάρει 
τα ηνία του αγώνα.  Χρειάστηκε έναν γύρο για να 
ανοίξει διαφορά μεγαλύτερη του ενός δευτερολέ-
πτου με τον Perez να χρειάζεται μόλις δυο γύρους 
για να προσπεράσει και εκείνος με τη σειρά του τον 
Leclerc και να κάνει στο τέλος το 1-2 για τη Red Bull. 
Στον 10ο γύρο ήρθε η πρώτη εγκατάλειψη του αγώ-
να, αυτή του Nyck De Vries καθώς ο Ολλανδός rookie 
της AlphaTauri, αφού μεταξύ των στροφών 3 και 4 η 
εμπρός αριστερή ρόδα ήρθε σε επαφή με τον τοίχο 
με αποτέλεσμα να μη μπορεί να συνεχίσει.  Νωρίτε-
ρα στον ίδιο γύρο Verstappen και Hamliton μπήκαν 
στα πιτ για την προγραμματισμένη τους αλλαγή σε 
σκληρά ελαστικά. Έναν γύρο αργότερα βγαίνει αυτο-
κίνητο ασφαλείας στη πίστα, μιας και το μονοθέσιο 
δεν απομακρύνθηκε εγκαίρως. Οι οδηγοί που μέχρι 

τότε δεν είχαν περάσει από τα πιτ επωφελήθηκαν, 
κάνοντας υπό καθεστώς αυτοκινήτου ασφαλείας το 
πιτ στοπ, που τους κέρδισε χρόνο περίπου 11 δευτε-
ρόλεπτα.   Στον 13ο γύρο ο Verstappen προσπερνά 
τον Leclerc εκ νέου για τη δεύτερη θέση (έχασε δύο 
θέσεις λόγω του πιτ στοπ του έναν γύρο πριν), και 
ο Alonso τον Sainz για τη 5η θέση. Στον 14ο γύρο ο 
Hamilton προσπερνά τον Russell στο τέλος της πρώ-
της στροφής για να καρπωθεί την 7η θέση στη κατά-
ταξη, και έξι γύρους αργότερα ένα λάθος του Stroll 
θα του επιτρέψει να αναρριχηθεί στην 6η. Η εγκα-
τάλειψη του Zhou στον 37ο γύρο λόγω μηχανικού 
προβλήματος ήταν και η τελευταία του αγώνα, σε 
ένα σχετικά ήσυχο απόγευμα.  Δύο γύρους πριν το 
φινάλε, ο Russell μπαίνει στα πιτ για μαλακά ελαστι-
κά για να διεκδικήσει τον ταχύτερο γύρο και να κλέ-
ψει τον βαθμό που μέχρι εκείνη την στιγμή κατείχε 
ο Alonso. Στα πιτ μπήκε και ο Hulkenberg για το δικό 
του υποχρεωτικό pit stop, μιας και δεν είχε κάνει όλο 
τον αγώνα. Πριν το πέσιμο της καρό σημαίας μπήκε 
και ο Ocon για το δικό του υποχρεωτικό και συνά-
ντησε κόσμο στο δρόμο του, καθώς marshals βρισκό-
ντουσαν στην είσοδο των pit, ετοιμάζοντας την τελε-
τή απονομής των νικητών.                                               Ο 
Perez πήρε την καρό σημαία και έγινε ο μοναδικός 
οδηγός με περισσότερες από μία νίκες στους δρό-
μους του Baku στη Formula 1. Δεύτερος τερμάτισε 
ο Verstappen στο 81ο βάθρο της καριέρας του, προ-
σπερνώντας στη στατιστική τον Ayrton Senna, ενώ 
τρίτος ολοκλήρωσε ο CharlesLeclerc με τη Ferrari. 
Τον ταχύτερο γύρο και τον βαθμό που τον συνοδεύ-
ει καρπώθηκε η Mercedes του George Russell στον 
τελευταίο γύρο με χρόνο 1:43:370.
Σειρά έχει το Grand Prix του Miami στις 5-7 Μαϊου.
Θα είναι ο πρώτος από τους 3 συνολικά προγραμ-
ματισμένους αγώνες στις ΗΠΑ ( Miami, LasVegas, 
Austin ).

F1 – GP Azerbaijan: Νίκη του Perez 
στους δρόμους του Baku!

Μ ε της ειδικές διαδρομές να σκαρφαλώνουν 
και να κατεβαίνουν με συχνό ρυθμό, οι οδη-

γοί δίνουν μεγάλη προσοχή στην ταχύτητα και τις 
γραμμές στις στροφές για να εξασφαλίσουν τη δια-
τήρηση της μεγαλύτερης ταχύτητας, ενώ το ακριβές 
στήσιμο του αυτοκινήτου και η ακρίβεια ρυθμού εί-
ναι ζωτικής σημασίας
Ένα από τα αξιοσημείωτα χαρακτηριστικά των σκλη-
ρών διαδρομών είναι η λεία επιφάνεια τους, κατα-
σκευασμένη εν μέρει από ηφαιστειακή λάβα. Ση-
μαίνει ότι τα επίπεδα πρόσφυσης είναι υψηλά και 
παραμένουν σταθερά αν βρέχει, αν και η φθορά των 
ελαστικών μπορεί να αυξηθεί σε ξηρές συνθήκες
Ωστόσο, με περιορισμένη την ευκαιρία να γίνουν 
«κοψίματα» στις στροφές, οι δρόμοι παραμένουν 
σχετικά απαλλαγμένοι από μπάζα. Η 47η έκδοση του 

ράλλυ σηματοδοτεί την επιστροφή σε μια πιο παρα-
δοσιακή ημερομηνία 5/6,Μαΐου.
Στον αγώνα δήλωσαν συμμετοχή 61 πληρώματα 
με όλα τα "γνωστά" ονόματα του χώρου και με την 
συμμετοχή και δύο παγκοσμίων των H.Paddon με 
Hyundai i20N και M.Ostberg με Citroen C3. Ο αγώ-
νας  αποτελείται από 13 ειδικές διαδρομές με 190,06 
αγωνιστικά χλμ και συνολικά 584,54 χλμ αγώνα.

ERC RALLY: 47o Ράλλυ Islas Canarias



Έ να καυτό Απρίλιο είχε η Πάφος fc με πολύ ση-
μαντικούς αγώνες στο πρωτάθλημα, αλλά και 
στο κύπελλο. Όλοι μιλούσαν για έναν καθορι-

στικό μήνα, όπου θα έκρινε και τους στόχους της πα-
φιακής ομάδας και στους δύο θεσμούς.
Πάμε να δούμε τι έκανε στα πέντε πολύ σημαντικά 
ματς Απριλίου
1. ΟΜΟΝΟΙΑ – ΠΑΦΟΣ FC 2-0
Στις 2 Απριλίου η Πάφος fc είχε υποχρεώσεις στο 
πρωτάθλημα, όπου αντιμετώπιζε την Ομόνοια, από 
την οποία ηττήθηκε με 2-0.
2. ΠΑΦΟΣ FC – ΟΜΟΝΟΙΑ 1-1
6 Απριλίου οι δύο ομάδες συναντήθηκαν εκ νέου, 
αυτή τη φορά για τον θεσμό του κυπέλλου. Ο αγώνας, 
που ήταν ο πρώτος ημιτελικός, έληξε ισόπαλος 1-1.
3. ΠΑΦΟΣ FC – ΑΕΚ 4-0
Η Πάφος fc υποδέχθηκε την ΑΕΚ Λάρνακας στις 11 
Απριλίου σε ένα πολύ καθοριστικό παιχνίδι. Το 4-0 
υπέρ της παφιακής ομάδας αναπτέρωσε το ηθικό, 
αλλά και τις ελπίδες για έξοδο στην Ευρώπη μέσω του 
πρωταθλήματος.
4. ΑΠΟΛΛΩΝ – ΠΑΦΟΣ FC 0-1
Τεράστιο διπλό για την Πάφο μέσα στο Άλφα Μέγα με 
1-0. Μια νίκη που ανεβάζει ακόμη πιο πολύ την ομά-
δα στον βαθμολογικό πίνακα, αλλά και το ηθικό ενό-
ψει επαναληπτικού με την Ομόνοια.
5. ΟΜΟΝΟΙΑ – ΠΑΦΟΣ FC 3-1
Στο πιο μεγάλο ραντεβού με την Ιστορία, η Πάφος fc 
δέχεται την ήττα από την Ομόνοια και αποκλείεται 

από τον μεγάλο τελικό. Σε αυτό το σπουδαίο παιχνίδι, 
η παφιακή ομάδα παρουσιάστηκε ανέτοιμη.
6. ΑΡΗΣ FC – ΠΑΦΟΣ FC 2-1
Άλλο ένα σπουδαίο παιχνίδι για την Πάφος fc που 
μετά τον αποκλεισμό από το κύπελλο, κυνηγούσε διά-
κριση μέσω του πρωταθλήματος. Η ήττα από τον Άρη, 
στον τελευταίο αγώνα Απριλίου, αφήνει την ομάδα 
εκτός διεκδίκησης του πρωταθλήματος, αλλά παράλ-
ληλα, σε θέση μάχης για την 3η προνομιούχο θέση 
που πλέον διεκδικεί μαζί με την ΑΕΚ.
ΑΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ
Σε γενικές γραμμές ο μήνας Απρίλιος ήταν κακός για 
την Πάφος fc, η οποία αποκλείστηκε από τον θεσμό 
του κυπέλλου, αλλά και από την διεκδίκηση του πρω-
ταθλήματος. Ωστόσο, με τις νίκες επί ΑΕΚ και Απόλ-
λων, παραμένει ολοζώντανη για την 3η θέση που οδη-
γεί στην Ευρώπη.

ΠΑΦΟΣ FC:  Απολογισμός γ ια τα έξ ι  παιχν ίδ ια 
του μήνα Απριλ ίου   

23Με τον Μάριο Ευριπίδου Αθλητικό Συντάκτη
της Εφημερίδας “Αδέσμευτος”
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Αθλητικός “Αδέσμευτος”

Περισσότερες αθλητικές ειδήσεις στην ιστοσελίδα cosmosnews.com.cy

Την αθλητική επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Το σχόλιο της εβδομάδας

Ενοχλημένοι… 

Προέδροι ομάδων εξέφρασαν την άποψη ότι οι επενδυτές 
είναι η ταφόπλακα του κυπριακού ποδοσφαίρου. Το πρό-

βλημά τους δεν είναι οι επενδυτές, αλλά το γεγονός ότι αυ-
τοί δεν έχουν λεφτά για να φτιάξουν ομάδα και η έννοια τους, 
αντί να βρουν επενδυτή, ή λεφτά, προσπαθούν να διώξουν 
αυτούς που έχουν αναστήσει το πρωτάθλημα τα τελευταία 
χρόνια. Κούνια που τους κούναγε! 

Ποια είναι η καλύτερη ομάδα του πρωταθλήματος και δι-
καιούται το πρωτάθλημα;

Η καλύτερη ομάδα του πρωταθλήματος αυτή τη στιγμή, χωρίς αμ-
φιβολία, είναι ο Άρης Λεμεσού. Και αν μια ομάδα δικαιούται τον 
τίτλο, αυτή είναι η ομάδα του Αλεξέι Σπιλέφσκι.

Δεύτερη καλύτερη, σύμφωνα με τα σημερινά δεδομένα, εί-
ναι η ομάδα του ΑΠΟΕΛ, η οποία έχει τις δικές της ελπίδες 

για κατάκτηση του τίτλου.

Τρίτη στη σειρά, ωστόσο τέταρτη βαθμολογικά, κατατάσ-
σουμε την Πάφος fc, η οποία παίζει πολύ καλό ποδόσφαιρο 

και δικαιούται το τρίτο ευρωπαϊκό εισιτήριο, νοουμένου ότι το 1-2 
θα πάρουν Άρης και ΑΠΟΕΛ.

Τέταρτη στη σειρά κατατάσσουμε την ΑΕΚ Λάρνακας, η 
οποία είναι στην 3η θέση και με τα σημερινά δεδομένα 

βγαίνει Ευρώπη. Εάν δεν ξυπνήσει από τον λήθαργο, τότε κινδυ-
νεύει να μείνει εκτός Ευρώπης. 

Οι εναπομείναντες αγώνες είναι καθοριστικοί αρχής γενο-
μένης από αυτό το Σαββατοκύριακο. Ο πρωτοπόρος Άρης 

αγωνίζεται εκτός έδρας με την 3η στη βαθμολογία ΑΕΚ, σε ένα 
παιχνίδι που θέλουν και οι δύο ομάδες το τρίποντο. Ο Αρης για 
να παραμείνει στην κορυφή και η ΑΕΚ για να κρατήσει την 3η προ-
νομιούχο θέση. 

Η Πάφος αγωνίζεται εντός έδρας με τον ΑΠΟΕΛ, με τις δύο 
ομάδες να έχουν κοινό στόχο, αυτό της νίκης. Η Πάφος fc κυ-

νηγά την 3η θέση που οδηγεί στην Ευρώπη, ενώ ο ΑΠΟΕΛ τον τίτλο. 

Τέλος, ο Απόλλωνας φιλοξενεί την Ομόνοια, σε μια ανα-
μέτρηση με μονόπλευρο ενδιαφέρον. Ο Απόλλων θέλει 

τη νίκη, καθώς έχει μαθηματικές ελπίδες για έξοδο στην Ευρώπη. 
Από την άλλη η Ομόνοια, η οποία είναι ουραγός στον όμιλο και 
δεν έχει στόχους. 

Τέσσερις αγώνες την τη λήξη του πρωταθλήματος και η Πάφος 
fc ψάχνει το απόλυτο για να πετύχει τον τελευταίο εφικτό στό-
σο που είναι η έξοδος στην Ευρώπη. 

Μπορεί να μην είμαι ο 
καλύτερος προπονητής, 

όμως στο ντύσιμο 
είμαι top!!! 

Σπόντες. . .
Κυπριανίδης

Π ριν το 2-1 του Άρη με τον 
Κακόριν, υπήρξε μια φάση 

μεταξύ των ποδοσφαιριστών Κά-
ρολ Στρούσκι του Άρη και Ντένι 
Χότσκο από πλευράς Πάφος fc.
Οι απόψεις για τη φάση αυτή 
διίστανται. Υπήρξε παράβαση ή 
όχι; Κάποιοι υποστηρίζουν ότι ο διαιτητής έπρεπε να 
σφυρίξει φάουλ, ενώ κάποιοι άλλοι υποστηρίζουν ότι ο 
ποδοσφαιριστής του Άρη ακούμπησε πρώτα την μπά-
λα και ύστερα το πόδι του Χότσκο.
Πάντως, ο επί σειρά ετών διαιτητής και αναλυτής επί-
μαχων φάσεων Γιαννάκης Κυπριανίδης, μιλώντας στον 
Super Sport FΜ, τόνισε ότι σωστά ο διαιτητής άφησε τη 
φάση να εξελιχθεί, καθώς δεν υπήρξε παράβαση. 

Όταν τον Ιανουάριο ενισχύεσαι με 
κάποιους ποδοσφαιριστές και περι-
μένεις από αυτούς να σε βοηθήσουν 
στη δύσκολη συνέχεια, και αντί αυ-
τού δεν αποδίδουν τα αναμενόμε-
να, τότε είναι λογικό να υπάρχει 
εκνευρισμός για την αγωνιστική τους εικόνα. 
Όπως και να έχει, δεν είναι δικαικολογία ότι δεν 
έχουν προσαρμοστεί και χρειάζονται χρόνο. Στο κά-
τω-κάτω και πριν έπαιζαν ποδόσφαιρο και όχι κάποιο 
άλλο άθλημα.  

Εκνευρισμός...

Η Πάφος FC κατέκτησε τον τίτλο του Πρωτα-
θλήματος Νέων Κ-19 Α’ Κατηγορίας Cablenet 

και θα μας εκπροσωπήσει στο Πρωτάθλημα UEFA 
Youth League περιόδου 2023/2024.
Στο σημερινό φινάλε του Πρωταθλήματος, νίκησε 
στην έδρα της με 5-0 την ΑΕΛ και έφτασε στους 66 
βαθμούς.
Μετά το τέλος του αγώνα έγινε η απονομή του τρο-
παίου στους πρωταθλητές από το Μιχάλη Μίτα, 
μέλος της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΚΟΠ.

Πήραν το πρωτάθλημα οι νέοι της Πάφος fc

Π ριν ασχοληθούμε με τους επενδυτές, να 
ασχοληθούμε με την εποχή πριν αυτών… 
Να πάρουμε παράδειγμα την Πάφος fc και 

στη συνέχεια να δούμε τον Άρη Λεμεσού. 
Στην Πάφο, λοιπόν, πριν την κάθοδο των επενδυ-
τών, ήταν μια ομάδα ασανσέρ στην κατηγορία. 
Άστε που κινδύνευε με αφανισμό. 
Θυμόμαστε τότε, την αδύνατη Πάφο με τους μέ-
τριους ποδοσφαιριστές να παλεύει τίμια να μείνει 
στην κατηγορία, αλλά να μην τα καταφέρνει, διότι 
δεν είχε δύναμη, ούτε είχε φωνή στα κέντρα λήψης 
αποφάσεων. 
Τα ίδια ισχύουν και για τον Άρη. Ήταν μια ομάδα 
ασανσέρ με οικονομικά προβλήματα. 
Πάμε τώρα στις λεγόμενες μεγάλες ομάδες. Αυ-
τές που δεν είχαν αντίσταση από τις μικρομεσαί-
ες ομάδες και έκαναν περίπατο στο πρωτάθλημα. 

Αυτές που έμπαιναν στην εξάδα διότι οι μικρομε-
σαίες δεν είχαν τις δυνατότητες να κάνουν το άλμα 
παραπάνω. Αυτές οι ομάδες, λοιπόν, θέλουν Πάφο, 
Άρη κλπ να φύγουν από τα πόδια τους για να κυρι-
αρχούν και πάλι στον χώρο του κυπριακού ποδο-
σφαίρου. 
Αυτές, οι ομάδες λοιπόν, δεν θέλουν τους επενδυ-
τές. Θέλουν ομάδες με οικονομικά προβλήματα για 
να κάνουν ότι θέλουν. Θέλουν ομάδες να απειλού-
νται με αφανισμό, για να είναι αυτές στο προσκή-
νιο (αλλά και στο παρασκήνιο).
Τώρα, λοιπόν, που ο τροχός γύρισε, ας προσπαθή-
σουν να φτιάξουν τις ομάδες τους και κυρίως τα οι-
κονομικά τους και να αφήσουν ήσυχες Πάφο, Άρη 
κλπ, διότι οι επενδυτές ήρθαν για να μείνουν και 
όχι για να φύγουν επειδή το θέλει η μια η ή άλλη 
ομάδα. 

Ξαφνικά, τους ενόχλησαν οι Επενδυτές… 



Τ α παιχνίδια Πάφος fc – ΑΠΟΕΛ και ΑΕΚ 
– Άρης ξεχωρίζουν από τους αγώνες του 
Σαββατοκύριακου. ΑΠΟΕΛ και Άρης κυ-

νηγούν τον τίτλο του πρωταθλητή και Πάφος 
fc και ΑΕΚ ένα από τα εισιτήρια που οδηγούν 
στην Ευρώπη. Συνεπώς, καμιά από τις τέσσε-
ρις ομάδες δεν είναι αδιάφορη.

ΠΑΦΟΣ FC - ΑΠΟΕΛ
Στο Στέλιος Κυριακίδης η Πάφος fc θέλει νίκη 
πάση - θυσία επί του ΑΠΟΕΛ, έτσι ώστε να 
παραμείνει ολοζώντανη στο κυνήγι της 3ης 
θέσης που οδηγεί στην Ευρώπη. Τη νίκη θέ-
λει ασφαλώς και ο ΑΠΟΕΛ που κυνηγά τον 
πρωτοπόρο του βαθμολογικού πίνακα Άρη 
Λεμεσού. 
Η Πάφος fc, μπροστά στο κοινό της, καλείται 
να επιστρέψει στις νίκες για να συνεχίσει να 
ελπίζει σε έξοδο στην Ευρώπη, και την ίδια 
ώρα να περιμένει στραβοπάτημα της ΑΕΚ για 
να πλησιάζει πιο πολύ στην προνομιούχο τρί-
τη θέση. 
Ο Μίτσελ Σαλκάδο δεν αντιμετωπίζει αγω-
νιστικά προβλήματα, αλλά δεν αποκλείεται 
να προχωρήσει σε αλλαγές στο αρχικό σχή-
μα σε σύγκριση με τον αγώνα απέναντι στον 
Άρη. Δεν αποκλείεται να επαναφέρει στο αρ-
χικό σχήμα τον τερματοφύλακα Άντος, αλλά 
και τον Μπεσάρτ. Οι υπόλοιποι εννέα πιθα-
νόν να είναι οι εξής: Μπάιριτς, Κβίντα, Παλά-
σιος, Ικοκό, Ζουνίνιο, Χότσκο, Πελάτζιο, Βαλα-

κάρι και Ζάιρο. 
Στον ΑΠΟΕΛ έρχονται στην Πάφο με μονα-
δικό στόχο τη νίκη, καθώς με άλλο αποτέλε-
σμα και σε συνδυασμό με νίκη του Άρη επί 
της ΑΕΚ, ο τίτλος θα αρχίσει να «πρασινίζει». 
Μπορεί να έχουν προβλήματα στον ΑΠΟΕΛ, 
αλλά δεν παύει από το να είναι μεγάλη ομά-
δα και να έχει απαιτήσεις στον αγωνιστικό 
χώρο. 
Ο Βλάνταν Μιλόγεβιτς παίζει με την πλά-

τη στον τοίχο, καθώς τα τελευταία ανεπιτυ-
χή αποτελέσματα έφεραν προβληματισμό σε 
κόσμο και διοίκηση. Παρόλα αυτά, όλοι σαν 
μια γροθιά είναι αποφασισμένοι να πάρουν 
τη νίκη στην Πάφο και να συνεχίσουν το κυ-
νήγι του τίτλου. 

ΑΕΚ - ΑΡΗΣ
Στον άλλο σημαντικό αγώνα, ΑΕΚ και Άρης θέ-
λουν το τρίποντο, έτσι ώστε να παραμείνουν 

μέσα στους στόχους τους. Η γηπεδούχος ΑΕΚ 
θέλει τη νίκη για να παραμείνει σε τροχιά Ευ-
ρώπης, καθώς σε περίπτωση ήττας του ΑΠΟ-
ΕΛ, ανεβαίνει αυτή στη δεύτερη θέση και σε 
απόσταση αναπνοής από τον πρωτοπόρο 
Άρη. Να τονίσουμε ότι με νίκη μειώνει τη δι-
αφορά από τον Άρη στους τρεις βαθμούς και 
ουσιαστικά βάζει μπουρλότο στην υπόθεση 
τίτλος. 

Τα σενάρια 
Τα σενάρια είναι λίγα και ξεκάθαρα: Η Πά-
φος fc για παράδειγμα με νίκη επί του ΑΠΟ-
ΕΛ θα είναι κερδισμένη, όποιο και αν είναι το 
αποτέλεσμα του άλλου αγώνα. Εάν κερδίσει 
ο Άρης, φθάνει την ΑΕΚ στην 3η θέση. Αν κερ-
δίσει η ΑΕΚ, μειώνει στους τέσσερις βαθμούς 
από τη 2η θέση, αλλά και έξι από την κορυφή. 
Εάν το παιχνίδι είναι ισόπαλο, πάλι βολεύει 
την παφιακή ομάδα που πρέπει να κερδίσει 
οπωσδήποτε τον ΑΠΟΕΛ για να είναι κοντά 
στην τριάδα.
Στο σενάριο που κερδίσουν Πάφος και Άρης 
ο τίτλος θα γείρει υπέρ της λεμεσιανής ομά-
δας, καθώς θα ξεφύγει από τον ΑΠΟΕΛ στους 
έξι βαθμούς. Όλα αυτά, τέσσερις αγωνιστικές 
πριν την ολοκλήρωση του πρωταθλήματος. 
Τέλος, να θυμίσουμε την 8η αγωνιστική: Σάβ-
βατο 13.05.2023 Πάφος FC – Ομόνοια και 
την Κυριακή 14.05.2023: ΑΠΟΕΛ – ΑΕΚ και 
Άρης – Απόλλων.

Πάφος fc – ΑΠΟΕΛ και ΑΕΚ – Άρης
Όλοι θέλουν τρίποντο.. .

Αδεσμευτος Σάββάτο 6 ΜάΪοΥ 2023
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Ο Μίτσελ Σαλκάδο δεν αντιμετωπίζει αγωνιστικά προβλήματα, αλλά δεν αποκλείεται να 
προχωρήσει σε αλλαγές στο αρχικό σχήμα σε σύγκριση με τον αγώνα απέναντι στον Άρη. 
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